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Jau pavisam drīz sagaidīsim 2022. gadu, 
kas nesīs jaunus notikumus, taču arī aiz-
ejošais gads mūsu pilsētā bijis dažādiem 
notikumiem un pārmaiņām bagāts. 

2021. gads Jelgavā
3. lpp.

SEKO SAVAI PILSĒTAI

• NĀKAMAIS NUMURS – 2022. gada 25. janvārī •

Lai uzlabotu satiksmes dalībnieku drošī-
bu un veicinātu uzņēmējdarbības attīs-
tību Dzirnavu un Bauskas ielā, sākta tilta 
pār Platones upi Bauskas ielā pārbūve un  
izbūvēts pagaidu tilts.

Kustība pār Platones upi 
notiek pa pagaidu tiltu

Publiskās slidošanas seansi 
Pasta salas slidotavā

Apskati Jelgavu svētkos!

Atjaunota fakultātes ēka
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 Ritma Gaidamoviča

Lai risinātu jautājumu par pirms-
skolas pedagogu trūkumu pašvaldī-
bas pirmsskolas izglītības iestādēs, 
Jelgavas pašvaldība sadarbībā ar 
Liepājas Universitāti aicina iegūt 
augstāko pedagoģisko izglītību. Stu-
diju maksu segs Jelgavas pašvaldība, 
taču studentam paralēli studijām 
ir jāstrādā kādā no pašvaldības 
bērnudārziem, kā arī pēc studijām 
obligāti vismaz piecus gadus jātur-
pina darbs Jelgavas pašvaldības 
pirmsskolas izglītības iestādē. Lai 
pieteiktos pašvaldības finansējumam 
skolotāja profesionālās kvalifikācijas 
iegūšanai, līdz 27. decembrim preten-
dentam Jelgavas Izglītības pārvaldē 
jāiesniedz iesniegums.   

Interesentiem ir iespēja pieteikties studijām 
nepilna laika neklātienes 1. līmeņa profesionā-
lajā studiju programmā «Pirmsskolas skolotājs» 
Liepājas Universitātē. Studiju ilgums ir divar-
pus gadu, studiju maksa – 1190 eiro gadā. Stu-
diju maksu pēc savas iniciatīvas apņemas segt 
Jelgavas pašvaldība no nodibinājuma «Izglītības 

atbalsta fonds» līdzekļiem. Pašvaldības finansē-
jums tiks piešķirts, slēdzot līgumu par augstākās 
izglītības iegūšanu un darbu Jelgavas pašvaldī-
bas pirmsskolas izglītības iestādē pirmsskolas 
izglītības skolotāja amatā. Studiju programmā 
«Pirmsskolas skolotājs» kopumā plānots uzņemt 
25 studentus, kuriem mācības sāksies nākamā 
gada februārī. Pēc studiju programmas apgūša-
nas pedagogam darbs pašvaldības pirmsskolas 
izglītības iestādē jāturpina vismaz piecus gadus. 
Ja pretendents neapgūs studiju programmu, 
pārtrauks studijas, pašvaldības finansējums 
būs jāatmaksā.

«Šobrīd Jelgavas pašvaldības pirmsskolas 
izglītības iestādēs ir būtisks pedagogu trūkums. 
Izjūtot nepieciešamību pēc papildu skolotājiem, 
pašvaldība sāka sarunas ar Liepājas Universitāti 
par iespēju izveidot speciālu studiju grupu mūsu 
pilsētai. Gribam atrast cilvēkus, kuri vēlas iegūt 
augstākās izglītības diplomu, kļūt par pirms-
skolas pedagogu un paralēli studijām savas 
zināšanas pielietot praksē. Šī ir arī lieliska iespēja 
iegūt izglītību tiem, kas jau šobrīd pirmsskolas 
izglītības iestādē strādā par skolotāja palīgu un 
sevi apliecinājuši kā spējīgus darbiniekus, kuriem 
savs darbs patīk, taču nav attiecīgā izglītības 
dokumenta, lai strādātu par skolotāju,» par 
iniciatīvu stāsta Jelgavas domes priekšsēdētāja 

vietniece Rita Vectirāne, norādot, ka šī ir paš-
valdības proaktīva rīcība, domājot arī par to, 
ka jau nākamgad pilsētā darbu sāks vēl viens 
pašvaldības bērnudārzs – Brīvības bulvārī 6 – 
un arī šajā izglītības iestādē būs nepieciešami 
kvalificēti pedagogi.      

Lai pieteiktos pašvaldības finansējumam 
1. līmeņa augstākās izglītības un pirmsskolas 
izglītības skolotāja profesionālās kvalifikācijas 
iegūšanai, līdz 27. decembrim pretendentam 
jāiesniedz iesniegums Jelgavas Izglītības pār-
valdē Svētes ielā 22 vai pa e-pastu izglitiba@
izglitiba.jelgava.lv. Kontakttālrunis papildu 
informācijai – 63012465. 

Pretendenti tiks aicināti uz pārrunām 
par motivāciju apgūt skolotāja profesiju un 
ilgtermiņā strādāt izglītības jomā. Pašvaldība 
sniegs rekomendāciju augstskolai uzņemt 
pretendentu studiju programmā. Pārrunas ar 
pretendentiem Izglītības pārvaldē plānotas 4., 
5. un 6. janvārī. Pieteikšanās studijām Liepājas 
Universitātē notiks no 3. līdz 19. janvārim, 
aizpildot veidlapu un augšupielādējot nepie-
ciešamos dokumentus. Elektroniskā veidlapa 
būs pieejama Liepājas Universitātes mājaslapā 
www.liepu.lv no 3. janvāra pulksten 9 līdz 
19. janvāra pulksten 23. Mājaslapā būs publi-
cētas arī uzņemšanas prasības.

Sirsnīgus Ziemassvētkus, veiksmīgu jauno gadu!

Ar pašvaldības atbalstu aicina kļūt par pirmsskolas izglītības 
skolotāju un iegūt augstāko pedagoģisko izglītību

Šis laiks pasauli padarījis citādāku. Esam spiesti sazināties caur datoru vai telefona ekrānu, tiešajā saskarsmē maska 
slēpj mūsu patiesās emocijas, anonīmu autoru komentāri liecina par sabiedrības sašķeltību. Neskatoties uz to, arī šī 
gada nogale ir laiks, kad mūsu sirds kļūst atvērtāka, ļaujot to piepildīt ar prieku, labām domām un ticību, ka viss nav tik 
slikti, kā reizēm šķiet, un nākamais gads būs labāks par iepriekšējo un veiksmīgāks. 

Ziemassvētkos un gadumijā vēlu katram atrast laiku pārdomām, izvērtēt pagājušo gadu – padarīto un nepagūto – un, 
neskatoties uz grūtībām, drosmīgi iezīmēt jaunus mērķus, uz ko tiekties. 

Katram cilvēkam svarīgākā vērtība ir viņa tuvākie. Visām jelgavnieku ģimenēm, ikvienam cilvēkam mūsu pilsētā 
novēlu mieru, savstarpējo sapratni un labklājību. Lai izdodas svētki, lai izdodas tos sagaidīt kopā ar tuviem cilvēkiem, 
teikt labus vārdus un priecāties, ar smaidu un labestību padarot pasauli gaišāku! Priecīgus Ziemassvētkus un laimīgu 
jauno – 2022. – gadu!

Jelgavas valstspilsētas domes priekšsēdētājs Andris Rāviņš
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 Kristīne Langenfelde

«Uzsākām Tehnoloģiju vidusskolas pilnīgu rekonstrukciju, atklā-
jām rotaļu pilsētiņu Uzvaras parkā, rekonstruējām Graudu ielu, 
izbūvējām Rubeņu ceļa turpinājumu, nosiltinājām Pašvaldības 
policijas ēku, sākām ēkas Vecpilsētas ielā 2 restaurāciju, būvējam 
jauno bērnudārzu Brīvības bulvārī un jauno dzimtsarakstu ēku 
Raiņa parkā... Svinējām Jelgavas 756. dzimšanas dienu, Latvijas 
Zemessardzes 30. gadskārtu, ar patiesām emocijām un lepnumu 
jutām līdzi un mājās sagaidījām mūsu pilsētas olimpiešus. Tik 
dažāds, darbīgs un notikumiem piesātināts ir bijis šis gads, līdzi 
nesot arī ne vienu vien izaicinājumu. Liels paldies ikvienam pil-
sētas iedzīvotājam, kurš ar dziļu sapratni un atbildību šajā nebūt 
ne vieglajā gadā ir turpinājis neatlaidīgi strādāt savas pilsētas 
nākotnei,» uzsver Jelgavas domes priekšsēdētājs Andris Rāviņš.  

pat līdz četrām reizēm. Šis piemērs 
ļoti uzskatāmi parāda, ka izmešu sa-
mazinājums ir ilgtermiņa ieguvums 
ne tikai videi, bet arī cilvēkiem, tāpēc 
pilsētā turpināsim iesākto. Nākamais 
nozīmīgais darbs ir arvien plašāka 
zaļā autotransporta ieviešana pilsētā, 
kā arī atkritumu apsaimniekošanas 
sistēmas pilnveidošana, jau tuvākajā 
laikā pilsētā uzbūvējot bioloģiski 
noārdāmo atkritumu pārstrādes 
rūpnīcu.

Iedzīvotāju ienākuma nodokļa 
apjoms Jelgavā šobrīd nav sa-
mazinājies – tas pat ir nedaudz 
palielinājies. Vai tas nozīmē, ka 
pilsētas uzņēmumi sekmīgi spējuši 
pielāgoties jaunajiem apstākļiem?

Neskatoties uz ieilgušo pandēmijas 
ietekmi, apstrādes rūpniecība turpina 
attīstīties. Dati liecina, ka Covid-19 
izraisītā krīze Jelgavai svarīgos noieta 
tirgos apstrādes rūpniecības rādītājus 
ietekmēja diezgan minimāli. Jelgavā 
saražotās apstrādes rūpniecības 
produkcijas izlaide 2020. gadā bija 
216,46 miljoni eiro, kas salīdzinājumā 
ar 2019. gadu ir tikai par 1,6 procen-
tiem mazāk, arī produkcijas apgro-
zījums samazinājās minimāli – par 
0,5 procentiem. Savukārt galvenais 
ieguvums bija mūsu uzņēmēju spēja 
pārorientēties uz eksporta tirgiem 
– 2020. gadā eksporta īpatsvars palie-
linājies līdz 63,4 procentiem.

Būtisks rādītājs ir arī tas, ka šajā lai-
kā vairāki pilsētas uzņēmumi ir papla-
šinājuši darbību, investējot vērienīgus 
līdzekļus un atklājot jaunas ražotnes. 
«AKG Thermotechnik Lettland», ti-
kai vienā ražošanas iekārtā investējot 
12 miljonus eiro, šogad atklāja divas 
jaunas ražotnes, arī mikroautobusu 
pārbūves uzņēmums «Universal Ltd» 
paplašinājies un izveidojis jaunu ra-
žošanas angāru, tāpat jauna ražotne 
uzbūvēta «Jelgavas tipogrāfijai». Un 
tie ir tikai daži piemēri.

Uzņēmējdarbība ir viens no priekš-
noteikumiem stabilai pilsētas at-
tīstībai, un uzņēmēju devums ir 
neatsverams, tādēļ ir ļoti būtiski 
novērtēt viņu ieguldījumu Jelgavā. 
Šogad turpinājām pērn uzsākto 
atbalsta programmu uzņēmējiem, 
13 uzņēmumiem piešķīrām pašval-
dības grantu līdz 10 000 eiro savu 
inovatīvo biznesa ideju vai produktu 
realizēšanai. Konkursā «Jelgavas 
valstspilsētas Gada balva uzņēmēj-
darbībā 2021» godinājām deviņus 
pilsētas uzņēmumus.

Taču nemainīgi pilsētas galvenais 
uzdevums uzņēmējdarbības attīs-
tībā ir sakārtotas infrastruktūras 
nodrošināšana. 

Pagājušajā gadā sakārtojām infra-
struktūru uzņēmējdarbības attīstī-
šanai depo mikrorajonā – Prohorova, 
Neretas un Garozas ielā, kur Lielupes 
industriālajā parkā ienāk arvien jau-
ni uzņēmumi. Tāpat rekonstruēts 
Smiltnieku ielas un Graudu ielas 
posms, izbūvēts jauns Rubeņu ceļa 
posms. Tagad turpinām industriālās 
zonas infrastruktūras pilnveidošanu 
Bauskas ielas apkārtnē, kur par sa-
viem attīstības plāniem jau paziņojis 
uzņēmums «Jelgavas dzirnavas», 
«Latraps» un citi. Nākamais solis ir 
Meiju ceļa rekonstrukcija un inženier-
komunikāciju izbūve, lai turpinātu 
darbu pie industriālās zonas izveides 
Jelgavas lidlauka teritorijā. 

Kādu nozīmīgu projektu realizācija 
pilsētā turpinās?

Pavasarī noslēgsies bērnudārza 
būvniecība Brīvības bulvārī, un rude-
nī atklāsim jaunu pašvaldības bērnu-
dārzu, paralēli tam turpinām attīstīt 
ieceri par jauna bērnudārza būvnie-
cību Nameja ielā. 
Turpinās vērienīgā 
Tehnoloģiju vidus-
skolas rekonstruk-
cija, un pilnīgi jaunā 
veidolā to ieraudzī-
sim 2023. gadā. 
Nākamgad tiks 
pabeigta jaunās 
dzimtsarakstu ēkas 
rekonstrukcija Rai-
ņa parkā. Tiks no-
jaukta piebūve pie 
Jelgavas slimnīcas, 
lai sāktu projektēt 
infektoloģijas nodaļas ēku. Nosiltināta 
POIC ēka. Tāpat sadarbībā ar vācu 
partneriem nākamgad tiks uzsākta 
jaunu īres dzīvokļu māju projektēša-
na, Lielupes krastā paredzot uzbūvēt 
mājas ar 150 īres dzīvokļiem.  

Taču ne visu projektu realizācija 
notiek bez kavēšanās.

Jā, arī mēs Jelgavā līdzīgi kā visā 
valstī izjūtam tās pašas problēmas 
būvniecības jomā – valstī katastrofāli 
trūks kvalitatīvu projektētāju, būvuz-
raugu; pandēmijas ietekmē būtiski 
tiek kavēti būvmateriālu piegādes 
termiņi; līdz ar prasību būt vakcinē-

tiem trūkst arī celtnieku. Tas viss li-
kumsakarīgi noved pie tā, ka ārkārtīgi 
zemas projektētāju darba kvalitātes 
dēļ projekti ir jāpārstrādā, arī iesāktos 
būvniecības objektos jāņem pauze, jo 
nav piegādāti celtniecības materiāli, 
būtiski augušas būvniecības izmak-
sas. Diemžēl šādos apstākļos reti kuru 
objektu ir iespējams pabeigt iepriekš 
noteiktajā termiņā. Tāpēc arī Jelgavā 
šobrīd atsevišķi projekti un būvdarbi 
ir aizkavējušies – Spīdolas Valsts 
ģimnāzijas jaunās piebūves projekts,  
Stacijas ielas 13 rekonstrukcija, tirgus 
būvniecība. Taču pašvaldība katru 
no projektiem skrupulozi uzrauga, 
nepieļaujot kvalitātes atkāpes. 

  
Šogad jūlijā darbu sāka jaunais Jel-
gavas domes sastāvs. Kā vērtējat 
pirmos kopīgos darba mēnešus?

Pilsētai jebkuros laikos pats sva-
rīgākais ir saglabāt vienmērīgu un 
stabilu attīstību. Iesāktos darbus un 
projektus nevar pieskaņot vēlēšanām, 
tāpēc pats nozīmīgākais ir nodrošināt 
secīgu domes darbu. Tas šogad ir izde-
vies, tāpēc saku paldies par konstruk-
tīvu darbu tiem domes deputātiem, 
kuri ir atbalstījuši pilsētai svarīgu 
lēmumu pieņemšanu. Ikvienam do-

mes deputātam bija 
iespēja pievienoties 
pozīcijas darbam 
un konstruktīvi 
strādāt, nevis dez-
organizēt darbu, 
kas vienmēr ir vieg-
lākais ceļš. Opozī-
cijas deputātus es 
aicinu apzināties, 
ka šis pandēmijas 
laiks, kas no sabied-
rības vai ik dienu 
pieprasa jaunus 
izaicinājumus, nav 

īstais brīdis, kad bezatbildīgi, tikai 
klaju savu politisko mērķu vārdā šķelt 
jelgavniekus. Tieši to Jelgavā šobrīd 
dara opozīcijas deputāti. Nākamais 
ir Saeimas vēlēšanu gads, un šīs atse-
višķās opozīcijas deputātu darbības 
skaidri parāda, ka populistiska priekš-
vēlēšanu cīņa jau ir sākusies. Izskan 
vēlētājiem tīkami, taču nepiepildāmi 
solījumi, kuru mērķis ir tikai viens – 
iegūt lētu popularitāti. Jelgava nav 
politiskā skatuve kādam, kurš tēmē 
uz Saeimu. Jelgava ir mūsu mājas – 
pilsēta, kuras labklājībai un attīstībai 
katram no mums ir jābūt pirmajā 
vietā. Tāpēc es aicinu visus strādāt 
kopā Jelgavas labklājībai.

Rāviņš: «Mēs katrs esam atbildīgs par Jelgavu»

Nākamnedēļ mēs katrs ģimenes un 
tuvāko lokā, sagaidot 2022. gadu, iz-
virzīsim sev jaunus nākotnes mērķus. 
Taču pašvaldībām šis jaunais cēliens 
jau ir sācies – pēc vēlēšanām, jūlijā, 
darbu sāka jaunā Jelgavas valstspilsē-
tas dome, un vienlaikus šis ir arī jauna 
ES plānošanas perioda sākuma gads. 
«Tam esam rūpīgi gatavojušies, apzi-
not pilsētas vajadzības un izstrādājot 
projektus, kuriem prioritāri piesaistīt 
ES fondu līdzekļus, lai mērķtiecīgi 
turpinātu attīstīt mūsu pilsētu Jel-
gavu,» skaidro A.Rāviņš. 

Viena no prioritātēm šajā plā-
nošanas periodā ir informācijas 
tehnoloģiju attīstība pašvaldībās. 
Kādu projektu realizācija paredzē-
ta Jelgavā?

Pēdējie divi gadi arvien skaudrāk 
mums liek apzināties, cik nozīmīga 
loma mūsu ikdienas darbā ir attīs-
tītām informācijas tehnoloģijām. 
Šis laiks ir licis arī pārvērtēt līdz 
šim paveikto un 
spert būtisku soli 
uz priekšu, lai 
turpinātu uzlabot 
informācijas teh-
noloģijas pilsētā. 
Šobrīd praktiski 
nevienas jomas 
darbs pilsētā bez 
tām nav iedomā-
jams, tieši tāpēc 
dome pieņēma 
lēmumu izveidot 
izpilddirektora 
vietnieka amatu 
informācijas un 
komunikāciju 
tehnoloģiju jomā. 
Izpilddirektora 
vietnieka galvenais uzdevums ir 
izveidot Jelgavas valstspilsētas in-
formācijas tehnoloģiju arhitektūru, 
kas praktiski nozīmē ne tikai attīstīt 
katras jomas jau līdz šim izstrādātās 
sistēmas, bet veidot to ciešu sasaisti, 
tā uzlabojot jelgavniekiem sniegto 
pakalpojumu kvalitāti. Jau šobrīd 
esam sākuši veidot vienotu Jelgavas 
e-medicīnas sistēmu, kas ļautu ap-
vienot mūsu slimnīcas un poliklīniku 
darbu e-vidē – medikamentu uzskaiti, 
izmeklējumu veikšanu, recepšu apriti 
un citas funkcijas. Mēs apzināmies, 
ka valstī e-veselība neattīstās tā, kā 
plānots, tāpēc ejam soli priekšā valstij, 
veidojot savu sistēmu. Vienlaikus 
nedarām to atrauti no citām valsts 
medicīnas iestādēm – jau šobrīd 
vienojamies ar lielākajām Latvijas 
slimnīcām par datu apmaiņu un 
pieejamību.

Tieši tāpat būtiski uzlabojumi šajā 
jomā nepieciešami izglītības iestādēs. 
Attālinātais un daļēji attālinātais 
mācību process prasa jaunu pieeju, 
modernus mācību līdzekļus un me-
todes. Ja līdz šim esam nodrošinājuši 
izglītības iestādes ar nepieciešamo 
aprīkojumu attālināto mācību no-
drošināšanai, tad tagad daudz mērķ-

tiecīgāk jādomā, kā tehnoloģijas var 
palīdzēt izglītības sistēmai pilsētā, 
veidojot vienotas digitālās mācību 
programmas, mācību līdzekļus, kas 
atvieglotu jau tā sarežģīto laiku gan 
pedagogiem, gan skolēniem, gan 
ģimenēm. 

Trešā prioritārā joma ir digitāla 
pilsētas pārraudzība – Pašvaldības 
operatīvās informācijas centram 
(POIC) ir ļoti daudz uzdevumu, lai 
ikdienā sekotu līdzi un operatīvi 
reaģētu uz pilsētā notiekošo – orga-
nizētu satiksmes plūsmu, reaģētu 
uz avārijām un citiem notikumiem 
pilsētvidē. Šobrīd kopā ar Iekšlietu 
ministriju strādājam, lai veidotu vie-
notu sistēmu, kas ļautu vēl operatīvāk 
uz notikumiem pilsētvidē reaģēt ne 
tikai mūsu Pašvaldības policijai, bet 
arī Valsts policijai un citām drošības 
struktūrām.  

Papildus tam informācijas tehno-
loģiju jomā pārskatām visus pašval-
dības sniegtos e-pakalpojumus, lai 
mazinātu birokrātiju un vienkāršotu 

e-pakalpojumu 
pieejamību jel-
gavniekiem.

Šogad Jelga-
vā pasažieru 
pārvadājumus 
sāka četri elek-
troautobusi, 
gada sākumā 
izmēģināts ar 
ūdeņradi dar-
bināms auto-
buss – arī zaļais 
kurss ir tuvāko 
gadu prioritāte.

Jelgava, pa-
rakstot Pilsētu 

mēru paktu, jau 2009. gadā ir apņē-
musies veicināt ilgtspēju un klimata 
pārmaiņu mazināšanu, CO2 izmešu 
apjomu līdz 2030. gadam samazinot 
par 40 procentiem. Jau līdz šim 
esam paveikuši ļoti apjomīgu dar-
bu, samazinot CO2 izmešu apjomu 
pilsētā par 28 procentiem. Galvenie 
paveiktie darbi ir mērķtiecīga namu 
energoefektivitātes paaugstināšana, 
turpinot siltināt un atjaunot gan 
pašvaldības, gan privātā sektora ēkas. 
Tāpat ievērojams ietaupījums iegūts, 
katru gadu rekonstruējot ielu apgais-
mojumu un ieviešot energoefektīvus 
risinājumus. 

Vēl viens no ļoti pārdomātiem 
un mērķtiecīgi īstenotiem soļiem 
ir atjaunojamā resursa – šķeldas – 
izmantošana pilsētas siltumapgādē, 
kas ne tikai sniedz ieguldījumu 
klimata pārmaiņu samazināšanā, 
bet šajā ziemā ir kā īpaša dāvana 
pilsētniekiem, jo Jelgava ir viena no 
retajām pilsētām Latvijā, kur šoziem 
līdz ar pamatīgo dabasgāzes cenu 
kāpumu iedzīvotājiem nav jāmaksā 
nesamērīgi rēķini par siltumu savā 
dzīvoklī vai uzņēmumā. Publiskā 
informācija apliecina, ka atsevišķās 
pašvaldībās apkures tarifs pieaudzis 

Sākam veidot vieno-
tu Jelgavas e-medi-
cīnas sistēmu, taču 
nedarām to atrauti no 
citām valsts medicī-
nas iestādēm – vieno-
jamies ar lielākajām 
Latvijas slimnīcām 
par datu apmaiņu, lai 
jelgavnieki saņemtu 
ātrāku un kvalitatīvā-
ku veselības aprūpi.

Liels paldies kat-
ram jelgavniekam, 
kurš ar dziļu sa-
pratni un atbildī-
bu šajā nebūt ne 
vieglajā gadā ir 
turpinājis neatlai-
dīgi strādāt savai 
pilsētai.

Foto: JV



Sakārtojot infra-
struktūru, lai attīs-
tītu uzņēmējdarbī-
bu depo mikrora-
jonā, ar Eiropas Re-
ģionālās attīstības 
fonda līdzfinansēju-
mu šogad izbūvēts 
jauns Rubeņu ceļa 
posms, kas savieno 
Neretas ielu un Ga-
rozas ielu. Tur izbūvēta jauna brauktuve ar bruģakmens segumu 589,55 
metru garumā un bruģēta apvienota gājēju un velosipēdistu ietve trīs 
metru platumā. Novembrī jaunais ceļa posms atvērts satiksmei.
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Jau pavisam drīz sagaidīsim 2022. gadu, kas nesīs jaunus 
notikumus, taču arī aizejošais gads mūsu pilsētā bijis da-

žādiem notikumiem un pārmaiņām bagāts. Piemēram, šogad 
Jelgava kļuvusi par valstspilsētu, ir īstenoti vai uzsākti vai-
rāki nozīmīgi infrastruktūras projekti. «Jelgavas Vēstnesis» 
piedāvā nelielu atskatu uz gada spilgtākajiem notikumiem.

Jūnijā Uzvaras parkā atvērta atpūtas un rotaļu pilsētiņa ar septiņiem aktīviem un izzinošiem laukumiem 
bērniem vecumā no viena līdz 12 gadiem, un jaunā atpūtas vieta iemantojusi popularitāti. Atpūtas un rota-
ļu pilsētiņa Uzvaras parkā tapusi, Jelgavas pašvaldībai sadarbojoties ar akciju sabiedrību «Latvijas valsts 
meži», kas laukuma izveidei dāvināja 500 000 eiro. Savukārt pašvaldības finansējums ir vēl 94 000 eiro. Tā-
pat šovasar rekonstruēts rotaļu laukums Loka maģistrālē 5, uzstādītas jaunas rotaļu iekārtas Ozolskvērā, 
atsevišķi darbi veikti arī citos rotaļu laukumos – Vaļņu ielas skvērā, Kooperatīva ielā 8, Skolotāju ielā 8, Ga-
rozas ielā 36 un Loka maģistrālē 7.

• Uzvaras parkā – videi draudzīga bērnu atpūtas un rotaļu pilsētiņa •

No 1. jūlija Jel-
gavai noteikts 
valstspilsē-
tas statuss. 
2020. gadā 
pieņemtais 
Administra-
tīvo teritoriju 
un apdzīvoto 
vietu likums 
nosaka, ka 
Latvijā apdzī-
votas vietas ir 
pilsētas, cie-
mi, mazciemi un viensētas, savukārt pilsētas iedala valstspilsētās un 
novada pilsētās. Latvijā ir 43 pašvaldības līdzšinējo 119 vietā. Atbilstoši 
likumam Jelgavai piešķirts valstspilsētas statuss, un reformas gaitā tā 
netika apvienota ar blakus esošajiem novadiem, bet saglabāja līdzšinējo 
administratīvo teritoriju. Šobrīd Saeimā gan tiek skatīti grozījumi likumā, 
kas paredz 2029. gadā apvienot Jelgavas pašvaldību ar Jelgavas novada 
pašvaldību. Jelgavas dome šo ieceri neatbalsta. 

• Jelgavai – valstspilsētas statuss •

• Ievēlē pilsētas domi •

• Jelgavai – olimpiskais zelts •

• Rekonstruē 
Tehnoloģiju vidusskolu •

• Citādos dziesmu un deju 
svētkos piedalās 900 skolēni •

• Izbūvēts 
Rubeņu ceļa posms•

• Jauns tūrisma objekts •

5. jūnijā Latvijā notika pašvaldību vēlēšanas pēc jaunā 
administratīvi teritoriālā iedalījuma, izvēloties domes 
sastāvu nākamajiem četriem gadiem. 1. jūlijā aizvadīta 
pirmā jaunās domes sēde, kurā par Jelgavas domes 
priekšsēdētāju atklātā balsojumā ar 11 balsīm «par» 
tika ievēlēts Andris Rāviņš. Viņš par domes priekšsē-
dētāju strādā jau sesto sasaukumu.   

Šogad sākās Jelgavas Tehnoloģiju vidusskolas Meiju 
ceļā 9 rekonstrukcija. Skolas ēka piedzīvo būtiskas 
pārmaiņas, un turpmāk skolēniem jau no 1. klases tur 
tiks sniegta iespēja mūsdienīgā mācību vidē apgūt 
informācijas tehnoloģiju, inženierzinātņu un huma-
nitāro zinātņu pamatus. Vidusskolas ēka ekspluatā-
cijā nodota 1979. gadā, un būtiski remontdarbi līdz 
šim nav veikti.

Kopš jūlija bei-
gām apmeklē-
tājiem atvērta 
rekonstruētā 
māja Vecpil-
sētas ielā 14 – 
tā ir viena no 
senākajām un 
vērtīgākajām 
koka dzīvoja-
mām mājām 
Jelgavā, kas 

saglabājusies līdz mūsdienām. Apskatīt māju, atklājot tās stāstu, var 
tikai pēc iepriekšējas pieteikšanās pa tālruni 63005407, 25746417.

Latvijas 3x3 basketbola izlase ar jelgavnieku Edgaru 
Krūmiņu sastāvā šovasar Tokijas olimpiskajās spēlēs 
izcīnīja zeltu, kļūstot par pirmajiem olimpiskajiem 
čempioniem 3x3 basketbolā. Šis ir vēsturisks no-
tikums gan Jelgavas, gan visas Latvijas sportā. Šī ir 
arī pirmā olimpiskā zelta medaļa un olimpiskā meda-
ļa vispār Jelgavai kopš valsts neatkarības atgūšanas.

Netradicionālā formātā šogad aizvadīti pandēmijas 
dēļ no pagājušā gada uz šo pārceltie Skolu jaunatnes 
dziesmu un deju svētki. No jūlija līdz oktobrim attāli-
nāti notika dažādi pasākumi, kuros piedalījās arī 45 
Jelgavas bērnu un jauniešu kolektīvi ar vairāk nekā 
900 dalībniekiem. Pamanāmākais svētku notikums 
bija Jelgavas kolektīvu dziesmu un deju svētku ceļa 
«Saulesvija» filmēšana dažādās pilsētas vietās. Svētku 
aktivitātes var aplūkot mājaslapā www.nacgavilet.lv.

Novembrī 
Jelgavā pa-
sa žierus pil-
sētas marš-
rutos sāka 
p ā r  v a d ā t 
četri elek-
troautobusi. 
Gal  venais 
ieguvums no elektroautobusiem ir CO2 izmešu sa-
mazinājums pilsētā. Projektā paredzēts, ka CO2 emi-
sijas līmenis samazināsies par aptuveni 182 tonnām 
CO2 gadā, bet enerģijas patēriņš – par aptuveni 492 
MWh/gadā. SIA «Jelgavas autobusu parks» terito-
rijā vasarā uzstādītas arī divas elektroautobusu uzlā-
des stacijas.

• Pasažierus pārvadā 
četri elektroautobusi •

Turpinot uzlabot energo-
efektivitāti paš val dī bai pie-
de   rošajās ēkās un sakār to jot 
infrastruktūru, šovasar no-
slēdzās Pašvaldības policijas 
ēkas Mazajā ceļā 3 siltināša-
na. Ēka ieguvusi estētisku 
fasādi, darbinieki – sakārtotu 
darba vidi. Izmantotie risinā-
jumi ne tikai ilgtermiņā ļaus 
ie tau pīt energoresursus, bet  
arī būtiski uzlabo ikdienas darba apstākļus. Pašvaldības policijas ēka 
uzcelta 1964. gadā, un kopš tā laika dažādi remontdarbi veikti galveno-
kārt tikai telpās.

• Nosiltināta Pašvaldības 
policijas ēka • • Rekonstruēta Graudu iela •

Lai veicinātu uzņēmējdarbības attīstību pilsētā 
un sekmētu nodarbinātību un ekonomisko iz-
augsmi, rekonstruēta Graudu iela – visas ielas 
garumā (700 metri) atjaunots brauktuves se-
gums, izbūvēts ielas apgaismojums, kā arī ielas 
posmā no Miera ielas līdz iebrauktuvei uz ražoša-
nas uzņēmumiem izbūvēta bruģēta gājēju ietve.

Februārī uzsākta ēkas Vec-
pilsētas ielā 2 restaurācija un 
pārbūve, kā arī saistītās infra-
struktūras – ēkas Jāņa Asara 
ielā 1 – pārbūve, kas turpinās arī 
šobrīd. Tur tiks izveidots jauns 
tūrisma objekts – Dzīvesziņas 
un arodu sēta, kur atradīsies 
keramikas un aušanas darbnī-
cas un saimes istaba. Tajā inte-

resenti varēs apgūt dažādu amatu prasmes, tāpat tur notiks ar latviešu tau-
tas tradīcijām saistīti pasākumi. Būvdarbiem jābūt pabeigtiem pavasarī.

• Top Dzīvesziņas 
un arodu sēta •



 Ritma Gaidamoviča

SIA «Jelgavas poliklīnika» 
pēdējos gados būtiski uzla-
bojusi un attīstījusi ārstnie-
cības iestādes diagnostiskās 
iespējas un ambulatoros 
pakalpojumus, bet pašlaik 
tiek paaugstināta ēkas ener-
goefektivitāte. Līdz nākamā 
gada vasarai poliklīnikas ēka 
iegūs jaunu veidolu. 

Jelgavas poliklīnikai ir divi kor-
pusi – viens būvēts 1936. gadā, otrs 
– 1976. gadā, un līdz šim būtisku 
renovāciju tie nav piedzīvojuši. Šī 
projekta galvenais mērķis ir paaug-
stināt energoefektivitāti Jelgavas 
poliklīnikas ēkā, reizē samazinot 
siltum enerģijas patēriņu un ar to 
saistītās izmaksas, kā arī uzlabot 
strādājošo darba apstākļus. 

Poliklīnikas valdes locekle Kintija 

Barloti stāsta, ka vispirms veikts 
poliklīnikas ēkas energoaudits un 
novērtēta iespēja īstenot energoefek-
tivitāti uzlabojošus pasākumus. 
Pamatojoties uz energoauditu, tika 
izstrādāts būvprojekts.

Ēkas siltināšana sākta novem-
brī, un darbi norit pēc plāna. Daļa 
ēkas jau nosiltināta, veikta pamatu 
hidroizolācija tajā ēkas daļā, kur 
tas vēl nebija izdarīts, bet šobrīd 
tiek siltināti ēkas bēniņi. K.Barloti 
stāsta, ka darbu gaitā paredzēta 
jumta siltināšana, ārsienu, pagraba 
griestu siltināšana, ēkas ieejas durvju 
nomaiņa, automātiskās ugunsgrēka 
atklāšanas un trauksmes signalizāci-
jas sistēmas sakārtošana, kā arī tiks 
nokrāsota fasāde.   

Poliklīnikas energoefektivitātes 
paaugstināšana notiek, piesaistot 
darbības programmas «Izaugsme 
un nodarbinātība» specifiskā atbal-
sta mērķa «Atbilstoši pašvaldības 

integrētajām attīstības programmām 
sekmēt energoefektivitātes paaugsti-
nāšanu un atjaunojamo energoresur-
su izmantošanu pašvaldību ēkās» 
finansiālu atbalstu. 

Būvdarbus iepirkuma konkursa 
kārtībā veic SIA «Tools Vendor», un 
projektam jānoslēdzas līdz nākamā 
gada jūnijam. 

Plānotās projekta izmaksas ir 
427 334,41 eiro, no kurām Eiropas 
Reģionālās attīstības fonda līdzfi-
nansējums ir 215 137 eiro. Projekta 
kopējās attiecināmās izmaksas ir 
253 102,35 eiro. 

SIA «Jelgavas poliklīnika» ir am-
bulatorā ārstniecības iestāde, kas 
pakalpojumus iedzīvotājiem sniedz 
no 1993. gada. Poliklīnikas darbības 
mērķis ir nodrošināt pieejamus un 
kvalitatīvus medicīnas pakalpojumus 
diagnosticēšanā, slimību ārstēšanā, 
rehabilitācijā, slimību novēršanā un 
profilaktisku pasākumu veikšanā. 
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JURIJS STRODS, 
nacionālā apvienība 

«Visu Latvijai!»-«Tēvzemei 
un Brīvībai/LNNK»:

«Tuvojas Ziemassvētki, kad ģi-
menes pulcējas kopā, lai pārrunātu 
notikušo un gaisā virmotu satikša-
nās prieks, bet pats galvenais – lai 
novēlētu laimi, veiksmi un veselību 
jaunajā gadā. Vai būs tāda iespēja, 
rādīs laiks un valdības lēmumi. 
Taču svarīgākais – vai paši atļautā 
ietvaros spēsim saorganizēties tā, 
lai būtu satikšanās prieks un jauki 
vēlējumi, jo to nekad nav par daudz.

2021. gads pagāja gan rosīgi, gan 
ar ierobežojumu uzliktām ēnām un 
problēmām, taču joprojām domā-
jām, kā atbalstīt uzņēmējdarbību, 
un nu mums gan ir noasfaltēta 
Graudu iela un Smiltnieku ielas 
posms, gan aizritējis grantu kon-
kurss uzņēmējiem, gan pārbūvēti 
Rubeņu ceļa inženiertīkli, gan arī 
drīz tiks izveidotas divas jaunas 
ielas bijušā būvdetaļas uzņēmuma 
teritorijā. Tāpat Uzvaras parkā 
izveidota bērnu rotaļu un izzinošu 
objektu atraktīva atpūtas vieta, 
kas vērsta uz to, lai vecāki kopā ar 
saviem bērniem izzinātu šo pasauli. 
Turpinās Tehnoloģiju vidusskolas 
pārbūve par modernu ar tehno-
loģijām saistītu izglītības iestādi 
un «Lediņu» nometnes pārbūves 
projekts, tuvojas noslēgumam 
bērnudārza būvniecība Brīvības 
bulvārī, tikko uzsākta tilta pār Pla-
tones upi Bauskas ielā būvniecība 
un pabeigti Dzirnavu un Bauskas 
ielas pārbūves projekti, līdz ar to 
drīz arī tur būs pārmaiņas. Arī Mei-
ju ceļa pārbūves projekts iesniegts 
precizēšanai, turpinās divu sociālo 

RITA VECTIRĀNE, 
Zaļo un zemnieku savienība:

«Šis bija vēlēšanu gads, tāpēc 
saku paldies par pausto uzticību 
un darba novērtējumu. Deputāta 
darbs ir komandas darbs, tāpēc 
par paveikto un sasniegumiem liels 
paldies gan kolēģiem politiķiem, gan 
pašvaldības darbiniekiem. Vēlēšanu 
rezultāti parādīja, ka mums uzticas 
un mūsu darbu novērtē.

Vērtējot pilsētā padarīto, grūti 
nošķirt vienu gadu. Pilsēta mainās, 
pakāpeniski kļūstot iedzīvotājiem 
ērtāka, mūsdienīgāka un pievilcīgā-
ka. Liels gandarījums par Uzvaras 
parkā izveidoto bērnu rotaļu pilsē-
tiņu, pārbūves darbiem Tehnoloģiju 
vidusskolā, sociālajā mājā Stacijas 
ielā 13, kā arī Zirgu ielā 47a, kur 
top daudzfunkcionālais sociālo pa-
kalpojumu centrs. Visi realizētie un 
uzsāktie projekti ir vērsti uz pilsētas 
iedzīvotāju labklājības celšanu un 
pilsētas attīstību.

2021. gadā bijuši arī īpaši prie-
ka mirkļi – Latvijas basketbolistu 
sasniegumi olimpiskajās spēlēs, 
nesavtīgais treneru darbs, virtuālie 
dziesmu svētki, kas gan liedza kopā 
būšanas un kopā radīšanas prieku, 
bet ļāva šos svētkus iemūžināt citā-
dāk. Tāpat allaž priecē mūsu jaunie-
šu sasniegumi mācību olimpiādēs, 
zinātniski pētnieciskajos darbos.

Šogad vasaras nodarbinātību 
jauniešiem vairāk tuvinājām reālajai 
darba videi un izvēlētajai profesijai, 
un par veiksmīgu projektu to atzina 

gan jaunieši, gan uzņēmēji.
Tomēr dzīvē visam ir līdzsvars, 

un nevar noliegt, ka pašvaldības 
darbā pastāv arī problēmas. Šobrīd 
pilsētā skaudri izjūtam pedagogu 
trūkumu gan pirmsskolas izglītības 
iestādēs, gan skolās. Protams, alga 
ir būtiska motivācija, bet svarīgs arī 
sabiedrības un vecāku novērtējums 
un savstarpējā sadarbība. Lai pie-
saistītu pedagogus, esam ieviesuši 
īres pabalstu skolotājiem, piešķi-
ram dienesta dzīvokli, nodrošinām 
iespēju iegūt augstāko izglītību vai 
pārkvalificēties par pašvaldības 
līdzekļiem. Jelgavai nepieciešami 
arī sociālie darbinieki, un augsti 
kvalificētu profesionāļu piesaiste 
dažādās jomās šobrīd ir pašvaldības 
prioritāte.  

2022. gadā novēlu, lai ikvienu 
mūsu pilsētnieku, viņa ģimeni pa-
vada laime, veselība un labklājība. 
Lai visiem, kas var strādāt, ir darbs 
tepat, Latvijā, un lai ikviens svētkus 
un pasākumus varētu izbaudīt 
klātienē!»

«Pilsēta kļūst iedzīvotājiem ērtāka, 
mūsdienīgāka un pievilcīgāka»

«Lai jaunais gads nes veiksmi,  
veselību un prieku!»

objektu pārbūve Stacijas un Zirgu 
ielā. Arī pirmie elektriskie autobusi 
jau sākuši kursēt Jelgavas ielās. Tā 
varu turpināt vēl un vēl…

Taču ne jau viss izdodas – ir 
bijušas arī neveiksmes, ne visus 
mūsu projektus ir atbalstījusi valsts, 
varbūt paši ne visu ideāli esam pa-
veikuši un paziņojuši iedzīvotājiem, 
kādas izmaiņas sagaidāmas ikdienas 
paradumos... Pliekšāns reiz teicis, ka 
pastāvēs tas, kurš mainīsies, tāpēc 
jāmaina arī savi ieradumi un uzve-
dība. Ja ikkatrs no mums domās, kā 
uzlabot savas ģimenes dzīvi, reizē 
tiks pilnveidota Jelgava un Latvija.

2022. gadā būs jauni izaicinājumi. 
Novēlu katram rast spēku senatnes 
notikumos – pirms 345 gadiem Jel-
gavas uzņēmēji prata ārvalstīm kalt 
naudu, veicinot eksportprasmes, 
pirms 200 gadiem Jelgavā sāka 
drukāt pirmo laikrakstu latviešu 
valodā, iedibinot preses lasīšanas 
tradīcijas, pirms 100 gadiem tieši 
Jelgavā tika uzstādīts pirmais 
piemineklis Latvijā Brīvības cīņās 
kritušajiem, veicinot patriotismu 
– un atrast jaunus izaicinājumus, 
ko paveikt.

Lai ražens, darbīgs un veselības 
pilns jaunais gads!»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

 Kristīne Langenfelde

Pagājušajā nedēļā Jelga-
vas domes komiteju sēdēs 
deputāti atbalstīja paš-
valdības sagatavoto lē-
mumprojektu, kas paredz 
ar 2022.  gada 7.  janvāri 
pašvaldības iestādes «Jel-
gavas sociālo lietu pārval-
de» vadītāja amatā iecelt 
līdzšinējo valsts kontro-
lieri Elitu Krūmiņu. Par 
E.Krūmiņas apstiprināša-
nu amatā 22. decembrī vēl 
lems Jelgavas dome.

Amata konkurss tika izslu-
dināts, jo Jelgavas Sociālo lietu 
pārvaldes vadītāja Rita Stūrāne 
informēja pašvaldību par darba 
attiecību pārtraukšanu. R.Stūrā-
ne sociālo jomu pilsētā vada kopš 
1995. gada, darbu sākot kā Sociālās 

aprūpes dienesta vadītāja, pēc tam 
vadot Veselības un sociālo lietu 
departamentu un nu jau 21 gadu 
pašvaldības iestādi «Jelgavas soci-
ālo lietu pārvalde». Šobrīd Sociālo 
lietu pārvaldē ir 121 darbinieks, 
tā apvieno septiņas struktūrvie-
nības, tostarp trīs dienas aprūpes 
centrus, un piecas nodaļas. 

Uz pašvaldības izsludināto va-
kanci pieteicās trīs pretendenti. 
Konkursa vērtēšanas komisija 
par piemērotāko atzina līdzšinējo 
valsts kontrolieri E.Krūmiņu, 
kurai ir vairāk nekā 20 gadu pro-
fesionālā darba pieredze augstākā 
līmeņa vadītāja amatos valsts pār-
valdē. No 2013. līdz 2021. gadam 
E.Krūmiņa vadīja Latvijas Repub-
likas Valsts kontroli, pirms tam 
Finanšu ministrijā pildījusi Bu-
džeta departamenta direktora pie-
nākumus un vadījusi Labklājības 
sfēras finansēšanas nodaļu. Valsts 

Jelgavas Sociālo lietu pārvaldes vadītāja 
amatam virza Elitu Krūmiņu

kontrolieres amatā, pamatojoties 
uz audita rezultātiem, pilnveidoti 
normatīvie akti, paaugstināta 
valsts budžeta līdzekļu izlietojuma 
efektivitāte, pilnveidotas iekšējās 
kontroles sistēmas institūcijās, 
veicināta laba pārvaldība. Valsts 
kontroles darba augsto starptau-
tisko novērtējumu apliecina tas, ka 
Valsts kontrole konkursa kārtībā ir 
ievēlēta Eiropas Augstāko revīzijas 
iestāžu organizācijas valdē kā vie-
na no astoņām valdes loceklēm, 
Valsts kontrole koordinē visu 50 
Eiropas augstāko audita iestāžu 
sadarbību. E.Krūmiņa Latvijas 
Universitātē ir ieguvusi sociālo zi-
nātņu maģistra grādu ekonomikā.

Uzlabo poliklīnikas 
energoefektivitāti

 Ritma Gaidamoviča

Personas un ģimenes, kurām piešķirts trūcīgas, krīzes situācijā eso-
šas vai maznodrošinātas mājsaimniecības statuss, līdz gada beigām 
Eiropas Atbalsta fonda vistrūcīgākajām personām programmas gaitā 
var saņemt papildu pārtikas komplektus.

nākamai personai mājsaimniecībā – 
229 eiro), var saņemt papildu pārtikas 
komplektu. Pārtikas pakas var saņemt 
biedrībā «Latvijas Sarkanais Krusts» 
Pasta ielā 26 (Jelgavas autoostā, ieeja 
no Pasta ielas) pirmdienās no pulksten 
12 līdz 16, otrdienās no pulksten 12 
līdz 16; biedrībā «Radošo domu un 
darbu centrs «Svētelis»» Pļavu ielā 
2 trešdienās no pulksten 12 līdz 16, 
ceturtdienās no pulksten 12 līdz 16.

Mazaizsargātās mājsaimniecības var saņemt papildu pārtikas pakas

Katra persona, kurai ir spēkā esoša 
Jelgavas Sociālo lietu pārvaldes iz-
sniegta izziņa par atbilstību trūcīgai, 
krīzes situācijā esošai vai maznodro-

šinātai mājsaimniecībai (mājsaimnie-
cības, kurās ienākumi nepārsniedz 
327 eiro pirmajai vai vienīgajai per-
sonai mājsaimniecībā, bet katrai 

Foto: Ivars Veiliņš
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MINTAUTS BUŠKEVICS, 
Zaļo un zemnieku savienība:

«2021. gads iezīmējās ar jauniem 
izaicinājumiem – darbs attālināti, 
distancēšanās, mājsēde, ārkārtē-
jais stāvoklis, komandantstunda, 
nepārtraukti mainīgi noteikumi 
un ierobežojumi. 

Prieks, ka par spīti sarežģītajam 
stāvoklim un klātienes darbības 
aizliegumam, pateicoties jelgav-
nieku neatlaidībai, kultūras un 
sporta dzīve, lai gan citādāk, 
tomēr spēja pastāvēt. Lepojos 
ar jelgavnieka Edgara Krūmiņa 
iegūto zeltu Tokijas olimpiskajās 
spēlēs, šogad saņēmām Latvijas 
Pasākumu foruma Izcilības balvu 
nominācijā «Izcilākais notikums 
Zemgalē», bet brīvdabas kon-
certzāle «Mītava» – nominācijā 
«Izcilākā pasākumu norises vieta». 
Citādāk, tomēr notika XII Skolu 
jaunatnes dziesmu un deju svētki, 
kuros aktīvi piedalījās mūsu kolek-
tīvi, satura veidošanā iesaistījās 
daudzi Jelgavas radošie prāti, 
kas apliecina: pilsētas potenciāls 
augstu novērtēts Latvijas līmenī. 

No šā gada apmeklētājiem ir 
atvērta māja Vecpilsētas ielā 14, 
netālu top Dzīvesziņas un arodu 
sēta. Pārmaiņas piedzīvojis Uzva-
ras parks, kur nu skan bērnu čalas 
rotaļu pilsētiņas septiņos izzinošos 
laukumos.

Šogad izstrādāti būtiski plāno-
šanas dokumenti: apspriešanai 
nodota Jelgavas valstspilsētas un 
Jelgavas novada ilgtspējīgas at-
tīstības stratēģija 2022.–2034. ga-
dam. Sadarbībā ar Latvijas Kultū-
ras akadēmijas Zinātniskā centra 
pētniekiem ieguldīts vērienīgs 

VILIS ĻEVČENOKS, 
Zaļo un zemnieku savienība:

«2021. gads nebija viegls, jo 
pandēmija ikviena cilvēka dzīvē 
ienesusi korekcijas un būtiski 
ietekmējusi ne tikai Latvijas, bet 
arī visas pasaules ekonomiku. 
Taču, neskatoties uz sarežģīto 
situāciju tautsaimniecībā, Jelgavā 
turpinājām jau pirms diviem gadu 
desmitiem uzsākto attīstības ceļu. 
Ka tas ir pareizs, apliecināja arī 
pašvaldību vēlēšanas, kurās Jel-
gavas iedzīvotāji deva priekšroku 
ilggadējā domes priekšsēdētāja 
Andra Rāviņa komandai. 

Arī šajā gadā daudz paveikts 
pilsētas infrastruktūras sakārto-
šanā. Uzskatu, ka liels ieguvums 
jelgavnieku ģimenēm ir jaunā bēr-
nu rotaļu pilsētiņa Uzvaras parkā. 
Uzlabojot vidi privātmāju mikro-
rajonos, esam veikuši grantēto ielu 
dubulto apstrādi vairāk nekā piecu 
kilometru garumā. Savukārt Grau-
du ielā atjaunots segums visā ielā.

Šogad pilsētā pievērsām uz-
manību ielu apgaismojuma ener-
goefektivitātei un kvalitātei, vecās 
laternas plānveidīgi nomainot pret 
jaunās paaudzes LED gaismek-
ļiem. Kopumā nomainīts gandrīz 
pusotrs tūkstotis laternu. Tas ļauj 
ekonomēt arī pašvaldības naudu un 
ir īpaši svarīgi tagad, kad būtiski pa-
lielinājušās elektroenerģijas cenas. 

Šogad pabeidzām Pašvaldības 
policijas ēkas energoefektivitā-
tes projektu. Tas ne tikai sniegs 
siltum enerģijas ekonomiju, bet nu 
darbiniekiem ir uzlabota vide, tāpat 

darbs jelgavnieku sabiedriskās 
domas, vēlmju un vajadzību 
apkopošanā, veidojot Jelgavas 
kultūras attīstības programmu 
2021.–2027. gadam, kas ir pama-
tīgākā kultūras dzīves analīze, 
nosakot izaugsmes rīcības virzie-
nus, meklējot, ar ko tikai mēs kā 
pilsēta esam unikāli, ko noteikti 
jāturpina attīstīt, saglabājot savu 
individualitāti. 

Vērtīga pieredze iegūta, veidojot 
pieteikumu Eiropas Kultūras 
galvaspilsētas konkursam, kurā 
fokusgrupās un ideju darbnīcās 
vienojās vairāk nekā simts visda-
žādāko nozaru pārstāvji. Sīvajā 
konkurencē projekts netika tālāk, 
taču guvām Eiropas ekspertu ie-
teikumus par to, kas uzlabojams, 
piemēram, pilsētas kultūras in-
frastruktūra un sabiedrības paš-
iniciatīva kultūras piedāvājuma 
veidošanā.

Šis ir mainīgs laiks, kas liek 
mainīties līdzi, tāpēc būtiski, lai 
spējam gan ieviest tehnoloģiju 
risinājumus un zinātnes sasniegu-
mus, gan arī saglabāt un attīstīt ti-
kai Jelgavai unikālus pasākumus.

Vēlu visiem veselību. Lai radošs 
2022. gads!»

sakārtota ēkas apkārtne. 
Esam sākuši vairākus nozīmīgus 

rekonstrukcijas projektus. Lielā-
kais noteikti ir Jelgavas Tehnolo-
ģiju vidusskolas pārbūves projekts. 
Skolas ēka ekspluatācijā nodota 
1979. gadā, un būtiski remont-
darbi tajā nebija veikti. Tur esam 
paredzējuši vairākas jaunas lietas, 
piemēram, uz jumta izvietot sau-
les baterijas, lai skolēni praktiski 
apgūtu, kā izmantot atjaunojamos 
enerģijas resursus. 

Jelgavniekiem nozīmīga būs 
ēkas Pasta ielā 32 pārbūve, kur 
atradīsies Dzimtsarakstu nodaļa. 
Kopējā ēkas platība būs gandrīz 
600 kvadrātmetru, lai iedzīvo-
tājiem nodrošinātu mūsdienu 
prasībām atbilstošu pakalpojumu 
sniegšanu. 

Man kā tautsaimniecības jomas 
deputātam ir prieks par paveikto, 
un uzdevums ir iesākto kursu 
noturēt. 2022. gadā novēlu visiem 
jelgavniekiem optimismu, radošu 
darbu un labu veselību, lai kopī-
giem spēkiem mēs varētu pārvarēt 
šo sarežģīto laiku.»

«Pilsētas kultūras potenciāls augstu 
novērtēts Latvijā»

«Uzdevums ir iesākto kursu noturēt»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

 Ritma Gaidamoviča

Zemgales reģiona Kom-
petenču attīstības centrs 
(ZRKAC) arī šoreiz gada 
nogales svētkos radījis 
iespēju virtuālajā vidē 
satikties pircējiem un 
ražotājiem. ZRKAC mā-
jaslapā www.zrkac.lv pie-
ejams virtuālais «Svēt-
ku e-maiss», kurā savus 
produktus piedāvā vairāk 
nekā 80 vietējie ražotāji. 
Elektroniskajā katalogā 
iedzīvotāji var atrast ap 
900 dažādus produktus 
svētku un ikdienas gal-
dam, veselībai, skaistu-
mam, labsajūtai, kā arī 
apģērbu, aksesuārus, pre-
ces bērniem un dažādas 
dizaina lietas. 

ZRKAC katru gadu decembrī 
rīkoja mājražotāju un amatnieku 
kontaktbiržu, kurā uzņēmējiem 
klātienē bija iespēja iepazīstināt 
ar saviem ražojumiem un jau-
numiem, taču nu jau otro gadu 
Covid-19 ierobežojumu dēļ pasā-
kums klātienē nenotiek. Tā vietā 
ZRKAC atver kontaktbiržu e-vidē 
– «Svētku e-maisu», lai atbalstītu 
vietējos ražotājus, iepazīstinātu ar 
uzņēmēju piedāvājumu un dotu 
iespēju iedzīvotājiem iegādāties 

Latvijā ražotus produktus un 
pakalpojumus. 

ZRKAC Uzņēmējdarbības atbal-
sta nodaļas vadītāja Līga Miķelso-
ne stāsta, ka amatnieku un ražo-
tāju aktivitāte ir liela. «Visvairāk 
piedāvāto produktu tiek ražoti 
Jelgavā vai Jelgavas novadā, bet 
mūsu «Svētku e-maisa» ideja ir 
saistoša arī citiem Latvijas amat-
niekiem un mājražotājiem. Tāpēc 
piedāvājumā ir arī produkti, kas 
radīti Talsu novadā, Koknesē, 
Rīgā, Limbažos, Bauskā, Vents-
pilī, Ludzas un Ogres novadā un 
citviet,» stāsta L.Miķelsone, norā-
dot, ka piedāvāto produktu klāsts 
ir ļoti plašs un katalogā iedzīvotāji 
var atrast interesantas idejas svēt-
ku dāvanām un ikdienai. «Svētku 
e-maisā» atrodami pārtikas pro-
dukti, produkti skaistumkopšanai 
un veselībai, šūti izstrādājumi, 
adījumi, tamborējumi, rotaļlie-
tas, tekstilizstrādājumi, akmens 
masas trauki, dažādi dizaina 
elementi.    

Ar «Svētku e-maisa» katalogu 
var iepazīties mājaslapā www.
zrkac.lv. Tas interesentiem būs 
pieejams arī pēc svētkiem. 

Jāpiebilst, ka tie ražotāji, kas 
«Svētku e-maisā» iesaistījās līdz 
3. decembrim, piedalījās konkursā 
par radošuma balvu «Ideju spo-
gulis 2021». Uzvarētājus noteica 
žūrijas komisija. Galvenā balva 

ZRKAC «Svētku e-maisā» pieejami 
vietējo ražotāju piedāvājumi

piešķirta trim Jelgavas ražotā-
jiem. Balvu «Par idejas izstrādi» 
saņem Marta Buša, kura attīsta 
zīmolu «KUKŪ» un ražo lina un 
kaņepju šķiedras mazgāšanās/
masāžas aksesuārus, balvu «Par 
radošu pieeju» – Kristīne Lazdiņa, 
kura attīsta zīmolu «PICO RICO», 
no pašu audzētiem čili pipariem 
gatavojot marinējumus un citus 
produktus, bet balvu «Par dizai-
na risinājumu» saņem «Baltic 
Burned Boards», kas nodarbojas 
ar kokmateriālu apdedzināšanu 
pēc senas japāņu metodes, radot 
dizaina priekšmetus. 

Četri Jelgavas ražotāji sa-
ņēmuši «Ideju spoguļa 2021» 
atzinību. «Par radošu pieeju 
produkta virzīšanā» atzinību 
saņem Gunārs Johansons, kas 
no ekoloģiskajiem materiāliem 
rada dāvanas lieliem un maziem, 
atzinības rakstu «Par zaļās do-
māšanas virzīšanu» saņem «La 
Beth cosmetics», kas izgatavo 
dabiskus ķermeņa kopšanas pro-
duktus, uzņēmums «GZD Alus 
darītava «VIEDI»», kas radījis 
īpašu adventes kalendāru alus 
mīļiem, saņem atzinību «Par 
daudzveidīgu produktu radī-
šanu», bet SIA «SED-11», kas 
strādā ar zīmolu «pikniKarba» 
un piedāvā dažādu uzkodu pikni-
ka kārbas, saņem atzinību «Par 
atbalstu vietējiem ražotājiem».

 Ritma Gaidamoviča

Lai uzlabotu satiksmes dalībnieku drošību un veicinātu 
uzņēmējdarbības attīstību Dzirnavu un Bauskas ielā, sākta 
tilta pār Platones upi Bauskas ielā pārbūve. Uzņēmums 
«Tilts» jau demontē līdzšinējo gājēju tiltu un tā vietā uz-
būvēs jaunu, kas paredzēts gan autobraucējiem, gan velo-
sipēdistiem, gan gājējiem. Lai arī būvdarbu laikā iedzīvotāji 
varētu pārvietoties pa ierasto maršrutu, decembra sākumā 
blakus esošajam tiltam uzņēmums izbūvēja pagaidu tiltu. 

labā krasta augšteces pusē tiks 
izbūvēts nogāzes nostiprinājums 
ar gabioniem. Tāpat vienā tilta 
pusē gar ietvi tiks izbūvēts apgais-
mojums, kā arī objektā sakārtos 
lietusūdens noteci, ūdensvada 
un kanalizācijas tīklus, izbūvēs 
elektronisko sakaru kanalizāciju 
un labiekārtos teritoriju.

Jaunā tilta būvniecību plānots 
pabeigt līdz 2022. gada 30. no-
vembrim.

Lai būvprojektam iegūtu finan-
šu resursus, Jelgavas pašvaldība 
Valsts kasē ņem ilgtermiņa aiz-
ņēmumu 1 554 321 eiro apmērā. 
Projekta kopējās izmaksas plā-
notas 1 864 913 eiro, ieskaitot 
pašvaldības dotāciju 310 592 
eiro un aizņēmuma līdzekļus 
1 554 321 eiro. Aizņēmuma ter-
miņš – 25 gadi.

Kustība pār Platones upi Bauskas 
ielā notiek pa pagaidu tiltu

Iestādē «Pilsētsaimniecība» no-
rāda, ka līdzšinējais tilts ir slēgts 
un gājēju kustība tiek novirzīta pa 
pagaidu pontonu tiltu. Iedzīvotā-
jiem gan jāņem vērā, ka drošības 
apsvērumu dēļ pa pagaidu tiltu 
ar velosipēdu drīkst pārvietoties, 
tikai to stumjot. 

Līdzšinējā gājēju tilta vietā tiks 
uzbūvēts jauns tilts, kas paredzēts 
gan autobraucējiem, gan velosi-

pēdistiem, gan gājējiem. Jaunā 
tilta pāreja pār Platones upi tiks 
veidota pēc iespējas vecā tilta vie-
tā. Tiltam paredzētas divas četrus 
metrus platas braukšanas joslas 
un divarpus metrus plats apvie-
notais gājēju un velosipēdistu 
celiņš. Kopējais tilta platums būs 
11,9 metri, bet garums – 44,5 met-
ri. Zona zem tilta tiks nostiprināta 
ar laukakmeņu krāvumu, bet 

Foto: Ivars Veiliņš
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INESE BANDENIECE, 
Zaļo un zemnieku savienība:

«2021. gads – pandēmija tur-
pinās, un lielu gada daļu mācī-
jāmies un strādājām attālināti. 
Tāpat šis ir vēlēšanu gads, 
jaunas uzticēšanās gads, reģio-
nālās reformas gads. Jelgava ir 
ieguvusi valstspilsētas statusu. 
Ir jauni plāni un izaicinājumi. 

Attālinātais mācību process 
un mācīšanās «burbuļos». Laiks, 
kurā izglītības iestādēm bija jā-
pielāgojas, jāatrod risinājumi 
gan attālinātajam darbam, gan 
epidemioloģiskajām prasībām. 
Paldies pedagogiem par atbil-
dību pret sevi un citiem, par to, 
ka varam strādāt zaļajā režīmā.

Šajā laikā skolotāju digitālā 
pratība ir krietni augusi, arī 
skolēni ir apguvuši tik node-
rīgās pašvadītas mācīšanās 
prasmes. Pieaug mācību procesa 
interaktivitāte un skolēnu ie-
saiste. Pieaugušas arī prasības 
pēc tehnoloģijām un mācību 
līdzekļiem. 

Prieks par mūsu sportistu 
olimpiskajiem sasniegumiem. 
Skolu jaunatne piedalījās citā-
dos dziesmu un deju svētkos. 
Manuprāt, tieši māksliniecis-
kās pašdarbības kolektīviem 
šis gads bija īsts izaicinājuma 
laiks. Visiem kopā bija jāprot 

ROBERTS ŠLEGELMILHS, 
nacionālā apvienība 

«Visu Latvijai!»-«Tēvzemei 
un Brīvībai/LNNK»:

«2021. gads bija pašvaldību 
vēlēšanu gads, ja raugāmies uz 
to kā politisku procesu. Gribu 
pateikt paldies jelgavniekiem, 
kuri atdeva savu balsi par na-
cionālo apvienību un mani per-
sonīgi – turpināšu godprātīgi 
un pēc labākās sirdsapziņas 
pildīt deputāta pienākumus. 
Šajā sasaukumā darbojos divās 
komitejās – Izglītības, kultūras 
un sporta komitejā un Sociālo 
lietu un veselības aizsardzības 
komitejā, kur esmu arī vadītāja 
vietnieks.

2020. gada nogalē biju pār-
liecināts un cerību pilns, ka 
2021. gada laikā koronavīrusa 
ietekme mazināsies. Jāatzīst, 
esmu kļūdījies, un 2021. gads 
atkal pagājis Covid-19 zīmē. Šis 
ir laiks, kad mums katram jāspēj 
pielāgoties jauniem apstākļiem, 
jauniem noteikumiem. Jo īpaši 
gribu uzsvērt skolu pedagogu 
un direktoru spēju pielāgoties 
jaunajiem apstākļiem un mācīt 
mūsu bērnus attālināti, kā arī 
ievērot visus ierobežojumus, 
strādājot klātienē. Tas noteikti 
nebija un joprojām nav viegli.

2021. gada laikā pieņemti vai-
rāki būtiski lēmumi un paveikts 
gana daudz. Uzskaitīt visu nebūs 
iespējams, tāpēc uzsvēršu tikai 
pāris lietas, kas man pašam 
šķiet būtiskākās. 2021. gada 
laikā izvērtās asas diskusijas par 
turpmāko atbalstu daudzbērnu 
ģimenēm, un man ir patiess 
prieks, ka atbalsts daudzbērnu 
ģimenēm Jelgavā saglabāts. Tajā 

noturēt kolektīva garu un ap-
gūt repertuāru. Neskatoties uz 
visām grūtībām, kolektīvi bija 
sagatavojušies piecu gadu cikla 
pasākumam, svētki notika, bet 
tie bija tur, kur bija skolēni – 
mājās un brīvā dabā. Šis laiks 
ir ļoti īpašs, lai mēs, pieaugušie, 
spētu palīdzēt jauniešiem notu-
rēt emocionālo līdzsvaru. 

Uzsākts nozīmīgs darbs pie 
Jelgavas valstspilsētas un no-
vada attīstības stratēģijas. Ļoti 
svarīgi, lai iedzīvotāji izteiktu 
savu viedokli, vajadzības un 
vēlmes, būtu sociāli aktīvi.

Gribu novēlēt, lai nākamajā 
gadā nezūd apņēmība piepildīt 
mazus un lielus sapņus, sagla-
bāt ticību, ka mēs katrs un visi 
kopā spējam radīt brīnumus. 
Gaišus, ticības, cerības un mī-
lestības piepildītus Ziemassvēt-
kus un veiksmīgu jauno gadu!»

pašā laikā mums būtu jāturpina 
diskusija par šo tēmu nākotnē, 
jo var būt situācijas, kad ģimenei 
ar trīs bērniem ienākumi uz vie-
nu ģimenes locekli ir daudzreiz 
lielāki, papildus tam saņemot 
pašvaldības atbalstu, nekā ģime-
nei ar vienu vai diviem bērniem. 
Manuprāt, tas nav taisnīgi. 
Jelgavā joprojām veiksmīgi tiek 
realizēta pagalmu sakārtošanas 
programma, kur iedzīvotājiem ir 
iespēja pieteikties pašvaldības 
līdzfinansējumam savu ideju 
realizācijai. Protams, joprojām 
svarīgākais nosacījums pašval-
dības atbalsta saņemšanai ir 
vairākuma mājas iedzīvotāju 
lēmums, kas bieži vien sagādā 
grūtības. Beidzot Jelgavā tika 
atklāts viens liels bērnu spēļu 
laukums pilsētas centrā – rotaļu 
pilsētiņa Uzvaras parkā. Par to 
esmu dzirdējis tikai pozitīvas 
atsauksmes.

Ja skatās uz turpmākajiem 
darbiem, tad noteikti jāsāk 
diskusija par jaunu atbalsta 
mehānismu bērnu interešu 
izglītībai un citām ārpusskolas 
nodarbībām, tas ir, «nauda seko 
bērnam». Šobrīd diskusija ir 
iesākta, un es noteikti mēģināšu 
virzīt šo ieceri tālāk.»

«Paldies pilsētas pedagogiem  
par atbildīgu rīcību»

 «Šis ir laiks, kad mums katram jāspēj 
pielāgoties jauniem apstākļiem»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

 Ritma Gaidamoviča
 
Noslēgušies energoefektivi-
tātes uzlabošanas darbi LLU 
Meža fakultātē, un tās ēka 
Akadēmijas ielā 11 ieguvusi 
jaunu ārējo veidolu. Pēdējos 
gados būtiski modernizēta 
arī fakultātes studiju vide. 
LLU Meža fakultātes atjau-
nošanā un studiju vides mo-
dernizācijā kopš 2018. gada 
kopumā ieguldīti aptuveni 
1,2 miljoni eiro.

Meža fakultātes ēka Akadēmijas 
ielā uzcelta 1957. gadā. Vairāku des-
mitgažu laikā tajā veikti iekšējie ēkas 
uzturēšanas darbi un ēka pārveidota 
par īpašu meža un kokapstrādes 
nozares simbolu, telpās kā interjera 
elementu un dekoratīvo elementu 
materiālu pēc iespējas izmantojot 
koku. Bet kopš ēkas uzbūvēšanas tās 
ārējā fasāde nozīmīgu atjaunošanu 
nebija piedzīvojusi. 

Novembrī noslēdzās apjomīgi ener-
goefektivitātes uzlabošanas darbi 
fakultātē – nosiltināta fasāde, ietverot 
ārsienas, cokolu, kāpņu telpas un 
pamatus, nomainīti logi, restaurētas 
vai nomainītas ārdurvis, nosiltināti 
bēniņi un daļēji nomainīts jumta 
segums. Tāpat nomainīta apkures sis-
tēma un siltummezgls, kā arī izbūvēta 
automātiskā ugunsgrēka atklāšanas 
un trauksmes signalizācijas sistēma, 
kas saskaņā ar Ministru kabineta no-
teikumiem nepieciešama visās publis-
kajās ēkās. Lai gan fakultātes ēkai nav 
kultūras pieminekļa statuss, tā atro-
das «Academia Petrina» aizsardzības 
zonā, līdz ar to fasādes atjaunošanā 

ņemtas vērā Nacionālās kultūras 
mantojuma pārvaldes prasības un 
saglabāti visi tās dekoratīvie elementi.

Tāpat fakultātē modernizēta stu-
diju vide, līdz ar to topošajiem meža 
nozares speciālistiem pieejamas ērtas, 
modernas un sakārtotas studiju tel-
pas. Šomēnes reizē ar ēkas atklāšanu 
pēc renovācijas atklāta arī jaunākā no 
fakultātes laboratorijām – «Husqvar-
na» motorinstrumentu laboratorija, 
kurai aprīkojumu ir dāvinājis uzņē-
mums. Tajā pieejami modernākie ins-
trumenti, aizsargtērpi, dodot iespēju 
studentiem praktiski iepazīt dažādus 
instrumentus un ļaujot izprast to 
darbību. Modernizējot studiju vidi, fa-
kultātē jau pagājušajā gadā izveidotas 
vairākas jaunas laboratorijas – Meža 
aizsardzības laboratorija, Mednie-
cības laboratorija, kurā apskatāmi 
ragi, Latvijā medījamo dzīvnieku 
galvaskausi, arī dzīvnieku izbāžņi, 
Mežizstrādes laboratorija, kurai 
speciāli radīts forvarders, lai studenti 
uzskatāmi praksē varētu izprast tā 
darbības principus, Dendroloģijas la-
boratorija un Botānikas laboratorija. 
Bet izstrādes procesā vēl ir Koksnes 
zinātnes muzejs.

Būtiskas pārmaiņas piedzīvoju-
šas teju visas fakultātes telpas, to-
starp profesora Alfona Grīnfelda 
vārdā nosauktā auditorija, fakultātes 
informācijas centrs – bibliotēka, 
datorklase un konferenču zāle. 
Studentu vajadzībām īpaši aprīkotas 
arī fakultātes koplietošanas telpas, 
lai tajās būtu ērti pildīt studijām 
nepieciešamos darbus.

Pēc Meža fakultātes dekāna Linar-
da Siseņa teiktā, šobrīd īstenotie ēkas 
atjaunošanas darbi ir apjomīgākie, 

kādus tā piedzīvojusi kopš uzcelšanas. 
Tie īstenoti, kombinējot dažādus 
finansējuma avotus, un kopumā 
fakultātē kopš 2018. gada ieguldīti 
aptuveni 1,2 miljoni eiro. Dekāns 
pauž prieku, ka Jelgava ieguvusi vēl 
vienu sakārtotu, estētiski pievilcīgu, 
turklāt energoefektīvu ēku, savukārt 
LLU un īpaši jau Meža fakultātes 
studenti – modernu studiju vidi, 
kurā ir patīkami ne vien studēt, bet 
arī pavadīt brīvo laiku pirms un pēc 
nodarbībām. «Ceru, fakultātes ēka arī 
turpmāk būs meža nozares augstākās 
izglītības simbols, jo īpaša uzmanība 
pievērsta tam, lai ēka nezaudētu Meža 
fakultātei raksturīgo auru,» piebilst 
L.Sisenis.

Atklāšanā arī Jelgavas domes 
priekšsēdētājs Andris Rāviņš pauda 
gandarījumu, ka pilsētā ir par vēl 
vienu atjaunotu ēku vairāk. «Pilsēta 
ļoti cer, ka jaunos studentus, kuri šajā 
sakārtotajā vidē apgūs jaunas zināša-
nas, izdosies piesaistīt pilsētas zaļās 
rotas kopšanā. Lai ieguldītais darbs 
vainagojas panākumiem un lai izdo-
das piesaistīt jaunus studentus, kuri 
izglītību iegūs Jelgavā!» tā A.Rāviņš.  

Meža fakultāte ir viena no senā-
kajām LLU fakultātēm. Tā dibināta 
1920. gadā kā Latvijas augstskolas 
Lauksaimniecības fakultātes Mež-
kopības nodaļa un atradās Rīgā. 
Mainoties vietām un nosaukumiem, 
savu pašreizējo mājvietu Jelgavā, Aka-
dēmijas ielā 11, fakultāte ieguva 1957. 
gadā. Fakultāte īsteno astoņas studiju 
programmas dažādos studiju līmeņos, 
un jaunākā no tām ir «Ilgtspējīga 
mežsaimniecība», kas paredzēta 
ārvalstu studentiem un tiek īstenota 
angļu valodā.

Turpinot atjaunot ielu apgaismojumu pilsētā un 
uzlabot iedzīvotāju drošību diennakts tumšajā laikā, 
Kameņu ielā un Zāļu ielas posmā no Pērnavas ielas 
līdz Dārzkopju ielai izbūvēts ielu apgaismojums, un 
decembra otrajā nedēļā tas pieslēgts pilsētas apgais-
mojuma tīklam. Kopumā tur uzstādīti astoņi apgais-
mojuma balsti ar ekonomiskajiem LED gaismekļiem 
un izbūvēta 428 metrus gara kabeļa līnija. Tāpat, lai 
rūpētos par gājēju drošību un pārredzamību autovadītājiem diennakts tumšajā laikā, apgaismojums 
izbūvēts Malkas ceļa posmā no Dobeles šosejas līdz Svētes upei. Jāuzsver, ka iepriekš šajā vietā ielu 
apgaismojums nebija ierīkots. Iestādē «Pilsētsaimniecība» norāda, ka Malkas ceļa posmā izbūvēta 
1259 metrus gara kabeļu līnija, uzstādīti 23 apgaismojuma balsti ar ekonomiskajiem LED gaismekļiem. 
Abās ielās darbus veica SIA «Mītavas Elektra».

Ielu posmos izbūvēts jauns apgaismojums

Meža fakultātes atjaunošanā 
ieguldīti 1,2 miljoni eiro

Foto: Ivars Veiliņš
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ILZE PRIŽEVOITE, 
Zaļo un zemnieku savienība:

«Esmu ievēlēta Jelgavas 
valstspilsētas domē kā depu-
tāte savu pirmo sasaukumu 
un deputātes pienākumus 
pildu vien pusgadu. Stājoties 
deputātes amatā, apzinājos, 
ka būs jāiepazīst Jelgava un 
jelgavnieki no citas puses, būs 
jāspēj iedziļināties dažādās 
problēmsituācijās un jāspēj iz-
virzīt galveno prioritāti – iedzī-
votāju intereses. Kā uzņēmēja 
savā ikdienas darbā saprotu, 
ka bieži ir jāsamēro intereses 
ar iespējām, jo, ja to izdara 
neapdomīgi, tas var izraisīt 
nopietnas sekas.

Šis gads mūsu visu dzīvē vēl 
joprojām aizrit Covid-19 zīmē. 
Mūsu ikdiena ir citādāka, mēs 
citādi tiekamies, mēs citādi 
strādājam un mācāmies, mums 
visiem nepārtraukti ir jāpielā-
gojas mainīgajai situācijai. Šis 
laiks mums liek būt elastīgā-
kiem un saprotošākiem. Svarīgi 
šajā laikā ir attīstīt kvalitatīvus 
pakalpojumus, lai sev nepiecie-
šamos pakalpojumus katrs var 
saņemt operatīvi arī laikā, kad 
viss notiek attālināti. Pozitīvi 
vērtēju pašvaldības atbalstu 
daudzbērnu ģimenēm, atbal-
stu no vardarbības cietušajām 
ģimenēm un cita veida atbalstu.

Tāpat ir jāturpina skatīties 

Mārtiņš Daģis, 
«Kustība «Par!»»

«2021. gadā Jelgavā paš-
valdību vēlēšanās pirmo reizi 
startēja pilnīgi jauns «Kustī-
bas «Par!»» Jelgavas nodaļas 
saraksts, kuru veidoja nozares 
profesionāļi un sabiedriskie 
aktīvisti. Esmu pateicīgs jel-
gavniekiem par mums doto 
iespēju darboties Jelgavas 
domē. Jau šobrīd strādāju un 
arī turpmāk maksimāli dar-
bošos jelgavnieku interesēs, 
sadarbojoties ar iedzīvotājiem 
un organizācijām, uzklausot 
dažādus problēmjautājumus 
un tos risinot.

Sastrādājamies domes po-
zīcijā ar mērķi panākt, ka 
pašvaldības darbība ir balstīta 
uz atvērtas un caurredzamas 
pārvaldības principiem, sabied-
rības iesaistīšanu nozīmīgāko 
projektu īstenošanā, kā arī 
finansējuma palielinājumu 
jelgavnieku dzīves vides uz-
labošanai, izveidojot zaļās 
atpūtas zonas pilsētas blīvāk 
apdzīvotajās apkaimēs un pa-
lielinot finansējumu iekšpagal-
mu sakārtošanas programmai. 
Pārmaiņas nekad nenotiek 
ātri, tomēr pamazām uz tām 
virzāmies.

Pirmie seši mēneši deputā-
ta amatā bijuši ļoti darbīgi. 
Esmu uzklausīj is  daudzus 
iedzīvotājus par dažādiem 
jautājumiem, iespēju robežās 
cenšoties palīdzēt un risināt at-
tiecīgos jautājumus. Nozīmīgi, 
ka sadarbībā ar iedzīvotājiem 
esam saglabājuši pašvaldības 
atbalstu daudzbērnu ģimenēm, 

uzņēmējdarbības veicināšanas 
virzienā – jāveicina cilvēkkapi-
tāla piesaiste un jāattīsta in-
frastruktūra. Pozitīvi vērtēju 
Attīstības un pilsētplānošanas 
pārvaldes darbu, spēju piesais-
tīt investīcijas pilsētas ielu un 
būvju sakārtošanai.

Daudz gan vēl darāms, jo ak-
tuālie jautājumi aizvien ir pa-
likuši darāmo darbu sarakstā: 
jāturpina veicināt ražojošu uz-
ņēmumu attīstību, investoru 
piesaisti un jaunu darba vietu 
izveidi, uzlabojot uzņēmējdar-
bības attīstībai nepieciešamo 
publisko infrastruktūru, tajā 
skaitā pilsētas industriālajās 
teritorijās, un attīstīt Jelgavas 
valstspilsētas kā inovāciju un 
tehnoloģiju centra izaugsmes 
potenciālu, jāturpina attīstīt 
pilsētvidi un pakalpojumus 
tūristu piesaistei.

Vēlu katram jelgavniekam 
veselību un sirdsmieru!»

kā arī operatīvi atrisinājām 
pārtikas paku nodrošināšanu 
mājsēdes laikā.

Esmu priecīgs, ka jelgavnie-
ki kļūst pilsoniski aktīvāki, 
apvienojas biedrībās un ne-
kautrējas paust savu viedokli. 
Sabiedrības iesaiste ir vitāli 
nepieciešama, ja vēlamies dzī-
vot mūsdienīgā un demokrā-
tiskā pašvaldībā. 2022. gadā 
aicinu iedzīvotājus iesaistīties 
savu apkaimju biedrību dibi-
nāšanā un veidošanā. Tas būs 
nozīmīgs instruments savas 
apkaimes uzlabošanai brīdī, 
kad tiks ieviests līdzdalības 
budžets.

Jelgava pēdējos 20 gados ir 
zaudējusi ļoti daudz iedzīvotā-
ju, un turpmāk to vairs nedrīk-
stam pieļaut. Tāds arī ir mans 
lielais mērķis, darbojoties Jel-
gavas domē, – uzlabot dzīves 
vidi un padarīt mūsu pilsētu 
patīkamāku cilvēkiem, lai 
Jelgava būtu atvērta, zaļa un 
draudzīga pilsēta, kuru jaunie 
speciālisti un ģimenes labprāt 
izvēlēsies par savu dzīvesvietu. 
Ceru uz jūsu iesaisti šī mērķa 
sasniegšanā. 

Laimīgu 2022. gadu!»

«Jāturpina attīstīt pilsētas  
industriālās teritorijas»

«Pirmie seši mēneši deputāta amatā 
bijuši ļoti darbīgi»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

 Ritma Gaidamoviča 

Veicot grozījumus Jelga-
vas valstspilsētas saisto-
šajos noteikumos «Par so-
ciālajiem pakalpojumiem 
Jelgavas valstspilsētas 
pašvaldībā», no 1. decem-
bra ieviests jauns sociālais 
pakalpojums  – īslaicīgas 
uzturēšanās mājokļa pa-
kalpojums no vardarbības 
cietušai pilngadīgai perso-
nai ar bērniem. Grozījumus 
saistošajos noteikumos 
novembra sēdē atbalstīja 
Jelgavas dome. 

Jelgavas Sociālo lietu pārvaldes 
vadītājas vietniece Jeļena Laškova 
skaidro, ka šis sociālais pakalpojums 
mājokļu politikas ietvaros ir īster-
miņa mājokļa risinājums konkrētai 
sociālā riska grupai un tas novērsīs 
vardarbību ģimenēs ar bērniem. 

«Diemžēl pilsētā ir ģimenes, kurās 
ģimenes locekļi cieš no vardarbības, 
un šādos gadījumos mums ir jāmek-
lē risinājumi, lai to novērstu. Līdz 
šim cietušie atsevišķos gadījumos 
tika izmitināti mūsu Krīzes centrā, 
taču tajā nav iespējams uzturēties 
ilgstoši. Tāpat mēs nevaram nodro-
šināt pašvaldības īres dzīvokli, jo uz 
tiem ir izveidojusies gaidītāju rinda. 
Lai tomēr risinātu šo problēmu, 
ieviests jauns pakalpojums, ģime-
nei ar bērniem nodrošinot pagaidu 
mājvietu līdz sešiem mēnešiem,» 
skaidro J.Laškova. Jāpiebilst, ka ar 
domes lēmumu, lai varētu nodro-
šināt jauno sociālo pakalpojumu, 
Pašvaldības īpašumu pārvalde So-
ciālo lietu pārvaldes rīcībā nodeva 
divistabu dzīvokli. 

Lai saņemtu īslaicīgas uztu-
rēšanās mājokļa pakalpojumu, 
pilngadīgai personai, kura audzina 
bērnus un ir cietusi no vardarbības 
ģimenē, Jelgavas Sociālo lietu pār-

valdē ir jāiesniedz iesniegums par 
pakalpojuma nepieciešamību un 
piešķiršanu. Saņemot iesniegumu, 
Sociālo lietu pārvaldes sociālais 
darbinieks sniegs atzinumu par 
īslaicīgas uzturēšanās mājokļa 
pakalpojuma nepieciešamību. So-
ciālo lietu pārvalde, pamatojoties 
uz sociālā darbinieka atzinumu, 
ne vēlāk kā trīs darba dienu laikā 
no sniegtā atzinuma saņemšanas 
pieņems lēmumu par pakalpojuma 
piešķiršanu līdz sešiem mēnešiem 
vai atteikumu to piešķirt. Īslaicīgas 
uzturēšanās mājokļa pakalpojumu 
pilngadīga persona ar bērniem va-
rēs saņemt Jelgavas valstspilsētas 
pašvaldības ierādītajā dzīvojamajā 
telpā ar sociālās dzīvojamās telpas 
statusu. J.Laškova skaidro, ka 
vienu mēnesi šis pakalpojums būs 
pieejams bez maksas – to apmaksās 
pašvaldība –, bet, sākot no otrā mē-
neša, klients maksās noteikto īri un 
maksu par dzīvokļa izdevumiem.

Jauns sociālais pakalpojums no vardarbības 
cietušām ģimenēm ar bērniem

 Kristīne Langenfelde

Jelgavas pašvaldības atbalsta programmā, kas līdzfinansē 
dzīvojamo māju pieslēgšanu centralizētajai kanalizācijas 
sistēmai, šogad kopumā saņemti 215 dzīvojamo māju īpaš-
nieku pieteikumi, bet kanalizācijas pieslēgumu atbilstoši 
saistošo noteikumu prasībām izbūvēja 195 dzīvojamo māju 
īpašnieki. Kopējais pašvaldības līdzfinansējums 195 pieslē-
gumu izbūvei šogad ir 65 645 eiro.

mai, 193 ir vienģimenes dzīvojamās 
mājas, bet vēl divas ir daudzdzīvokļu 
dzīvojamās mājas.

Jāatgādina, ka pagājušā gada 
beigās SIA «Jelgavas ūdens», turpi-
not pilsētā paplašināt kanalizācijas 
tīklus, noslēdza būvdarbus jau pro-
jekta piektajā kārtā, izbūvējot kana-
lizācijas tīklus 100 ielās vairāk nekā 
84 kilometru garumā. Noslēdzoties 
šiem darbiem, iespēja savu īpašumu 
pieslēgt centralizētajai kanalizācijas 
sistēmai ir 1406 namu īpašniekiem. 
«Jelgavas ūdens» projekta īsteno-
šanas grupas vadītāja Ieva Strode 
informē, ka līdz šim šo iespēju jau 
izmantojis 891 mājas īpašnieks.

Šogad ar pašvaldības atbalstu kanalizācijas 
pieslēgums izbūvēts 195 mājām

Kā to paredz Jelgavas pašvaldības 
2019. gada 31. janvāra saistošie 
noteikumi «Par Jelgavas pilsētas 
pašvaldības līdzfinansējuma piešķir-
šanu dzīvojamo māju pieslēgšanai 
centralizētai kanalizācijas sistē-
mai», dzīvojamo māju īpašnieki arī 

šogad līdz 1. jūnijam varēja iesniegt 
SIA «Jelgavas ūdens» pieteikumu 
pašvaldības līdzfinansējuma saņem-
šanai dzīvojamo māju pieslēgšanai 
centralizētajai kanalizācijas sistēmai.

No 195 mājām, kas šogad pieslēg-
tas centralizētajai kanalizācijas sistē-

 Ritma Gaidamoviča

Lai darba dienās klien-
tiem nodrošinātu piekļuvi 
apkārtnē esošajiem pa-
kalpojumu sniedzējiem, 
atbilstoši Satiksmes kus-
tības drošības komisi-
jas lēmumam novembrī 
veiktas satiksmes orga-
nizācijas izmaiņas divos 
publiskajos stāvlaukumos 
– stāvlaukumā Sudrabu 
Edžus ielā 13A pretim Jel-
gavas poliklīnikai un pie 
Rūpniecības ielas  1.A, 1. 
un 5. nama. 

Iestādē «Pilsētsaimniecība» 
skaidro: Sudrabu Edžus ielas 
stāvlaukumā ieviestās izmaiņas 
paredz, ka stāvlaukuma vienā 
pusē bez laika ierobežojuma at-
ļauts novietot automašīnas tikai 
ar SIA «Jelgavas poliklīnika» at-
ļaujām. Bez atļaujām automašīnas 
var novietot atlikušajā stāvlauku-
ma daļā līdz divām stundām darba 
dienās no pulksten 7 līdz 19, bet 
pārējā laikā automašīnas atļauts 
novietot bez laika ierobežojuma. 
Tas ir ļoti būtiski apkārtējo māju 
iedzīvotājiem, kuri šajā stāvlau-
kumā novieto transportlīdzekļus. 

Divos stāvlaukumos pilsētā ieviests 
stāvēšanas laika ierobežojums

Pašvaldība, noslēdzot līgumu par 
nekustamā īpašuma nodošanu 
lietošanā uz trīs gadiem, ir vieno-
jusies ar zemes īpašnieku, uz kura 
zemes atrodas stāvlaukums, par 
šīs teritorijas lietošanu, uzturē-
šanu vai sakārtošanu, nodrošinot 
iespējas iedzīvotājiem ērtāk pie-
kļūt tuvumā esošajiem objektiem 
– poliklīnikai un pakalpojumu 
sniedzējiem. 

Satiksmes organizācijas izmai-
ņas nodrošina arī iespēju stāv-

laukumā novietot automašīnas 
poli klīnikas personālam, jo poli-
klīnikas ēkas fasādes remontdarbu 
laikā ir samazinājusies poliklīnikai 
piederošā stāvlaukuma kapacitāte.

Savukārt ieviestās izmaiņas 
stāvlaukumā Rūpniecības ielā 
paredz, ka darba dienās no pulk-
sten 8 līdz 18 transportlīdzekli tur 
var novietot uz laiku līdz divām 
stundām. Pārējā laikā automašī-
nas iespējams novietot bez laika 
ierobežojuma.

Rūpniecības iela 1A Sudrabu Edžus iela 13A

Foto: «Pilsētsaimniecība»
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ULDIS DŪMIŅŠ, 
«Kustība «Par!»»:

«2021. gadā Jelgavā tika 
izveidota «Kustības «Par!»» 
nodaļa. Tas jelgavniekiem deva 
iespēju balsot par pilnīgi jaunu 
sarakstu ar nozares profesionā-
ļiem, kuriem nav iepriekšējas 
politiskas pieredzes. Jelgav-
nieki ir novērtējuši nepiecieša-
mību pēc nozares profesionāļu 
iesaistes vietējā politikā, tāpēc 
domes vēlēšanās ieguvām divas 
deputāta vietas. Pusgads ir īss 
termiņš politikā, tomēr esam 
vairākkārt iestājušies par paš-
valdības darba atvērtību un 
pārskatāmību, esam iestājušies 
par iedzīvotāju interešu ievēro-
šanu, uzsākuši virzīt ideju par 
interešu izglītības finansēšanu 
pēc principa «nauda seko sko-
lēnam», iestājušies par skaid-
rākiem kritērijiem pašvaldības 
atbalsta programmās. Nākamā 
gada laikā vēlamies panākt, 
ka tiek attīstīts dzīvojamais 
fonds, intensīvāk tiek remon-
tēti Jelgavas iekšpagalmi, tiek 
attīstīta ikvienam pieejama 
un kvalitatīva izglītība. Ik-
viens jelgavnieks var attālināti 
piedalīties pašvaldības darbā 
tiešsaistē, vērojot domes sēdes, 
atrast visu nepieciešamo infor-
māciju, tādā veidā nodrošinot 
labas pārvaldības un sabiedrī-
bas līdzdalības prakses ievē-
rošanu pašvaldības darbā. At-
balsts biedrībām vairs nedrīkst 
darboties kā «deputātu kvotas» 
– ikvienam konkursam ir jābūt 
ar skaidriem kritērijiem, jo 
pašvaldība šādos konkursos 

sadala iedzīvotāju samaksātos 
nodokļus.

Savā profesionālajā darbībā 
2022. gadā veltīšu laiku Jel-
gavas apkaimju iedzīvotāju 
kustības attīstībai. Aicinu 
ikvienu, kuram svarīga sava 
apkaime, sazināties ar mani, 
un gan labprāt palīdzēšu iz-
veidot apkaimes biedrību, gan 
arī sniegšu informāciju par ie-
spējām piesaistīt finansējumu 
savām idejām. Jau šajā gadā 
ar gandarījumu varu teikt, ka 
pilsoniskā sabiedrība ir kļu-
vusi aktīvāka – daudzbērnu 
ģimenes ir izveidojušas savu 
biedrību, Jelgavas valstspil-
sētas attīstības jautājumos 
iesaistās arvien vairāk jelgav-
nieku, jaunieši Jelgavā vēlas 
savu radošo kvartālu, un tas 
jau tiek veidots, tāpēc aicinu 
darboties kopā un veidot Jel-
gavu daudz atvērtāku katram 
jelgavniekam.

Vēlu sekmes un izdošanos 
jaunajā gadā un apzināties, 
ka dzīvojam pilsētā, ko paši 
veidojam. Pateicos jau iepriekš 
visiem, kas izlēmuši kļūt pilso-
niski aktīvi!»

«Dzīvojam pilsētā, ko paši veidojam»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

ANDREJS PAGORS, 
Latvijas Krievu savienība:

«2021. gadā jelgavnieki ar 
lielām cerībām balsoja par 
pārmaiņām, un Jelgavas pil-
sētas domē tika ievēlēti jauni 
deputāti, kuri ir gatavi strādāt 
visu jelgavnieku labā. 

Domes deputātiem ir ne tikai 
jāklausās pilsētniekos, bet arī 
viņi jāsadzird. Mums ir jādo-
mā par senioriem, kuri visu 
savu mūžu strādājuši Jelgavas 
labā. Pašvaldībai katram pen-
sionāram jānodrošina cienīga 
dzīve un sociālā aprūpe. Mums 
ir jādomā par invalīdiem, lai 
katram no viņiem būtu no-
drošināta pieejama vide un 
atbalsts grūtajos laikos. Mums 
ir jārūpējas par personām ar 
īpašām vajadzībām, kam īpašās 
vajadzības ir ikdienas realitāte, 
kā arī par tiem, kuri ir ziedojuši 
savu veselību, lai Jelgava kļūtu 
par attīstītu pilsētu.

Mums ir jārūpējas par daudz-
bērnu ģimenēm, atbalstot gan 
pirmsskolas iestādēs, gan sko-
lās, gan interešu izglītībā. Ir jā-
palīdz ģimenēm ar bērniem, jo 
bērni ir mūsu nākotne – mūsu 
Jelgavas un Latvijas bagātība. 
Mums ir jārūpējas par mūsu 

varoņiem – veterāniem un 
Černobiļas atomelektrostacijas 
avārijas seku likvidatoriem.

Būtu jāizveido programma, 
kas dotu iespēju pateikties kat-
ram jelgavniekam, kas strādā 
citās pilsētās, bet ar saviem 
nodokļiem nes labumu Jelga-
vas budžetam. Mums ir jādomā 
par visu jelgavnieku interesēm, 
nevis tikai par šauru personu 
loku.

Savā domes deputāta darbā 
es vienmēr esmu iestājies par 
atbalstošu politiku jelgavnie-
kiem un šo darbu turpināšu arī 
nākamajā gadā.

Izmantojot iespēju, novēlu iz-
turību un stipru veselību jums 
un jūsu tuviniekiem. Priecīgus 
Ziemassvētkus un laimīgu jau-
no – 2022. – gadu!»

«Nākamā gada prioritāte – jelgavnieki»

«Jelgavas Vēstnesis»   
Metiens: 28 000 eks.    Iznāk reizi mēnesī

Izdevējs: Jelgavas valstspilsētas pašvaldība
Adrese: Lielā iela 11, 111. kabinets, Jelgava, LV-3001
Tālrunis: 63048800
E-pasts: vestnesis@dome.jelgava.lv

Galvenā redaktore: 
Kristīne Langenfelde, tālrunis 63048801, 
e-pasts: 
kristine.langenfelde@dome.jelgava.lv

Druku nodrošina:  
SIA «Poligrāfijas grupa «Mūkusala»»

© Pārpublicēšanas gadījumā atsauce uz «Jelgavas Vēstnesi» obligāta.  Par sludinājumu un paziņojumu saturu atbild to iesniedzējs.

 Ritma Gaidamoviča

Šomēnes Jelgavā, Zemga-
les prospektā  9–3, darbu 
sākusi Pusaudžu resursu 
centra (PRC) reģionālā 
filiāle, kurā pusaudži no 10 
līdz 17 gadu vecumam ar 
mentālās veselības prob-
lēmām un viņu ģimenes 
bez maksas var saņemt 
profesionālu speciālistu 
palīdzību. 

PRC reģionālā filiāle Jelgavā 
izveidota ar Veselības ministrijas 
atbalstu, un kopumā Latvijā šo-
brīd darbojas septiņas filiāles, no 
kurām piecas atklātas šogad. 

«Mentālās veselības pakalpo-
jumi ārpus Rīgas ir pieejami ļoti 
nevienmērīgi, tādēļ aktīvi cenša-
mies risināt šo situāciju. Izvērtē-
jot daudzus faktorus, piemēram, 
infrastruktūra, speciālistu pie-
ejamība, jauniešu blīvums, citi 
pakalpojumi, kas vērsti uz bērnu 
un jauniešu mentālās veselības uz-
labošanu, tika nolemts, ka centra 

filiālei ir jābūt arī Jelgavā,» filiāles 
izveidi pamato PRC vadītāja bērnu 
psihiatre Anete Masaļska, norādot, 
ka līdz šim daļa Jelgavas jauniešu 
un viņu ģimenes pakalpojumu 
saņēma Rīgā, bet līdz ar filiāles 
izveidi Jelgavā tas iespējams tuvāk 
dzīvesvietai. A.Masaļska stāsta, ka 
Jelgavas filiālē tiks īstenota gan 
Veselības ministrijas finansētā 
garastāvokļa traucējumu prog-
ramma suicīda riska mazināšanai 
pusaudžu vidū, gan Labklājības 
ministrijas programma jaunie-
šiem atkarības riska mazināšanai. 
Jelgavas jaunieši un viņu vecāki 
var saņemt, piemēram, ģimenes 
terapeitu konsultācijas, bērnu psi-
hiatra, narkologa, psihoterapeita, 
funkcionālo speciālistu konsultā-
cijas, kā arī iesaistīties jauniešu 
un vecāku grupās. Speciālistu 
konsultācijas tiek nodrošinātas 
gan klātienē, gan attālināti.  

A.Masaļska akcentē, ka Jelgavas 
filiālē strādā vietējie speciālisti. 
Komandā ir trīs psihologi, tostarp 
divi apgūst KBT psihoterapijas 
metodi, bet Jelgavas centra vadī-

tāja psiholoģe Santa Daņiļčenko 
šobrīd mācās ABA terapiju, kas 
ir viena no metodikām, kuru var 
izmantot darbā ar jauniešiem, 
kuriem ir uzvedības traucējumi. 
Tāpat piesaistīti trīs mentori, 
kuriem ir liela pieredze darbā ar 
jauniešiem ar atkarībām un to 
riskiem. «Jelgavā šobrīd strādā seši 
speciālisti, bet PRC lielajā koman-
dā visās filiālēs to ir vairāk nekā 
70, tādējādi iespējams nodrošināt 
plašāku pakalpojuma pieejamību,» 
tā A.Masaļska.

Lai saņemtu speciālistu pa-
līdzību PRC, nav nepieciešams 
ārsta vai speciālista nosūtījums. 
«Jaunietis vai viņa ģimenes locekļi, 
draugi, aizbildņi var zvanīt mums 
un pieteikt pusaudzi konsultācijai. 
Tās laikā tiks vērtētas jaunieša 
grūtības, vajadzības un spēja funk-
cionēt, bet, iekļaujot programmā, 
katram tiks veidots individuāls psi-
hosociālās rehabilitācijas plāns,» 
skaidro centra vadītāja. Sazināties 
ar Jelgavas filiāli var pa tālruni 
27323238 vai e-pastu jelgava@
pusaudzucentrs.lv.

Jelgavā izveidota Pusaudžu resursu centra filiāle

 Kristīne Langenfelde

Novembrī jau otro reizi 
šogad pilsētā noņemtas 
krauķu ligzdas vietās, 
kur šo putnu kolonijas 
rada traucējošu troksni 
un antisanitārus apstāk-
ļus. Kopumā šogad Jelga-
vā likvidētas gandrīz 150 
krauķu ligzdas. 

Pašvaldības iestāde «Pil -
sētsaimniecība» atgādina, ka 
ziema ir piemērotākais laiks 
krauķu ligzdu noņemšanai, jo 
pirms katras ligzdu noņem-
šanas ar iesniegumu jāvēršas 
Dabas aizsardzības pārvaldē, kas 
mēneša laikā izskata iesniegumu 
un klātienē izvērtē situāciju, 
lai pārliecinātos, vai ligzdu 
noņemšana neietekmēs sugas 
populāciju un tā tiešām nepie-
ciešama sabiedrības interesēs. 
Pēc tam tiek izsniegta atļauja 
konkrētu ligzdu noņemšanai no 
konkrētiem kokiem, bet, kad 
darbs paveikts, pārvalde vēlreiz 
apseko teritoriju, lai pārliecinātos 
par darbu kvalitāti. Šāda atļauja 
netiek izsniegta putnu ligzdoša-
nas laikā, kas sākas 1. aprīlī. 

Ja daudzdzīvokļu dzīvojamās 
mājas iedzīvotāji vēlas ierosināt 
krauķu ligzdu noņemšanu savas 
mājas tuvumā, viņiem jāvēršas 
pie nama apsaimniekotāja, sa-
vukārt tas ar iesniegumu vēršas 
Dabas aizsardzības pārvaldē 
atļaujas saņemšanai.

Pašvaldības teritorijās ligzdu 
noņemšanu organizē «Pilsēt-
saimniecība». Visbiežāk iedzī-
votāji pašvaldībai lūdz nojaukt 
krauķu ligzdas, kas tuvējos ko-
kos vairojas ļoti strauji. Ligzdu 
noņemšana un zaru izzāģēšana 
ir sarežģīta, tāpēc to pilsētā veic 
atbilstoši aprīkoti speciālisti.

Šogad februārī pilsētā no-
jauktas 43 krauķu ligzdas, kas 
atradās tuvu vai tieši virs pilsē-
tas infrastruktūras, piemēram, 
ietvēm, celiņiem, soliņiem, – 
Akadēmijas ielā pie muzeja, Ka-

Šogad pilsētā noņemtas 
gandrīz 150 krauķu ligzdas

toļu ielā, Stacijas parkā, Alunāna 
parkā, starp namiem Uzvaras 
ielā un Jāņa Čakstes bulvārī, 
Pērnavas ielā, Mātera ielā un 
Asteru ielā. Stacijas un Alunāna 
parkā vienlaikus arī veikti pre-
ventīvie pasākumi, zaru žuburu 
un citu ligzdu būvēšanai piemē-
roto zaru izzāģēšana.

Savukārt novembrī Dabas 
aizsardzības pārvalde izsniedza 
atļauju nojaukt 105 krauķu ligz-
das. Arī šīs ligzdas atradās tuvu 
vai tieši virs pilsētas infrastruk-
tūras un apgrūtināja iedzīvotāju 
ikdienu. Ligzdas noņemtas no 
kokiem Hercoga Jēkaba lauku-
mā, Dobeles ielā, Raiņa parkā, 
Barona ielā, Pulkveža Oskara 
Kalpaka ielā, Mātera ielā, Lielajā 
ielā, Asteru ielā, Uzvaras ielā, 

Katoļu ielā, Akadēmijas ielā, 
Alunāna parkā, Stacijas parkā 
un Stacijas ielā.

Taču, kā uzsver pašvaldības 
iestādē, ligzdu likvidēšana vien 
nav efektīva. Krauķis jaunu ligz-
du spēj uzvīt trīs dienās, tātad, 
likvidējot ligzdas, tiek panākts 
ļoti īslaicīgs efekts, taču darbu 
izmaksas ir lielas. Galvenais 
iemesls, kāpēc krauķi apmetas 
pilsētā, – viegla iespēja tikt 
pie barības, ko veicina atvērti 
atkritumu konteineri daudzdzī-
vokļu dzīvojamo māju pagalmos. 
Pašvaldība kopā ar jomas speciā-
listiem ir secinājusi, ka visefektī-
vākais veids cīņā ar krauķiem ir 
trīs kompleksi pasākumi: izzāģēt 
kokiem žuburus, likvidēt ligzdas 
un slēgt atkritumu konteinerus.
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ZENTA TRETJAKA, 
«Saskaņa»: 

«Pēdējais pusgads man noteikti 
asociējas ar jaunu dzīves un dar-
ba ritmu, ar jaunām zināšanām 
un problēmu aktualizāciju. Ir 
liels prieks, ka Jelgava, būdama 
viena no lielākajām Latvijas pilsē-
tām, nav zaudējusi savu statusu, 
ir spējīga turpināt attīstību, kā 
arī realizēt jau uzsāktus dažādus 
projektus.

Pusgada laikā tika risinātas 
iedzīvotāju problēmas, ar kurām 
viņi saskaras, ņemot vērā izmai-
ņas komunālo pakalpojumu jomā. 
Liels darbs tika ieguldīts Jelgavas 
valstspilsētas un Jelgavas novada 
kopējā stratēģiskajā attīstības 
plānā ar mērķi uzlabot iedzīvo-
tāju dzīves līmeni. 

Es apzinos, ka šis pusgads 
ir neliels sākums darba rezul-
tātiem, ko no mums sagaida 
iedzīvotāji, taču uzskatu, ka nav 
situāciju, kam nevarētu atrast 
optimālu risinājumu. Tā var 
būt apjomīga pilsētas problēma 
vai kāda iedzīvotāja individuālā 
problēmsituācija, taču katrā 
gadījumā, manuprāt, ir jāpieliek 
visas spējas un zināšanas, lai sa-
sniegtais rezultāts ir vislabākais. 
Svarīgi noskaidrot speciālistu un 
ekspertu viedokli kādā konkrētā 
jautājumā, jo neviens no mums 
nevar būt zinošs visās jomās. 
Jā, tas aizņem laiku, bet, ma-
nuprāt, tā ir atslēga uz sekmīgu 
rezultātu.

Šobrīd ir svarīgs sociālais 

GUNĀRS KURLOVIČS, 
Latvijas Reģionu 

apvienība:

«Pie durvīm klauvē jaunais – 
2022. – gads. Diemžēl arī XXI 
gadsimta 21. gads mums bija jā-
vada pandēmijas ēnā, un tā mūs 
pavadīs, arī sagaidot jauno gadu. 
Daudz kas atkarīgs no mums 
pašiem, mūsu attieksmes pret 
vakcināciju un atbildības pret 
apkārtējiem. Tomēr dzīve nav 
apstājusies, un tiek realizētas 
daudzas labas ieceres. 

2021. gads bija pārmaiņu gads 
visām pašvaldībām, jo tas bija 
vēlēšanu gads. Jelgava laimīgi 
izkļuva no administratīvi teri-
toriālās reformas un saglabāja 
savu statusu. Diemžēl Jelgavas 
ļaudis savu izvēli atstāja tiem 
nepilniem 30 procentiem, kuri 
apzinīgi atnāca uz vēlēšanām, 
un vairums no viņiem pārmaiņas 
neizvēlējās. Izmantojot iespēju, 
vēlreiz pateicos tiem, kuri man 
uzticējās un pilnvarojuši domē 
pārstāvēt viņu intereses arī 
nākamos četrus gadus. Palieku 
uzticīgs tām vērtībām, kuras bija 
mūsu programmā. 

Arī šajā sasaukumā vienno-
zīmīgi esmu atbalstījis visus 
uz reālu attīstību veiktos pasā-
kumus, respektējis sabiedrības 
viedokli par jauniem projektiem 
un idejām, iestājies par taisnīgu 
finanšu resursu sadali. Mums 
priekšā jauns Eiropas Savie-
nības plānošanas periods ar tā 
dominanti – zaļo kursu. Tas būs 
galvenais izaicinājums arī Jel-
gavas pašvaldībai, jo, kaut arī 
kopumā kā attīstības virziens tas 

atbalsts ģimenēm ar bērniem, 
pensionāriem, invalīdiem, kat-
ram iedzīvotājam, kurš nonācis 
krīzes situācijā. Jelgavai ir jābūt 
sociālo garantiju un atbalsta 
pilsētai. Protams, ka atbalsts 
ir nepieciešams arī maziem un 
vidējiem uzņēmumiem, ārkār-
tīgi svarīgi ir uzturēt, atjaunot 
pilsētas uzņēmumus, sporta 
centrus un jebkuru iestādi, 
kas sniedz mūsu iedzīvotājiem 
iespēju dzīvot labāk, aktīvāk, 
drošāk un pēc iespējas mazāk iz-
just ikdienas negatīvās emocijas. 

Noteikti vēlētos, lai varētu 
nodrošināt vismaz vienu jaunu 
bērnudārzu, labiekārtot kritiskā 
stāvoklī esošos daudzdzīvokļu 
māju pagalmus, kas arī ir aktuāla 
mūsu pilsētas problēma. Kā jau 
minēju, darba ir daudz, tāpēc 
jaunajā gadā ieiesim ar svarīgiem 
mērķiem un lielu darba sparu! 

Novēlu, lai katrā mājā staro 
mīlestība un saticība, lai katram 
ir stipra veselība. Priecīgus un 
gaišus Ziemassvētkus un laimīgu 
jauno gadu!»

ir pareizs un vērsts uz resursu 
saglabāšanu, pastāv nopietni 
riski ieslīgt kārtējā apmātībā ar 
«zaļiem» saukļiem un zaudēt 
pragmatisku pieeju un vēsu 
prātu. Diemžēl šādas tendences 
Jelgavas valstspilsētā parādās. 
Pirms pieņemt lēmumu, jāvērtē 
pašiem, lai pārmaiņas nemazi-
nātu mūsu cilvēku dzīves kvali-
tāti, kura joprojām stipri atpa-
liek no «vecās Eiropas». Eiropā 
nedarbosies vienotas prasības 
pret visiem, jo jāņem vērā, ka 
Eiropas valstis ir dažādās klima-
ta zonās. Lielāki piesārņotāji ar 
CO2 neizbēgami paliks tie, kas 
atrodas aukstākā klimatā. Tāpēc 
cerēsim, ka mums pietiks prāts 
un spēks pieņemt pragmatiskus 
lēmumus, lai iedzīvotājam nesa-
mērīgi nepieaugtu izmaksas par 
komunālajiem pakalpojumiem 
un sabiedrisko transportu.

Lai katram nākamgad piepil-
dās vismaz kāds no iecerētajiem 
lielajiem vai mazajiem mēr-
ķiem! Vēlu mums visiem – lai 
2022. gadā izdodas pēc iespējas 
ātrāk atgriezties normālā dzī-
ves ritmā, brīvi komunicēt un 
atbrīvoties no pandēmijas ēnas!»

«Prieks, ka Jelgava nav zaudējusi 
statusu un spēj turpināt attīstību»

«Nezaudēt realitātes izjūtu»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

Lai Covid-19 pandē-
mijas laikā sniegtu 
atbalstu un, gaidot 
svētkus, uzmundri-
nātu, Jelgavas uzņē-
mēji sarūpēja siltas 
pusdienas un vakari-
ņas Jelgavas pilsētas 
slimnīcas darbinie-
kiem.
Tā ēdināšanas uz-
ņēmums «Pilsētas 
elpa» pagatavoja sil-
tas pusdienas visiem 
Jelgavas pilsētas 
slimnīcas darbinie-
kiem – vairāk nekā 
250 cilvēkiem. «Lai-
kā, kad ēdināšanas 
uzņēmumiem pašiem nemaz neklājas tik viegli, šis ir ļoti patīkams žests, un mēs to novērtējam,» 
atzina SIA «Jelgavas pilsētas slimnīca» valdes loceklis Kārlis Smilga.
«Ēdinātāji ir vieni no lielākajiem zaudētājiem pandēmijas laikā, taču tas nenozīmē, ka nevaram 
palīdzēt citiem. Arī medicīnā šobrīd ir ļoti grūts posms, ārstiem ir daudz darba, un var gadīties, ka 
nemaz nesanāk ieturēt siltu maltīti. Liels ir gandarījums, ja tomēr spēj ar kaut ko dalīties. Adven-
tes laikā, sarūpējot siltas pusdienas, gribējām iepriecināt ārstniecības iestādes personālu, kas ik 
dienu cīnās par kāda veselību un pat dzīvību. Tas ir mazākais, kā varam atbalstīt viņus,» uzsvēra 
«Pilsētas elpas» īpašnieks Roberts Lukša, piebilstot, ka pagājušajā gadā uzņēmums trīs nedēļas ik 
dienu sagādāja pusdienas Neatliekamās medicīniskās palīdzības dienesta Zemgales reģiona bri-
gādei. Šo labās prakses piemēru ar R.Lukša atbalstu viņa brālis īstenojis arī Ventspilī, iepriecinot 
šīs pilsētas slimnīcas personālu. Ikdienā slimnīcā strādā vairāk nekā 250 darbinieku, un viņiem 
uzņēmējs ar savu komandu pusdienās pagatavoja plovu un karsto dzērienu. «Gribējām, lai ēdiens 
ir svaigi gatavots, tāpēc jau no pulksten 9 visu gatavojām pie slimnīcas mūsu treilerī,» tā uzņēmējs.
Tāpat Jelgavas Ražotāju un tirgotāju asociācija ar pilsētas uzņēmēju atbalstu novembrī sāka so-
ciālo labdarības kampaņu «mūsu MEDIĶI = mūsu DZĪVĪBA», nodrošinot siltas vakariņas Jelgavas 
pilsētas slimnīcā nakts maiņās strādājošajiem mediķiem. K.Smilga norāda, ka nakts maiņā siltas 
vakariņas ik dienu saņēma aptuveni 65 cilvēki. «Darbinieki ir ļoti pateicīgi par uzņēmēju atbalstu 
un izrādīto uzmanību. Jūtamies novērtēti,» tā K.Smilga.

Uzņēmēji sarūpē siltas pusdienas 
Jelgavas slimnīcas darbiniekiem

 Ritma Gaidamoviča

Jau mēnesi Pasta salā strā-
dā publiskā slidotava. Pa 
dienu galvenokārt tajā no-
tiek treniņi Jelgavas Ledus 
sporta skolas audzēkņiem, 
bet vakaros un brīvdie-
nās slidotava pieejama 
publiskajiem slidojumiem, 
tostarp atsevišķi seansi 
paredzēti slidošanai ar nū-
jām. Zemgales Olimpiskais 
centrs (ZOC) informē, ka 
slidotava strādās arī gada 
nogales svētkos. 

Lai piedalītos publiskās slidoša-
nas seansos, pieaugušajiem jāuzrā-
da derīgs Covid-19 sertifikāts, bēr-
niem no 12 līdz 17 gadiem (ieskai-
tot) – derīgs Covid-19 sertifikāts vai 
testēšanas sertifikāts (der arī skolā 
veiktā testa testēšanas pārskats). 
Kopā ar sertifikātu jāuzrāda per-
sonu apliecinošs dokuments – pase 
vai ID karte. Savukārt bērniem, 
kuri jaunāki par 12 gadiem, slido-
šanai nav nepieciešams ne testa re-
zultāts, ne sertifikāts. Ņemot vērā 
to, ka dokumentu pārbaude aizņem 
ilgāku laiku, slidot gribētāji uz 
izvēlēto slidošanas seansu aicināti 
ierasties laicīgi. 

Lai ievērotu epidemioloģiskās 
drošības prasības, ir ierobežots 
slidotāju skaits. Slidotavā vienai 
personai ir jānodrošina ne mazāk 
kā 15 kvadrātmetri, līdz ar to vien-
laicīgi uz laukuma var atrasties 50 

cilvēki. ZOC norāda, ka līdz šim 
vidēji vienā seansā piedalās 30–35 
cilvēki. 

Maksa par slidošanas seansu, kas 
ilgst vienu stundu, ir 3 eiro, par sli-
došanu ar nūjām – 3,50 eiro, hokeja 
nūjas nomas maksa ir 1,50 eiro. 
Apmeklētāji var ierasties gan ar 
savām slidām, gan tās iznomāt. Sli-
du nomas maksa – 2 eiro. Slidotavā 
par pakalpojumu var norēķināties 
gan skaidrā naudā, gan ar bankas 
karti.

Slidotava Pasta salā publiska-
jiem slidojumiem atvērta kā darb-
dienās, kad seansu gan ir mazāk, 
tā arī strādās svētku brīvdienās 
– 24., 25., 26. un 31. decembrī, kā 
arī 1. un 2. janvārī. «Tā kā Jel-
gavas slidotavai pirms vairākiem 
gadiem izbūvēts jumts, tās darbu 
laikapstākļi neietekmē. Slidotava 

pieejama arī tad, kad laukā līst vai 
snieg. Problēmas gan var būt, ja 
gaisa temperatūra sasniedz plus 
desmit grādus, jo tādos apstākļos 
ledu sasaldēt ir grūti,» stāsta ZOC 
pārstāve Evita Brakše. Informāci-
jai par publiskās slidošanas sean-
siem, aktuālajām izmaiņām var 
sekot līdzi ZOC mājaslapā www.
zoc.lv, sadaļā «Slidotava». Papildu 
informāciju par slidojumiem var 
uzzināt pa tālruni 20367677.

Publiskās slidošanas seansi 
Pasta salā notiks arī svētku laikā

Publiskās slidošanas seansi 
Pasta salas slidotavā svētkos
24., 25., 26., 31. decembrī, 1. un 2. janvārī

• Pulksten 12.30 • Pulksten 14
• Pulksten 15.30 • Pulksten 17

25., 26. decembrī, 1. un 2. janvārī 
(papildu seansi)

• Pulksten 18.30  • Pulksten 20

Foto: Ivars Veiliņš

Foto: Ivars Veiliņš
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AIGARS RUBLIS, 
«Jaunā Vienotība»

«Decembris ir Ziemassvētku 
gaidīšanas laiks, un tajā mēs 
ar cerību skatāmies uz jauno 
gadu, kas varētu nest pozitīvus 
pārsteigumus. Šā gada pašval-
dību vēlēšanās neīstenojās jel-
gavnieku vēlme pēc dinamiskas 
pilsētas attīstības, un netiek arī 
pildīti valdošo politiķu dāsnie 
priekšvēlēšanu solījumi. Jau īsi 
pēc vēlēšanām izskanēja ideja 
par atbalsta atņemšanu ģime-
nēm, un tikai aktīvās Jelgavas 
Goda ģimenes, organizējot pro-
testus, apturēja absurdo situāci-
ju. Solītais bērnudārzs Brīvības 
bulvārī gausā būvniecības proce-
sa dēļ tā arī šogad netiks atvērts, 
un sapņi par 20 miljonu eiro 
vērto Nameja ielas bērnudārzu 
pārsprāga kā ziepju burbuļi. 
Jaunais tirgus, ko tā arī neesam 
sagaidījuši kopš 2016. gada, 
parāda pilsētas vadības vājumu. 
Saimniekošanas veids pilsētā vai 
ik uz soļa demonstrē, ka darbs 
nenotiek iedzīvotāju interesēs – 
te jāmin nejēdzības atkritumu 
apsaimniekošanā, kā dēļ dau-
dziem pilsētniekiem izdevumi 
par atkritumiem palielinājās 
vairākas reizes, dārgās Jelgavas 
autobusu biļetes, budžeta lī-
dzekļu izšķērdēšana, un tā varē-
tu turpināt ilgi. Priekšvēlēšanu 
saukļi par godīgu valstspilsētas 
pārvaldi pazuduši – augstos 
amatos nonāk cilvēki ar vidus-
skolas izglītību un bez pieredzes 

pašvaldības darbā, kas diez vai 
veicina nepieciešamo attīstību, 
taču diemžēl tādu izvēli izda-
rīja jelgavnieki, neaizejot uz 
vēlēšanām.

Kā deputāts esmu priecīgs 
par aktīvo opozīciju (esam četri 
deputāti), kura aktīvi iesaistās 
jelgavnieku interešu aizstāvībā. 
Ne velti bieži tiek mainīts domes 
lēmumprojektu saturs – tie sa-
gatavoti nepamatoti un juridiski 
vāji. Arī turpmāk iestāšos par 
atbalstu ģimenēm, jo tas ir pa-
mats attīstībai. Sakārtotu dzīves 
vidi, darba vietas un godīgu pil-
sētas pārvaldi ir pelnījis ikviens 
jelgavnieks neatkarīgi no tā, cik 
tālu viņš dzīvo no centra, – un 
tā ir mana darba prioritāte. Jau 
esmu iesniedzis priekšlikumus 
2022. gada pašvaldības budže-
tam, un redzēsim, vai domes va-
dībai rūp iedzīvotāju intereses. 

Novēlu jelgavniekiem pārti-
cību un stipru veselību, un lai 
iecerētais sakrīt ar iespējām. 
Ģimeniskus Ziemassvētkus un 
laimīgu jauno gadu!»

«Nezaudēsim cerību attīstībai!»

Jelgavas domes deputāti vērtē 2021. gadu

ANDRIS TOMAŠŪNS, 
«Jaunā Vienotība»:

«Piedaloties pašvaldību vē-
lēšanās, cerēju, ka jelgavnieki 
izteiksies par iepriekšējās domes 
pie varas esošo deputātu no-
maiņu. Uzskatu, ka pašvaldības 
vadītājiem pie varas ilgāk kā 
divus sasaukumus nevajadzētu 
būt, lai arī cik jauki ir bijuši šie 
cilvēki. Pasaules pieredze rāda, 
ka neviens cilvēks vēl nav izturē-
jis pārbaudījumu ar varu. Tāpēc 
balsoju pret atkārtotu domes 
priekšsēdētāja Andra Rāviņa 
apstiprināšanu amatā. 

Savā pasaules pieredzes ap-
gūšanas laikā un darbojoties 
politikā esmu ieguvis atziņu, ka 
demokrātija ir stipra un kļūst 
par sabiedrības pieņemtu dzīves 
organizācijas modeli tikai tad, 
kad vara prot sadarboties ar 
sabiedrību, atbalstot tos cilvēku 
darbības centienus, kas padara 
to vietu, kur cilvēki dzīvo un 
strādā, labāku. Lietas notiek la-
bāk, ja pašvaldība nemēģina par 
katru cenu jaukties ne uzņēmē-
ju, ne sabiedrisko organizāciju 
darbībā. Privāta iniciatīva ilgter-
miņā ir efektīvāka nekā domes 
ar nodokļu maksātāju naudu or-
ganizēta izkropļota konkurence. 
Ilgstoša atrašanās pie varas un 
lemšanas ar laiku rada sajūtu, 
ka tikai mēs esam tie gudrie, kas 
zina, kā kam jānotiek mūsu paš-
valdībā. Vadīšana tiek aizstāta 
ar kontrolēšanu un uzspiešanu. 
Pamazām ap varu esošā sabied-
rība tiek sadalīta «savējos» un 
«nesavējos». Tas rada problēmas. 
Daži Jelgavas nesenās vēstures 

piemēri to apstiprina – «Depo» 
bode, tirgus avantūra, ķīniešu 
investoru gaidīšana…

2021. gada vēlēšanas skaudri 
parādīja, ka demokrātija Jelgavā 
ir vāja. Vēlētāju zemā aktivitāte 
un vienaldzība ļāva pie varas at-
kal nonākt tam jelgavnieku ma-
zākumam, kas atbalstīja bijušo 
varas partiju kandidātus. Esot 
opozīcijā, skaidrs, ka būs daudz 
darba, sekojot līdzi to domes plā-
nu publiskošanai, kas tiek veikti 
bez pietiekamas sabiedriskās 
apspriešanas un cilvēku inte-
rešu respektēšanas, piemēram, 
krematorijas būve Zālītes ielā, 
vēja parka gigantisko turbīnu 
būve Līvbērzes pagasta Kaigu 
purvā, sabiedrisko organizāciju 
piespiedu pārcelšana uz pašval-
dības ēku Skolotāju ielā. 

Jaunajā – 2022. – gadā vēlu 
jelgavniekiem labu veselību un 
saticību ģimenē, stabilitāti un 
panākumus ikdienas darbos, bet 
attiecībās ar domi izkopt spēju 
savas dzīves organizēšanā būt 
pēc iespējas neatkarīgākiem no 
tās. Bet tas, kā pašvaldība tērē 
mūsu nodokļu naudu, jāpieskata 
efektīvāk.»

«Demokrātija ir stipra, kad vara prot 
sadarboties ar sabiedrību» 

Driksas un Lielupes krastos un 
pie Zvaigžņu dīķa pašvaldība 
izvietojusi brīdinājuma zīmes 
ar informāciju, ka atrasties uz 
ledus ir bīstami dzīvībai, un 
ārkārtas gadījumu tālruni 112. 
Lielākā bīstamība uz ledus ir 
ziemas sākumā, kad ledus kārta 
vēl nav izveidojusies pietiekami 
bieza, tāpēc iedzīvotāji aicināti 
sargāt sevi, savus tuviniekus un 
pārrunāt bīstamību ar saviem 
bērniem. Operatīvie dienesti 
iedzīvotājus aicina būt vērīgiem 
un nekavējoties ziņot par bēr-
niem un pusaudžiem, kuri staigā 
pa ledu. Pašvaldības policijai var 
ziņot pa tālruni 8550, informāciju var nodot arī Pašvaldības operatīvās informācijas centram pa 
iedzīvotāju atbalsta tālruni 8787. Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienests uzsver, ka vizuāli 
novērtēts ledus biezums ne vienmēr ir noteicošais faktors drošībai uz ledus, jo mainīgo laikaps-
tākļu dēļ, salam mijoties ar atkusni, ledus izturība mazinās. 
Izvērtējot personu dzīvības un veselības iespējamo apdraudējumu, kā arī ņemot vērā laikapstākļus 
un faktisko ledus stāvokli, Jelgavas domes priekšsēdētājs izdevis rīkojumu «Par paaugstinātas 
ledus bīstamības perioda noteikšanu» – šobrīd uz Jelgavas administratīvajā teritorijā esošo 
ūdenstilpju ledus atrasties ir aizliegts. Rīkojuma izpildi kontrolē Jelgavas Pašvaldības policija. 
Aktuālajai informācijai iedzīvotāji aicināti sekot līdzi pašvaldības mājaslapā www.jelgava.lv.

Atrašanās uz ledus ir 
bīstama dzīvībai

Foto: Ivars Veiliņš

 Ritma Gaidamoviča

Gatavojoties gada nogales 
svētkiem, daudzviet pilsē-
tā tiek tirgotas eglītes. Pēc 
svētkiem jelgavnieki tās 
bez maksas aicināti nodot 
dalīto atkritumu savāk-
šanas laukumos Ganību 
ielā 84, Salnas ielā 20 vai 
Paula Lejiņa ielā 6 vai no 2. 
līdz 16.  janvārim nogādāt 
stāvlaukumā pie «Gren» 
biomasas koģenerāci-
jas stacijas Rūpniecības 
ielā 73A. 

SIA «Zemgales EKO» valdes lo-
ceklis Aleksejs Jankovskis norāda, 
ka iedzīvotāji eglītes, kas rotājušas 
māju, iestādi vai uzņēmumu, pēc 
svētkiem aicināti nogādāt dalīto 
atkritumu savāšanas laukumos, 
kur tās tiks pieņemtas bez maksas. 
«Iedzīvotājiem gan jāņem vērā, ka 
laukumos tiek pieņemtas eglītes 
bez iepakojuma un rotājumiem,» 
tā A.Jankovskis. Laukuma Ganību 
ielā 84 darba laiks: pirmdienās no 
pulksten 8 līdz 19, no otrdienas līdz 

piektdienai no pulksten 8 līdz 17, 
sestdienās no pulksten 9 līdz 14, 
bet svētdienās laukums ir slēgts. 
Dalīto atkritumu savāšanas lau-
kumi Paula Lejiņa un Salnas ielā 
strādā no otrdienas līdz svētdienai 
no pulksten 10 līdz 19, pirmdienās 
tie ir slēgti. Jāuzsver gan, ka arī 
svētku dienās dalīto atkritumu 
savākšanas laukumi būs slēgti. 

Jau trešo gadu no 2. līdz 16. jan-
vārim akciju «Atnes savu Ziemas-
svētku eglīti un sasildi Jelgavu!» 
rīkos Jelgavas siltumapgādes 
uzņēmums. Šajā laikā stāvlau-
kumā pie «Gren» biomasas koģe-

Eglītes bez maksas var nodot arī dalīto 
atkritumu savākšanas laukumos un «Gren»

nerācijas staci-
jas Rūpniecības 
ielā 73A būs no-
vietots speciāls 
konteiners, kurā 
iedzīvotāji un uz-
ņēmēji bez mak-
sas varēs nodot 
pārstrādei savu 
svētku eglīti . 
Eglītes tiks iz-
žāvētas, sašķel-
dotas un izman-
totas enerģijas 

ražošanai biomasas koģenerācijas 
stacijā. Pirms ievietošanas kontei-
nerā eglītei jānoņem visi svētku 
rotājumi, kā arī iepakojums, kas 
izmantots, eglīti transportējot. 
Divus iepriekšējos gadus ar eglītēm 
pēc svētkiem tika piepildīts 34 ku-
bikmetrus liels šķeldas konteiners.

No 27. decembra līdz 21. janvā-
rim arī atkritumu poligonā «Brakš-
ķi» būs novietots konteiners, kurā 
bez maksas varēs atstāt eglītes.

Jāatgādina, ka jelgavnieki pēc 
svētkiem vienu eglīti bez maksas 
drīkst novietot arī pie saviem at-
kritumu konteineriem.

 Kristīne Langenfelde

Ar janvāri darbu sāks jauna pašvaldības iestāde – «Sabied-
riskais centrs», par kuras izveidi dome lēma novembra 
sēdē. Tādējādi tiks paplašinātas un pilnveidotas Jelgavas 
Sabiedrības integrācijas pārvaldes funkcijas. Iestāde at-
radīsies Skolotāju ielā 8. Savukārt šodien, 22. decembrī, 
domes sēdē deputāti skatīs pašvaldības sagatavoto lē-
mumprojektu par jaunās iestādes vadītāja apstiprināšanu.

īstenot pašvaldības darbu sabied-
rības saliedētības, brīvprātīgā 
darba un jaunatnes politikas 
jomā. Iestādei būs plašs uzde-
vumu loks, to starpā veikt pasā-
kumus sabiedrības saliedētības 
veicināšanai, apzināt un analizēt 
pašvaldības iedzīvotāju vajadzī-
bas ar iekļaušanos sabiedrībā 
saistītu problēmu risināšanai, 
iesaistīties apkaimes nevalstisko 
organizāciju darbībā, veicinot to 
mērķu sasniegšanu, un atbalstīt 
apkaimes nevalstisko organizāci-
ju rīkotās aktivitātes.

Jāpiebilst, ka līdzšinējā Sa-
biedrības integrācijas pārvaldes 
vadītāja Ilga Antuža konkursā 
nepiedalījās.

Darbu sāks pašvaldības iestāde «Sabiedriskais centrs»

Pēc tam, kad dome novembrī 
lēma par jaunas iestādes izvei-
došanu, pašvaldība izsludināja 
konkursu uz iestādes vadītāja 
amatu. Konkursā pieteicās astoņi 
pretendenti. Vērtēšanas komisija 
par piemērotāko atzina Solvitu 
Rukuti, un viņas kandidatūra 
tiek virzīta apstiprināšanai domē. 

Šobrīd S.Rukute vada Jelgavas 
Sociālo lietu pārvaldes Ģimenes 
atbalsta nodaļu, pirms tam bija 
iestādes Sociālo pakalpojumu 
nodaļas vadītāja. S.Rukute ir 
ieguvusi sociālo zinātņu maģistra 
grādu socioloģijā LLU.

Jaunās iestādes darbības mēr-
ķis būs plānot, koordinēt un 

Foto: Ivars Veiliņš



PAZIŅOJUMI  |  11decembris | 2021

Avsjukovs Pāvils 
(16.11.1943.– 23.11.2021.)

Bilertaitis Viktors 
(01.03.1957.–16.11.2021.)

Brūvere Eleonora 
(03.03.1933.–23.11.2021.)

Galsons Juris 
(24.04.1940.–21.11.2021.)

Gods Oskars 
(24.02.1976.–16.11.2021.)

Godvane Natālija 
(01.07.1966.–23.11.2021. )

Gubko Marija 
(06.02.1952.–19.11.2021.)

Jasjukevičs Svjatoslavs 
(01.03.1951.–24.11.2021.)

Karpeko Tatjana 
(18.09.1954.–22.11.2021. )

Kirilovska Nadežda 
(15.06.1926.–20.11.2021.)

Kupelis Uldis 
(04.06.1943.–20.11.2021.)

Ķencis Ivars 
(20.09.1958.–17.11.2021.)

Ķince Silvija 
(03.03.1943.–20.11.2021.)

Lankovska Ļubova 
(31.10.1940.–18.11.2021.)

Lapuhins Pjotrs
(15.05.1959.–18.11.2021.)

Liepiņš Artūrs 
(06.09.1925.–22.11.2021.)

Ņitavska Nadežda 
(02.08.1948.–23.11.2021.)

Oša Ilze 
(13.06.1970.–22.11.2021.)

Penčuks Valerijs 
(28.08.1948.–25.11.2021.)

Ribčinskis Vladislavs 
(07.04.1954.–23.11.2021.)

Rudenko Anna 
(27.03.1928.–23.11.2021.)

Strazds Zigurds
(03.02.1947.–24.11.2021.)

Zaharova Nadežda 
(03.02.1933.–21.11.2021.)

Zandovskis Normunds 
(19.09.1968.–26.11.2021.)

Zarovskis Aivars 
(18.09.1957.–18.11.2021.)

Žukova Roza 
(16.07.1940.–18.11.2021.)

Bokane Irina 
(02.04.1959.–26.11.2021.)

Cvetkova Marija 
(07.03.1927.–02.12.2021.)

Dmitrijeva Anna 
(25.11.1929.–29.11.2021.)

Fjodorova Ņina
(18.04.1941.–28.11.2021.)

Kučāne Anna 
(20.05.1941.–01.12.2021.)

Martenko Jeļizaveta 
(15.12.1929.–27.11.2021.)

Miķelsone Vale 
(23.09.1939.–29.11.2021.)

Pielēna-Pelēna Zigrīda 
(18.03.1933.–29.11.2021.)

Putāns Māris 
(13.08.1947.–01.12.2021.)

Rimkus Monika 
(03.02.1933.–29.11.2021.)

Romanova Ludmila 
(26.06.1941.–28.11.2021.)

Sitņiks Ēriks 
(19.02.1967.–02.12.2021.)

Šorns Heinrihs 
(28.03.1943.–27.11.2021.)

Trofimova Aleksandra 
(24.02.1928.–29.11.2021.)

Vaļko Alīna 
(18.05.1935.–03.12.2021.)

Zelmenis Ilgonis 
(25.07.1948.–29.11.2021.)

Zolners Jāzeps 
(11.03.1944.–01.12.2021.)

Ausmiņa Valija
(22.03.1941.–02.12.2021.)

Grīsle Ināra 
(21.11.1938.–06.12.2021.)

Jeļisejeva Raisa 
(28.12.1927.–04.12.2021.)

Kleina Irina 
(12.11.1932.–04.12.2021.)

Piņina Valentīna 
(07.12.1939.–03.12.2021.)

Plavkova Zelma 
(24.08.1950.–06.12.2021.)

Ušakova Ņina 
(25.10.1938.–04.12.2021.)

Beļenkovs Viktors 
(13.08.1956.–15.12.2021.)

Černajs Normunds 
(16.07.1964.–09.12.2021.)

Čurkanova Teresa 
(25.03.1935.–13.12.2021.)

Egle Irēna 
(20.03.1936.–10.12.2021.)

Golubenko Raisa 
(14.07.1941.–09.12.2021.)

AIZSAULĒ AIZGĀJUŠI

Jelgavas valstspilsētas pašvaldības admi-
nistrācijas Dzimtsarakstu nodaļas dati par 

Jelgavā deklarētām personām

Helviga Antoņina 
(16.06.1946.–10.12.2021.)

Karls Oskars 
(20.08.1974.–11.12.2021.)

Līva Gita 
(20.09.1966.–08.12.2021.)

Smirnova Ņina 
(06.11.1957.–15.12.2021.)

Sviķis Egons 
(03.12.1946.–11.12.2021.)

Šikšņana Juzefa
(10.08.1943.–15.12.2021.)

Timpere Janīna 
(17.09.1925.–12.12.2021.)

Zaharčuks Andrejs 
(13.09.1971.–09.12.2021.)

Zīmone Aija 
(03.11.1967.–13.12.2021.)

Jelgavas valstspilsētas paziņojums
2021. gada 6. decembrī Jelgavas valstspilsētas pašvaldības administrācija ir pieņēmusi 
lēmumu Nr.2-35.1.2/3529 «Detālplānojuma izstrādes uzsākšana nekustamajiem īpašu-
miem Kūliņu ceļā 4 un Siena ceļā 15, Jelgavā». 
Detālplānojuma ierosinātājs ir nekustamo īpašumu īpašnieks.
Par detālplānojuma izstrādes vadītāju apstiprināta Attīstības un pilsētplānošanas 
pārvaldes vadītāja.
Detālplānojuma izstrādes mērķis ir zemes vienību sadalīšana, paredzot apbūves, 
transporta, inženiertehniskās infrastruktūras perspektīvās izvietošanas iespējas.
Informāciju par detālplānojuma izstrādi interesenti var saņemt Jelgavas valstspil-
sētas pašvaldībā Lielajā ielā 11, Jelgavā, Attīstības un pilsētplānošanas pārvaldē, 
kontakttālrunis uzziņām 63005493, 63005475, e-pasts dace.sture@dome.jelgava.lv,  
sandra.ozola@dome.jelgava.lv, kā arī informācija pieejama pašvaldības mājaslapā 
www.jelgava.lv un Latvijas ģeotelpiskās informācijas portāla www.geolatvija.lv sadaļā 
«Teritorijas attīstības plānošana».

BEZMAKSAS VESELĪBAS 
VEICINĀŠANAS AKTIVITĀŠU 
PIEDĀVĀJUMS DECEMBRĪ UN JANVĀRĪ

DAŽĀDAS INTENSITĀTES VINGROŠANAS 
NODARBĪBAS TIEŠSAISTĒ 

Aktivitātes tiek īstenotas bez maksas ES projekta Nr.9.2.4.2/16/I/085 «Veselības veicināšana Jelgavā» gaitā. 

Jautājumu vai neskaidrību gadījumā 
zvanīt pa tālruni 63048913.

NODARBĪBAS «VESELA MUGURA»

Otrdienās un ceturtdienās no plkst.19 līdz 20.
Trenere – Tatjana Gorbatko.

VINGROŠANAS NODARBĪBAS SENIORIEM

Trešdienās Jelgavas Amatu vidusskolas sporta zālē 
Elektrības ielā 8.

Norises laiks – no plkst.10 līdz 11.
Trenere – Iveta Jonkus.

Pieteikšanās – sūtot trenerei SMS pa tālruni 29597769. 
Treniņam jāpiesakās dienu iepriekš.

NŪJOŠANA

Svētdienās no Jelgavas pamatskolas 
«Valdeka»-attīstības centra pagalma.

Norises laiks – no plkst.10 līdz 11.30.
Trenere – Zane Grava.

Pieteikšanās – pa e-pastu 
ekspedicija.info@inbox.lv vai tālruni 29733112.

TRENIŅI «KARDIO/SPĒKS» 

Pirmdienās un trešdienās no plkst.19 līdz 20.
Trenere – Egija Troščenko.

VINGROŠANAS NODARBĪBAS 
«MĀMIŅĀM UN MAZUĻIEM»

Trešdienās no plkst.14 līdz 15.
Trenere – Egija Troščenko.

NODARBĪBAS «BRĪVDIENU STARTERIS»

Sestdienās no plkst.9 līdz 10.
Trenere – Anete Rone.

Informācija par treniņiem tiek publicēta vietnē https://www.facebook.com/jelgavasveseliba.

Klātienes treniņos var piedalīties tikai vakcinētas un/vai Covid-19 izslimojušas personas 
ar sadarbspējīgu sertifikātu.

Lūgums atsaukties
Jelgavas valstspilsētas pašvaldība aicina 
Ineses Grīnbergas (dzimusi 1961. gada  
26. jūlijā, mirusi 2021. gada 26. oktobrī) 
piederīgos pieteikties Jelgavas valstspil-
sētas pašvaldībā Lielajā ielā 11, 305. 
kabinetā (kontakttālrunis 63005523) divu 
nedēļu laikā no aicinājuma publikācijas 
dienas, lai vienotos par rīcību ar Ineses 
Grīnbergas īrētajā dzīvoklī atstātajiem 
sadzīves priekšmetiem un mantām. Ja 
minētajā termiņā Ineses Grīnbergas piede-
rīgie nepieteiksies, mantas tiks iznīcinātas.

Lūgums atsaukties
Jelgavas valstspilsētas pašvaldība aicina 
Aivara Leitendorfa (dzimis 1939. gada  
3. decembrī, miris 2021. gada 8. oktobrī) 
piederīgos pieteikties Jelgavas valstspil-
sētas pašvaldībā Lielajā ielā 11, 305. 
kabinetā (kontakttālrunis 63005523) divu 
nedēļu laikā no aicinājuma publikācijas 
dienas, lai vienotos par rīcību ar Aivara 
Leitendorfa īrētajā dzīvoklī atstātajiem 
sadzīves priekšmetiem un mantām. Ja 
minētajā termiņā Aivara Leitendorfa piede-
rīgie nepieteiksies, mantas tiks iznīcinātas.

facebook.com/ZRKAC

KURSI *T - tiešsaistē, *K - klātienē

Šūšanas pamati - *K

Praktiska ievirze digitālajā 
mārketingā - *T

Darba aizsardzība un drošība - *K

Montesori vingrinājumu grupas - 
kultūras materiāls - *K

Privātmājas interjera plānošana - *T

20. janvārī
plkst. 13:00-16:15

20. janvārī
plkst. 17:45-20:00

24. janvārī
plkst. 17:30-20:30

24. janvārī
plkst. 18:00-20:15

26. janvārī 
plkst. 9:15-16:25

Pilnas pašizmaksas aprēķināšana, cenu 
veidošanas pamatprincipi un 
bezzaudējuma punkta noteikšana - *K

3. februārī  
plkst. 10:00-16:50

Angļu valoda visiem zināšanu 
līmeņiem - *K

Montesori vingrinājumu grupas - 
sajūtu materiāls - *K

18. janvārī  
plkst. 17:30-19:45

2022. gada nodokļu izmaiņas un jaunais 
Grāmatvedības likums - *T

18. janvārī  
plkst. 10:00-14:00

20. janvārī  
plkst. 9:00-12:15

Saistībā ar jaunas rūpnīcas atvēršanu 
«Forta Pro» aicina darbā Jelgavas rūpnīcā:

• montētājus(-as);
• flīzētājus(-as);
• santehniķus(-es);
• elektriķus(-es);
• palīgstrādniekus(-ces);
• noliktavas darbiniekus(-ces);
• galdniekus(-ces); 
• celtniecības iekšdarbu 
    speciālistus(-es).
Uzņēmums piedāvā: 
• atalgojumu no 1117 līdz 1676 EUR/mēnesī (bruto);
• teicamus darba apstākļus Jelgavas rūpnīcā.

Gaidīsim jūsu pieteikumu 
uz e-pasta adresi personnel@fortapro.com.
Langervaldes iela 2, Raubēni, Cenu pagasts,
SIA «FORTA PREFAB», reģ.Nr.40103727283.

SIA «JELGAVAS TIPOGRĀFIJA» 
(reģ.Nr.43603009384) 

drukā un iesien grāmatas labākajām 
Latvijas un Eiropas izdevniecībām.

Mēs augam un meklējam
RAŽOŠANAS DARBINIEKUS(-CES).

Tev būs:
•palīdzēt iekārtu operatoriem;
•pie iekārtām pievest grāmatu pusfabrikātus, 
aizvest gatavo produkciju;
•veikt dažādus roku darbus.

Tu esi:
•fiziski stiprs(-a) un precīzs(-a);
•ar augstu atbildību;
•spējīgs(-a) strādāt maiņu darbu.

Piedāvājam:
•atalgojumu 5 EUR/st.;
•50% piemaksu par nakts darbu;
•sociālās garantijas un veselības apdrošināšanas polisi;
•bezmaksas nokļūšanu uz darbu un mājās maršru-
tā Satiksmes iela–centrs–RAF–Langervaldes iela.

Kontaktinformācija –
e-pasts darbs@jt.lv; tālrunis 28451184.

Jelgavas Pārlielupes pamatskola 
(reģ.Nr.2812903442) aicina darbā

KARJERAS KONSULTANTU(-I).
Darba pienākumi: 
• karjeras attīstības atbalsta pasākumu koor-
dinēšana, organizēšana un vadīšana dažādām 
mērķgrupām;
• dokumentācijas veidošana karjeras atbalsta 
plānošanai un pasākumu īstenošanai;
• individuālo karjeras konsultāciju nodrošināšana 
karjeras virziena izvēlei.

Prasības:
• izglītība atbilstoši 2018. gada 11. septembra 
Ministru kabineta noteikumiem Nr.569 «Noteikumi 
par pedagogiem nepieciešamo izglītību un profe-
sionālo kvalifikāciju un pedagogu profesionālās 
kompetences pilnveides kārtību»; 
• prasme patstāvīgi un mērķtiecīgi organizēt 
savu darbu; 
• labas saskarsmes un sadarbības prasmes;  
• prasme strādāt ar informācijas tehnoloģijām;
• obligāts sadarbspējīgs Covid-19 vakcinācijas 
vai pārslimošanas sertifikāts.

Piedāvājums:  
• pilna slodze (40 stundas) uz nenoteiktu laiku; 
• mēnešalga – no 900 EUR;
• radošs, atsaucīgs kolektīvs; 
• labiekārtota, mūsdienīga darba vide.

Pieteikuma dokumenti: 
dzīves un iepriekšējās darba un profesionālās 
pieredzes apraksts (CV), kas jānosūta uz e-pasta 
adresi ilze.arbidane@izglitiba.jelgava.lv.

SIA «Tenachem» (reģ.Nr.48503013815) aicina pievienoties kolektīvam darbiniekus ar 
sadarbspējīgu Covid-19 vakcinācijas vai pārslimošanas sertifikātu:

• ELEKTRIĶI (no 8 EUR/st. (bruto));
• MEHĀNIĶI (no 5,70 EUR/st. (bruto));
• RAŽOŠANAS KVALITĀTES KONTROLIERI 
   (1000–1200 EUR/mēnesī (bruto));
• RAŽOŠANAS OPERATORUS(-ES) (no 5,97 EUR/st. (bruto)).

Nodrošinām ar bezmaksas transportu maršrutā 
Jelgava–Dobele–Jelgava.

Vairāk informācijas – pa tālruni 29150761, vai 
piesakies vakantajam amatam, nosūtot CV uz 
e-pasta adresi personals@tenachem.com.

Jelgavas 4. vidusskola 
(reģ.Nr.2813900137) aicina darbā 

PEDAGOGU(-ĢI) 
KARJERAS KONSULTANTU(-I) 

uz pilnu slodzi.
Atalgojums – 900 EUR pirms nodokļu nomaksas. 

Pieteikties pa tālruni 63029555.
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 Ilze Knusle

Šomēnes paldies teikts sportistiem un viņu 
treneriem par panākumiem 2021. gadā no jūlija 
līdz novembrim.

Ievērojot epidemioloģiskās drošības prasības, Sporta servisa 
centra darbinieki pie sportistiem un treneriem devās individuāli 
iepriekš saskaņotā laikā.

3X3 BASKETBOLS
Šā gada nozīmīgākais panākums gan 

Jelgavas, gan Latvijas sportā ir Tokijas olim-
pisko spēļu zelta medaļa 3x3 basketbolā. Šo 
panākumu kaldināja arī jelgavnieks Ed-
gars Krūmiņš (attēlā), kurš ar komandu 
uzvarēja arī divos Pasaules tūres «Masters» 
sērijas turnīros – Abū Dabī un Meksikā.

KARATĒ
Olimpisko debiju piedzīvoja arī karatē, un Latviju Tokijā 

pārstāvēja Jelgavas karatists Kalvis Kalniņš, izcīnot 7. vietu 
kumite svara kategorijā līdz 67 kilogramiem. Bet novembrī 
Kalvis piedalījās pasaules čempionātā karatē. 

SKDUN Pasaules kausā shotokan karatē kumite disciplīnā 
vecuma grupā 18+ absolūtajā svara kategorijā 1. vietu izcīnīja 
Jelgavas kluba «Shinri» trenera Alekseja Bistrova audzēknis 
Artjoms Grosevs.

VIEGLATLĒTIKA
Nozīmīgākais starts – Jelgavas Vieglatlētikas kluba pārstāvja 

Edgara Berga 5. vieta Tokijas paraolimpiskajās spēlēs. Tre-
neres Maijas Ukstiņas audzēknis startēja lodes grūšanā un 
sasniedza jaunu Eiropas rekordu.

Labu sezonu aizvadīja arī Jelgavas Bērnu un jaunatnes 
sporta skolas (BJSS) audzēkņi. Treneres Lailas 

Nagles audzēkne Māra Anna Zīverte (attē-
lā) izcīnīja 1. vietu Baltijas U-20 čempionātā 
400 metru barjerskrējienā un 4x400 metru 
jauktajā stafetē un 1. vietu arī Latvijas U-20 
čempionātā 400 metru barjerskrējienā. Šajā 

distancē sportiste startēja arī Eiropas U-20 
čempionātā. Treneres Aļonas Fomenko au-

dzēknis Artūrs Isajevs izcīnīja 1. vietu Baltijas 
U-20 čempionātā 4x100 metru stafetē. Treneres L.Nagles au-
dzēkne Albertīna Rudņeva – 3. vietu Baltijas U-18 čempionātā 
2000 metru kavēkļu skrējienā.

Toms Komass izcīnīja 1. vietu Latvijas čempionātā 100 kilo-
metru skrējienā Rīga–Valmiera un 5. vietu Vācijas čempionātā 
ultrataku skriešanā «Südthüringentrail», bet Edgars Bukšs 
ieguva 11. vietu 160 kilometru garajā ultramaratonā «Pirin 
ultra» Bulgārijā.

BMX
Līdz šim labāko sezonu elites grupā aizvadījis Jelgavas 

BMX riteņbraucējs Kristens Krīgers. Viņš izcīnīja 14. vietu 
Pasaules kausa kopvērtējumā un sezonu 
noslēdza Starptautiskās Riteņbraukšanas 
savienības ranga 18. vietā individuāli un 
6. vietā nāciju vērtējumā. Līdz šim nebijis 
sasniegums arī BMX kluba «Mītavas ku-
meļi» un BJSS audzēknim Ilvim Hugo 
Eihentālam (attēlā), kurš izcīnīja 8. vietu 

Eiropas U-16 čempionātā. Trenera Ulda Balbeka audzēknis 
kļuva arī par divkārtēju Latvijas čempionu – U-16 vecuma grupā 
un M 12--16 vecuma grupā krūzeru klasē.    

AIRĒŠANA
Panākumiem bagāta sezona arī BJSS airētājiem treneres 

Agitas Puriņas vadībā. Jānis Timbors uzvarēja Latvijas čem-
pionātā vieniniekos 2000 metru distancē un startēja pasaules 
U-23 čempionātā.

Četrinieks izcīnīja 3. vietu Baltijas jūras valstu kausa izcīņā 
«Baltic Cup» junioriem 2000 metru distancē un 1. vietu Latvijas 
čempionātā junioriem 2000 metru distancē. Laivā sēdēja Emīls 
Niks Donovs, Valters Sējāns, Patriks 
Strazds un Jānis Eglājs Baltijas jūras 
valstu kausa izcīņā, bet Andrejs Kļaviņš 
– Latvijas čempionātā.

Latvijas čempionātā pieaugušajiem 
1. vietu četriniekos 2000 metru distancē 
izcīnīja Romeo Mednis (attēlā) un Oskars 
Dervins.

KANOE AIRĒŠANA
Panākumi bijuši arī BJSS kanoe airēšanas trenera Sergeja 

Bobkova audzēkņiem. Roberts Lagzdiņš uzvarēja Latvijas 
U-23 čempionātā 200, 500 un 1000 metru distancē divniekos 
pārī ar Matīsu Ozolu un 500 un 1000 metru distancēs vie-
niniekos. Viņš arī pārstāvēja valsti pasaules U-23 čempionātā, 
izcīnot 6. un 11. vietu 1000 un 500 metru distancēs vieniniekos. 
Tāpat Roberts kļuva par valsts čempionu pieaugušajiem 500 un 
1000 metros vieniniekos.

Savukārt Nils Mediņš uzvarēja Latvijas čempionātā mara-
tonā un bija ātrākais starp vīriešiem, kas noairēja 16 kilometru 
distanci.

SMAIĻOŠANA
Lielisku sezonu aizvadījuši arī BJSS smaiļošanas trenera Jura 

Laura audzēkņi. Melānija Čamane izcīnīja 4. vietu pasaules 
čempionātā junioriem 500 metru distancē jauktajos divniekos, 
startējot kopā ar Kārli Dumpi. Melānijai arī 2. vieta un 4. vieta 
starptautiskās sacensībās «Olimpic hopes» jaunietēm 200 un 
500 metros vieniniekos. Arī Latvijas junioru čempionātā viņa 
apliecināja savu favorītes statusu 200 metru distancē vieniniekos, 
kā arī uzvarēja četriniekos 200 un 500 metru distancēs.

Kārlis Dumpis pasaules čempionātā junioriem izcīnīja 7. 
un 8. vietu 500 un 200 metru distancēs vieniniekos. Viņam 
arī 1. vieta Latvijas čempionātā junioriem 200 un 500 metros 
vieniniekos un 200 metros četriniekos.

Katrīna Smiltniece uzvarēja Latvijas U-23 čempionātā 500 
un 1000 metros vieniniekos un ieguva tiesības pārstāvēt Latviju 
pasaules U-23 čempionātā 500 metru distancē vieniniekos. Tāpat 
Katrīna uzvarēja Latvijas čempionātā maratonā Jelgavā, visātrāk 
starp sievietēm noairējot astoņus kilometrus.

Latvijas junioru čempionātā 200 metru distancē četriniekos 
triumfēja Valters Mančas, Aleksis Mikus Vaicjonoks un 
Markuss Aleksandrs Sikorskis.

ŪDENS MOTOSPORTS
Kārlis Žūriņš (attēlā) izcīnīja 7. vietu 

pasaules čempionātā ūdens motosportā 
un 4. vietu Eiropas čempionātā ūdens 
motosportā GP2 motociklu klasē.

Laba sezona arī Jelgavas sporta kluba 
«Paisums» pārstāvjiem. Valdis Kuķalks 

Sveikti sportisti par panākumiem otrajā pusgadā
izcīnīja 1. vietu Latvijas atklātā čempionāta 
ātrumlaivām kopvērtējumā un 2. vietu 
Baltijas čempionātā ātrumlaivām laivu 
klasē FRN1000. Savukārt Mārtiņš 
Lauss (attēlā) Baltijas čempionātā 
tika uzreiz pie divām medaļām – viņam 
2. vieta laivu klasē F12 un 3. vieta laivu 
klasē RN2000.

ĀRMRESLINGS
Lieliski starptautiskajā arēnā sevi parādījis jelgavnieks 

Kristaps Blūmanis, kurš kļuva par divkārtēju Eiropas un 
pasaules čempionu ārmreslingā junioriem (U-18) svara katego-
rijā līdz 75 kilogramiem. Kristaps gan Eiropā, gan pasaulē savā 
vecuma un svara kategorijā uzvarēja kā ar kreiso, tā ar labo roku. 
Kristapa treneris ir Vladislavs Krasovskis.

DAIĻSLIDOŠANA
Sportiskie sasniegumi ir arī Jelgavas Ledus sporta skolas va-

došajiem daiļslidotājiem, kurus trenē treneris Andrejs Brovenko. 
Daiļslidotāji Daniels Kočkers un Anastasija Konga ieguva 
1. vietu starptautiskās sacensībās junioriem «Victor Petrenko 
Cup 2021» Ukrainā un «Tallinn Trophy 2021» Igaunijā.

BRĪVĀ CĪŅA
Kluba «Milons» sportists Osmans Dzaseževs izcīnīja 2. vietu 

starptautiskās sacensībās brīvajā cīņā «Helsinki open wrestling 
tournament 2021» svara kategorijā līdz 86 kilogramiem. Viņa 
treneris ir Vladimirs Smirnovs.

SKVOŠS
Jelgavas Skvoša kluba vadītāja un trenere Baiba Lulle kļuva 

par valsts čempioni skvošā.
BOKSS

Jelgavas boksa kluba «Olimpiskais rings» vadītāja un trenera 
Aleksandra Knoha audzēknis Timofejs Kaļiņonoks izcīnīja 
1. vietu Latvijas U-17 čempionātā svara kategorijā līdz 48 kilo-
gramiem, Artūrs Vaišļa ieguva 1. vietu svara kategorijā līdz 
50 kilogramiem, Daniils Vocišs – 1. vietu svara kategorijā līdz 
66 kilogramiem.

PELDĒŠANA
Jelgavas Specializētās peldēšanas skolas 

pārstāvis Jevgeņijs Boicovs (attēlā) izcī-
nīja 1. vietu starptautiskā sprinta festivālā 
«Rīgas sprints» 50 metros brasā. Jevgeņija 

trenere ir Astra Ozoliņa.
MOTOSPORTS

Kluba «CEC I.S. Racing» motobraucējs un 
treneris Ivo Šteinbergs izcīnīja 1. vietu Latvijas enduro čem-
pionāta kopvērtējumā E3 klasē.       

KARTINGS
Par izcīnīto 1. vietu Latvijas atklātā kar-

tinga čempionāta kopvērtējumā KZ2 klasē 
sveikts Mikus Jasevičs (attēlā).   

REGBIJS
Panākumi bijuši arī komandu sporta veidos. 

Regbija kluba «Mītava» trenera Kristapa Bērziņa vadītā 
komanda ieguva 1. vietu Latvijas čempionātā regbijā-7 U-16 
vecuma grupā.

FUTBOLS
Futbola komanda «FS Jelgava» izcīnīja 1. vietu Latvijas U-18 

čempionātā futbolā elites grupā. Komandas treneris – Ervīns 
Pērkons.

 Ritma Gaidamoviča

Aizvadītas Jelgavas čem-
pionāta telpu futbolā «Zie-
ma 2021» četras kārtas, un 
šo svētdien, 26. decembrī, 
Zemgales Olimpiskajā cen-
trā (ZOC) tiks noskaidroti 
Jelgavas čempioni telpu 
futbolā. 

Jelgavas telpu futbola čempionātā 
startē sešas amatieru komandas – 
«JFC-87» un FK «LLU» no Jelgavas, 
FK «Ozolāne» un FK «Ozolnieki» no 
Ozolniekiem, FK «Dobele/Allegro», 
FK «Olaine». Komandas no novem-
bra beigām aizvada apļa turnīru, 
izspēlējot katra ar katru. Pēc noti-
kušajām četrām kārtām līderpozī-
cijās ir abas Jelgavas komandas. Ar 
10 nopelnītajiem punktiem četrās 
spēlēs turnīra tabulas augšgalā ir 
FK «LLU», kurā apvienojušies dau-
dzi Jelgavā zināmi futbolisti, tostarp 
futbola leģenda Valērijs Redjko, 

Otrajos Ziemassvētkos noskaidros 
Jelgavas čempionus telpu futbolā

Aldis Trukšāns, kurš šobrīd ir čem-
pionāta labāko vārtu guvējs – viņš 
četrās spēlēs iesitis astoņus vārtus 
–, kā arī šajā komandā spēlē desmit 
Latvijas futbola 3. līgas komandas 
JFC «Jelgava» spēlētāji. Bet otrajā 
vietā šobrīd ar septiņiem punktiem 
ir «JFC-87», kuru veido Latvijas 
3. līgas komandas JFC «Jelgava» 
futbolisti un bijušie Latvijas futbola 
izlases trenera Daiņa Kazakeviča 
audzēkņi, kas savulaik spēlēja 
FK «Viola». 

Svētdien, 26. decembrī, ZOC 
notiks piektā jeb čempionāta no-
slēdzošā kārta, aizvadot trīs spē-
les: pulksten 12 laukumā tiksies 
FK «Dobele/Allegro» un «JFC-87», 
pulksten 13 – FK «Ozolnieki» 
un FK «LLU», bet pulksten 14 – 
FK «Ozolāne» un FK «Olaine». 
«Pēc šīm spēlēm būs zināms, kura 
komanda kļūs par Jelgavas čempio-
niem telpu futbolā «Ziema 2021» 
un saņems čempionāta atbalstītāja 
SIA «Kokradis» speciāli šim sporta 

pasākumam veidoto kausu no ozol-
koka,» atklāj čempionāta rīkotājs 
Ainārs Tamisārs.

Jāpiebilst, ka katru spēli drīkst 
vērot arī 50 skatītāji. Ieeja uz spē-
lēm ir bez maksas, bet pie ieejas 
jāuzrāda sadarbspējīgs Covid-19 
sertifikāts, kas apliecina vakcinē-
šanos vai pārslimošanu, kopā ar 
personu apliecinošu dokumentu. 
Spēles notiek, stingri ievērojot 
epidemioloģiskos noteikumus, un 
skatītājiem ZOC ir obligāti jālieto 
sejas maska un jāievēro distance 
no apkārtējiem.  

A.Tamisārs cer, ka telpu futbola 
čempionāts Jelgavā kļūs par pas-
tāvīgu tradīciju. «Telpu futbola 
čempionāti Jelgavā ir bijuši arī ie-
priekš, taču ne ar tādu regularitāti 
kā, piemēram, Jelgavas basketbola 
čempionāts, kas ik gadu apvieno 
amatierus, kuri grib sava prieka 
pēc uzspēlēt basīti. Patiesi ceru, ka 
arī telpu futbola čempionāts kļūs 
par ilgdzīvotāju, jo šis gads aplie-

cinājis: mums ir daudz entuziastu, 
kuri grib uzspēlēt futbolu amatieru 
līmenī, savam priekam,» atzīst 
A.Tamisārs, piebilstot, ka telpu 
futbola čempionātā sešās komandās 
kopā piedalījušies 100 spēlētāju.  
A.Tamisāram ir iecere vasarā rīkot 
arī āra futbola čempionātu amatie-
ru komandām.

Jāpiebilst, ka sīkāku informāciju 
par komandu sastāvu, rezultātiem 
un čempionāta norisi var atrast čem-
pionāta mājaslapā cemp.jfcjelgava.lv. 

Interesanti fakti par 
Jelgavas futbola 

čempionātu
• Piedalās 100 futbolistu.
• Jaunākais futbolists 
   ir 15 gadus vecs.
• Vecākais futbolists 
   ir 59 gadus vecs.
• Vidējais futbolistu vecums
  ir 31 gads.
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19.  decembrī Zemgales 
Olimpiskajā centrā aiz-
vadīts «Cewood» Latvi-
jas kausa volejbolā fināls. 
Sieviešu komandu «Jel-
gava» un «RSU/Minusas 
Volejbola skola» duelī piecu 
setu spēlē pārākas izrādījās 
«Jelgavas» volejbolistes, 
pirmo reizi kluba pastāvēša-
nas vēsturē izcīnot Latvijas 
kausu.

«Pretinieces ir zināmas, esam ar 
viņām spēlējušas. Pusfinālā viņas 
ļoti labi servēja, labi spēlēja aizsar-
dzībā un arī veiksmīgi uzbruka grū-
tās situācijās. Mūsu pluss finālspēlē 
varētu būt pieredze,» tā pirms spēles 
intervijā LTV7 norādīja «Jelgavas» 
galvenais treneris Aldis Bērziņš. 

Komanda «RSU/Minusas Volejbo-
la skola» tiešām rādīja labu sniegu-
mu un lika Jelgavas volejbolistēm 
panervozēt. Pirmajā setā ar 25:20 
pārākas bija «Jelgavas» spēlētājas, 
bet nākamajā setā vadības grožus 
pārņēma «RSU/Minusas Volejbola 
skolas» volejbolistes, izcīnot uzvaru 
ar 25:23. Labu un kvalitatīvu volej-
bolu viņas turpināja demonstrēt arī 
trešajā setā, un jelgavniecēm tikai 
pašā seta izskaņā izdevās gūt uzvaru 
(27:25). Ceturtajā setā veiksmīgāk 
atkal nospēlēja «RSU/Minusas 
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Ņemot vērā epidemio-
loģisko situāciju valstī, 
šogad Jelgavas labā-
kie sportisti un treneri 
tiks godināti individuāli  
27. decembrī. Tāpat jau 
otro gadu pēc kārtas in-
terneta balsojumā tiks 
noteikts aizvadītā gada 
populārākais sportists. Bal-
sojums sāksies 5. janvārī.  

Jelgavā labākie sportisti un 
treneri ierasti tiek godināti de-
cembra izskaņā. «Ņemot vērā 
to, ka valstī līdz 11. janvārim ir 
izsludināta ārkārtējā situācija, 
pasākuma formāts atšķirsies no 
ierastajiem – pielāgojoties iero-
bežojumiem, šogad pasākums  
«Sporta laureāts 2021» sastāvēs 
no vairākiem individuāliem svi-
nīgiem mirkļiem,» norāda Sporta 
servisa centra direktors Juris 
Kaminskis. 

Tāpat, turpinot pērn iesākto, 
otro reizi interneta balsojumā 
tiks noteikts Jelgavas populā-
rākais sportists. «Pagājušogad 
mēs šo iniciatīvu uzsākām, lai 
sabiedrībai parādītu mūsu spor-
tistus un viņu sasniegumus, jo 
nepilnās sezonas dēļ objektīvi 
izvērtēt sportistu sniegumu 
nebija iespējams, līdz ar to arī 
ikgadējais pasākums «Sporta 
laureāts» nenotika. Šogad mēs 
nolēmām šo iniciatīvu turpināt, 
jo šādā veidā var iesaistīties 
plašāka auditorija, atbalstītāji, 
sportistu ģimenes un draugi. 
Sportisti tomēr ir publiskas per-
sonas, un, jo vairāk par viņiem 
zina un viņus atpazīst, jo labāk,» 
atzīst J.Kaminskis. 

Interneta  balso jums par 

2021. gada populārāko sportis-
tu noritēs trīs kārtās. Balsojuma 
1. kārta ilgs no 5. janvāra pulk-
sten 11 līdz 11. janvāra pulk-
sten 11, un 14 sportisti, kuri būs 
ieguvuši lielāko balsu skaitu, 
iekļūs balsojuma 2. kārtā. Balso-
juma 2. kārta ilgs no 12. janvāra 
pulksten 11 līdz 18. janvāra 
pulksten 11, un septiņi spor-
tisti, kuri būs ieguvuši lielāko 
balsu skaitu, iekļūs balsojuma 
3. kārtā. Balsojuma 3. kārta 
ilgs no 19. janvāra pulksten 11 
līdz 25. janvāra pulksten 11, 
un sportists ar vislielāko balsu 
skaitu iegūs titulu «Jelgavas 
populārākais sportists 2021». 
Balsojums būs pieejams mā-
jaslapas www.jelgava.lv sadaļā 
«Institūcijas», «Sporta servisa 
centrs». 

Balsojumā tiks iekļauti spor-
tisti, sākot no junioru vecu-
ma. Kritēriji, pēc kādiem spor-
tisti tiek iekļauti balsojumā: 
2021. gadā izcīnīta godalgota 
vieta starptautiskās sacensībās; 
starptautiskās sacensībās uzrā-
dītais rezultāts, izvērtējot kon-
kurenci konkrētajās sacensībās 
(līdzīgu rezultātu gadījumā vērā 
tika ņemti sportista rezultāti 
visa gada garumā); dalība Lat-
vijas valsts izlasē. 

Jāpiebilst, ka pagājušajā gadā 
visvairāk balsu saņēma un par 
Jelgavas populārāko sportistu 
kļuva džudists Ņikita Skorben-
ko. 

Ņemot vērā to, ka šogad «Spor-
ta laureāts 2021» plašākai audi-
torijai nebūs pieejams, plānots 
veidot videofilmu par 2021. gada 
sporta laureātiem un populārāko 
sportistu. Filmas pirmizrāde 
Sporta servisa centra «Facebo-
ok» lapā plānota janvāra beigās.

Labākos sportistus sveiks 
individuāli; populārākā sportista 
balsojums sāksies 5. janvārī
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Pienākusi Sporta servisa 
centra (SSC) iniciatīvu 
cikla «Būšu aktīvs» no-
slēdzošā sportiskā ap-
ņemšanās – «2022 mi-
nūtes svaiga gaisa», kas 
sāksies 24. decembrī. 

«Šī apņemšanās ir aicinājums 
pavadīt veco un sagaidīt jauno 
gadu kustīgi un veselīgi, kā arī 
nākamgad turpināt iesākto – būt 
aktīviem,» stāsta SSC sporta 
pasākumu projektu speciāliste 
Irina Kolosova. 

Dalībnieku uzdevums ir laikā 
no 2021. gada 24. decembra līdz 
2022. gada 14. februārim sakrāt 
2022 minūtes āra aktivitātēs. «Vi-
dēji tās būtu 40 minūtes dienā, 
ja sporto katru dienu,» norāda 
I.Kolosova. Dalībnieks var iet, 
skriet, slēpot, nūjot vai braukt 
ar velosipēdu. Lai piedalītos 
aktivitātē, jāreģistrējas platfor-
mā distantrace.com, jāpiesakās 
izaicinājumam «2022 minūtes 
svaiga gaisa» un jāpievieno spor-
ta lietotne, kurā tiks fiksēti 
rezultāti: «Garmin», «Polar», 
«Suunto», «Fitbit», «Under Ar-
mour» (tajā ietilpst programmas 
«MapMyWalk», «MapMyRun», 
MapMyRide), «Strava». Paveicot 
distanci, rezultāts automātiski 
augšupielādēsies distantrace.
com. Obligāts nosacījums, lai 
aktivitāte tiktu ieskaitīta,– tai jā-
ilgst vismaz 30 minūtes. Būtiski, 
ka, reģistrējoties izaicinājumam, 
dalībnieks apliecina, ka neiebilst 
pret personas datu apstrādi no-
lūkā īstenot un popularizēt pa-
sākumu un informēt sabiedrību 
par rezultātiem. 

Noslēdzoties aktivitātei, no 
tiem, kuri būs sakrājuši 2022 mi-
nūtes, pieci nejauši izraudzīti 
dalībnieki tiks apbalvoti. Vēl tiks 
apbalvots viens dalībnieks katrā 
disciplīnā (iešana, skriešana, nū-
jošana, slēpošana, riteņbraukša-
na), kurš šādā veidā būs pieveicis 
visvairāk kilometru. 

Sportisko apņemšanos «2022  
minūtes svaiga gaisa» organizē 
SSC sadarbībā ar SIA «Distant 
Race Management». Tā ir inicia-
tīvu cikla «Būšu aktīvs» pēdējā 
aktivitāte – šis cikls bija dāvana 
jelgavniekiem SSC 20. dzimšanas 
dienā un piedāvāja 20 aktivitātes 
visa gada garumā.

«Pēc provizoriskām aplēsēm, 
šogad mūsu iniciatīvu cikla pasā-
kumos kopumā iesaistījušies vai-
rāk nekā 3000 dalībnieku, un tas 
ir daudz. Esam priecīgi par katru, 
kurš ir sācis sportot vai pievērsies 
veselīgākam dzīvesveidam, tāpēc 
šo ideju turpināsim arī nākam-
gad,» atklāj SSC direktors Juris 
Kaminskis. 2022. gada cikla no-
saukums būs «Sportotava» – tas 
radies no vārdiem «sportot» un 
«Jelgava» un apzīmē vietu, kurā 
rast idejas un iedvesmu sporta 
aktivitātēm. Kā pirmā jaunā 
cikla aktivitāte plānota «Ziemas 
diena» 22. janvārī. Informācija 
par jaunajām aktivitātēm būs pie-
ejama mājaslapas www.jelgava.lv 
sadaļā «Institūcijas», «Sporta ser-
visa centrs», iestādes sociālo tīklu 
kontos un «Facebook» publiskajā 
grupā «Jelgava sporto».

Noslēdzošā šā gada 
apņemšanās – 
«2022 minūtes 
svaiga gaisa»

 Ilze Knusle

Svētdien Jelgavas sporta 
hallē risinājās izšķirošie 
Jelgavas basketbola čem-
pionāta notikumi. Finālcīņā 
komanda «Kultūra» pārspēja 
«Alvila dēlus» un kļuva par 
2021. gada čempioniem.

Finālā tikās komanda «Alvila 
dēli», kas regulāro turnīru noslēdza 
pirmajā pozīcijā, un «Kultūra», kas 
pēc regulārā turnīra bija trešā. «Al-
vila dēli» automātiski nodrošināja 
sev vietu pusfinālā, bet «Kultūrai» 
vēl bija jācīnās ceturtdaļfinālā. Abas 
komandas veiksmīgi pārvarēja arī 
pusfināla barjeru un tikās galvenajā 
cīņā, kurā tika noskaidroti 2021. gada 
Jelgavas čempioni basketbolā. Fiziskā 
un nepiekāpīgā cīņā ar rezultātu 
81:71 (22:20, 21:21, 22:13 un 16:17) 
uzvarēja un čempionu titulu izcīnīja 
«Kultūra». Viņi no troņa gāza līdzši-
nējos Jelgavas čempionus basketbolā 
komandu «Ķepas», kas uzvarēja 
2019. gadā. Jāpiebilst, ka pērn čem-
pionāts pandēmijas un ierobežojumu 
dēļ nenotika.

Čempionu komandas sastāvs: Ivo 
Akermanis, Māris Bite, Jānis Blau-
bergs, Ralfs Miļušis, Juris Stikāns, 
Jānis Šulcs, Ričards Taukačs, Jānis 
Bērziņš, Raitis Boldišēvics, Mārcis 
Ivanovskis, Toms Lapsa, Salvis Mētra, 
Jānis Nelsons, Kristaps Šteinbergs, 
Raimonds Šulcs un Reinis Šulcs.

Par finālspēles 
vērtīgāko spēlētāju 
jeb MVP tika atzīts 
čempionu rindās spē-
lējošais K.Šteinbergs.

Otro vietu šā gada 
Jelgavas basketbola 
čempionātā izcīnī-
ja komanda «Alvila 
dēli». Par bronzas 
medaļām cīnījās 
Dobeles komanda 
«Skandijs» un Jelga-
vas komanda «NĪP». 
Interesanti, ka šī spē-

Volejbola skola», gūstot uzvaru ar 
25:20. Līdz ar to Latvijas kausa 
ieguvējas tika noskaidrotas piecu 
setu cīņā, kas tiek dēvēts par saldo 
ēdienu skatītājiem. Izšķirošajā setā 
jelgavniecēm izdevās iekrāt četru 
punktu pārsvaru, ko pretiniecēm 
neizdevās sadeldēt. Jelgavnieces 
turpināja krāt punktus un ar 15:8 
izcīnīja uzvaru piektajā setā un līdz 
ar to arī spēlē, kļūstot par Latvijas 
kausa ieguvējām. 

Rezultatīvākā spēlētāja «Jel-
gavas» komandas sastāvā bija 

Līva Sola ar 23 gūtiem punktiem. 
17 punktus pievienoja Liene Šim-
kuse, 16 – Līga Petuhova. Jāpiebilst, 
ka 11 punktus jelgavnieces šajā spēlē 
guva ar 11 netveramām servēm jeb 
eisiem, bet 16 – ar veiksmīgu bloku. 

«Mēs šajā spēlē parādījām visu 
savu spēku, bet arī pretinieces no-
demonstrēja savu labāko spēli, traku 
aizsardzību. Uzskatu, ka mums šo 
spēli izdevās salauzt ar gribasspē-
ku – mēs paskatījāmies uz kausu 
un sapratām, ka to ļoti, ļoti gribam,» 
pēc spēles pauda L.Šimkuse, kura 

Pirmo reizi izcīna Latvijas kausu
tika atzīta par 
fināla spēles vēr-
tīgāko spēlētāju 
jeb MVP. 

«Jelgava» sa-
ņēma kausu, 
medaļas un pie-
miņas dāvanas 
no Jelgavas valst-
spilsētas pašval-
dības. 

Jāatgādina, ka 
komanda «Jel-
gava» Latvijas 
kausa ceturtdaļ-
finālā divu spēļu 
summā pārspēja 
komandu «Gul-
bene», abās spē-
lēs uzvarot ar 3:0. 
Pusfinālā mūsu 
volejbolistes tikās 
ar «Daugavpils/

BJSS» un pieveica pretinieces ar 3:0. 
Arī Jelgavas vīriešu volejbola 

komanda «Biolars/Jelgava/MSĢ» 
startēja «Cewood» Latvijas kausa 
izcīņas pusfinālā, sestdien aizvadot 
spēli ar «Jēkabpils lūšiem». Diemžēl, 
ar 0:3 (16:25, 15:25, 14:25) atzīstot 
pretinieku pārākumu, Jelgavas 
komanda no turpmākās cīņas par 
kausu izstājās. Vīriešu finālspēlē 
svētdien sacentās «RTU/Robežsar-
dze/Jūrmala» un «Jēkabpils lūši». 
Spraigā piecu setu spēlē kausu 
ieguva «Jēkabpils lūši».

Foto: Jelgavas Sporta servisa centrs

Jelgavas basketbola čempioni – «Kultūra»
le noslēdzās ar tādu pašu rezultātu kā 
zelta mačs – 81:71 (17:16, 18:15, 21:21 
un 25:19) dobelnieku labā. Viņiem 3. 
vieta Jelgavas basketbola čempionātā.

«Apsveicu visus Jelgavas basketbo-
la čempionāta dalībniekus ar to, ka 
mums izdevās aizvadīt čempionātu 
līdz galam, un ceru, ka jūs priecāja-
ties ne tikai par uzvarām, bet arī par 
iespēju spēlēt basketbolu,» sveicot 
medaļniekus, teica Sporta servisa cen-
tra direktora vietniece Maija Actiņa. 
Savukārt basketbola kluba «Jelgava» 
valdes priekšsēdētājs Dins Ušvils pa-
teicās čempionāta dalībniekiem par 
izturību, gribēšanu un varēšanu un 
aicināja satikties nākamajā pilsētas 
basketbola čempionātā.  

Godināti tika arī trīs čempionāta 
dalībnieki, kuri regulārajā turnīrā do-
minēja kādā no statistikas rādītājiem. 
Rezultatīvākais spēlētājs – Mareks 
Doroškevics no komandas «NĪP», 
labākais cīnītājs par atlēkušajām 
bumbām – Kristaps Nāckalns no 
komandas «Rokiji», labākais piespē-
lētājs – Gatis Justovičs no komandas 
«Valauto/Toma-noma.lv».

Jāatgādina, ka dalību 2021. gada 
Jelgavas basketbola čempionātā ie-
sāka astoņas komandas. Čempionātu 
pārtrauca mājsēde, un pēc pauzes 
viena komanda dalību turnīrā netur-
pināja. Līdz ar to šogad par čempionu 
titulu cīnījās septiņas komandas.

Čempionātu basketbolā vīriešiem 
rīko Sporta servisa centrs sadarbībā 
ar basketbola klubu «Jelgava».

Foto: 
Jelgavas 
Sporta 
servisa 
centrs
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 Līga Klismeta

2021. gada nacionālā ne-
materiālā kultūras man-
tojuma sarakstā iekļautas 
sešas jaunas vērtības, un 
divas ir no Jelgavas – 
«Puzuri un to darināšana 
Jelgavā» un «Zemgales 
rakstaino brunču aušana 
stellēs ar velkamo ierīci». 

Vērtību «Puzuri un to darināša-
na Jelgavā» pieteica pašvaldības 
iestāde «Kultūra» ciešā sadarbī-
bā ar jelgavnieci audēju Ausmu 
Spalviņu, kura ir arī viena no 
zināmākajām puzuru darināšanas 
meistarēm Latvijā. A.Spalviņa jau 
vairākus gadus popularizē puzuru 
veidošanas prasmes meistarklasēs 
un semināros. «Līdz manim tas 
ir atnācis, un man tas ir jādod 
tālāk,» uzsver A.Spalviņa.

Meistare stāsta, ka puzuru 
darināšana nav sveša daudzām 
tautām, piemēram, japāņu ga-
tavotie puzuri esot ļoti līdzīgi 
baltu tautu veidotajiem. Lietu-
vieši ar puzuriem rotājuši katoļu 
baznīcas, dāvinājuši kāzās un 
kristībās. «Arī mums kādreiz 
dažādiem godiem bija sava veida 
puzuri. Tagad par to liecina kaut 
vai Kurzemē saglabājies nosau-
kums «Kāzu lukturis». Mūsdienās 
katrai vajadzībai ir piemērojams 
savs puzuris, un to nosaka tēma 
un telpas lielums. Tas nedrīkst 
traucēt,» saka A.Spalviņa.   

Puzuru darināšanu viņa uz-
skata par lielisku laika pavadī-
šanas veidu: «Tam praktiski nav 
nepieciešami nekādi materiālie 
ieguldījumi – vajadzīgs tikai laiks 
un nelielas iemaņas. Tas ir kā 

Nemateriālā kultūras mantojuma 
sarakstā iekļauta puzuru darināšana 
un Zemgales rakstaino brunču aušana

«JELGAVAS VĒSTNEŠA» 
IZNĀKŠANAS GRAFIKS 2022. GADĀ
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«Jelgavas Vēstneša»  
iznākšanas grafiks 2022. gadā

UZMANĪBU – KONKURSS!

Katrs desmitais pareizās atbildes autors saņems Jelgavas valstspilsētas pašvaldības sarūpētu balvu. 

Paldies 90 aktīvajiem jelgavniekiem, kas piedalījās «Jelgavas Vēstneša» konkursā, 
kur bija jāatrod un jāsaskaita,

cik Jelgavas valstspilsētas logo publicēti 17. novembra numurā. 

PAREIZĀ ATBILDE – šoreiz bija publicēti 17 Jelgavas valstspilsētas logo. Pareizi atbildēja 64 dalībnieki.

BALVU SAŅEM katrs desmitais pareizās atbildes autors – Dace Upeniece, Santa Gerharde, 
Velta Zjatkova, Irēna Rituma, Irma Zemloga, Ilze Tukre-Čērepa.

Jelgavas pašvaldība sazināsies ar katru konkursa uzvarētāju, lai informētu par iespēju saņemt balvu.
Nākamgad konkurss – jaunā veidolā! Sekojiet informācijai!

ATRODI SASKAITI ATBILDI

Cik Jelgavas valstspilsētas 
karogu publicēti?

Šī izdevuma lappusēs gan slēptā, gan atklātā veidā vairākkārt publicēts 
JELGAVAS VALSTSPILSĒTAS KAROGS.

27. decembrī  
no pulksten 8 līdz 12 zvani pa 

tālruni 63005558 
vai 63005567.

Ar savu telefona zvanu konkursa dalībnieki piekrīt 
sava vārda, uzvārda un telefona numura saglabāšanai saziņas vajadzībām.

iemācīties burtus, un tad tikai 
no paša ir atkarīgs, ko rakstīsi – 
dzeju, stāstu vai ko citu.»  

Savukārt vērtību «Zemgales 
rakstaino brunču aušana stellēs 
ar velkamo ierīci» pieteica amat-
nieku darbnīca un tautastērpu 
darinātava «Austras raksti», 
kuru vada amatu meistare Aija 
Mālkalna. 

«Doma, ka šis aušanas veids 
jāpiesaka nemateriālajam kul-
tūras mantojumam, radās tad, 
kad pašas sākām aust Zemgales 
rakstainos brunčus. Sapratām, 
ka tas ir tik interesanti un īpat-
nēji. Iepriekš tādas stelles pat 
nebiju redzējusi. Aptaujājot citas 
audējas, sapratām, ka šobrīd to 
prot kādas desmit meistares. 
Dažās studijās šī velkamā ierīce 
ir, bet diemžēl vecās audējas jau 
devušās mūžībā un nav cilvēka, 
kas pamāca. Tāpēc prieks, ka 

saņēmām aicinājumu no Tīnūžu 
studijas izgatavot, uzstādīt stelles 
un apmācīt studijas audējas,» saka 
A.Mālkalna.

Audēja atzīst, ka, gatavojot pie-
teikumu, tika ieguldīts pamatīgs 
darbs – nebija viegli sameklēt in-
formāciju, īpaši vēstures sadaļai, 
jo pierakstu ir maz un tie ir sa-
drumstaloti. «Protams, Zemgales 
rakstainos brunčus var izaust arī 
datorstellēs, bet uzskatījām, ka 
mūsu misija un pienākums ir gā-
dāt, lai šis Zemgalei tradicionālais 
aušanas veids neaiziet nebūtībā. 
Ceru, ka izdosies,» A.Mālkalna ir 
ļoti priecīga par paveikto.

Iekļaušanai nacionālā kultūras 
mantojuma sarakstā 2021. gadā 
apstiprinātas arī danču tradīcijas 
Rīgā, latviešu etnogrāfisko cimdu 
adīšanas tradīcijas, Latvijas kāršu 
spēle «Zolīte» un tradicionālie psal-
mu un bēru dziedājumi Stirnienē.

 Ritma Gaidamoviča

Ādolfa Alunāna memoriā-
lajā muzejā līdz 2.  janvā-
rim aplūkojama izstāde 
«Arvīdu Matisonu piemi-
not». Muzejs atvērts no 
otrdienas līdz svētdienai 
no pulksten  10 līdz 17 ar 
pusdienas pārtraukumu 
no pulksten 13 līdz 14.

«Jelgavniekiem ir labi pazīs-
tams gan Arvīda Matisona stāvs, 
gan viņa balss – viņš redzēts 
neskaitāmās lomās uz skatuves, 
satikts pilsētas svētkos un ikdie-
nā. Šogad 15. oktobrī viņš būtu 
svinējis 75. jubileju, taču to nesa-

gaidīja... Pieminot Ādolfa Alunāna 
Jelgavas teātra aktieri, režisoru 
un direktoru, kas šā gada augustā 
devās mūžībā, esam izveidojuši 
piemiņas izstādi, kurā ieskatā-
mies Arvīda Matisona spēlētajās 
lomās, iestudētajās izrādēs kā 
režisoram un mirkļos starp izrā-
dēm,» stāsta Ā.Alunāna muzeja 
vadītājs un Ā.Alunāna Jelgavas 
teātra aktieris Miks Vilnis.

Teātris ir gaistoša māksla, 
tomēr daļu no tās iespējams sa-
tvert starp pirkstiem un apskatīt 
no visām pusēm. «Līdztekus 
fotogrāfijām, afišām un program-
miņām skatītāji var ielūkoties arī 
videoierakstu fragmentos ar Ar-
vīda Matisona spēlētajām lomām 

Alunāna mājā aplūkojama 
Arvīdam Matisonam veltīta izstāde

dažādos laikos. Paldies Jurim un 
Ivetai Griķiem par fotogrāfiju 
klāsta papildināšanu,» saka mu-
zeja vadītājs, piebilstot, ka izstādē 
aplūkojami arī trīs mākslinieka 
Arņa Ozola gleznoti portreti, ku-
ros A.Matisons ar spēlmaņa vieg-
lumu pārtapis dažādos tēlos. «Lai 
gan izstādi varēs aplūkot tikai līdz 
janvārim, Arvīda Matisona klāt-
būtnes sajūta muzejā nezudīs, jo 
viņš jau gadiem ilgi muzeja otrajā 
stāvā pa sienām videoprojekcijās 
iemūžināts Ādolfa Alunāna tēlā,» 
saka M.Vilnis.

Ieeja muzejā atļauta, uzrādot 
derīgu Covid-19 pārslimošanas vai 
vakcinācijas sertifikātu kopā ar 
personu apliecinošu dokumentu.

Foto: Ivars Veiliņš
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Jelgavas valstspilsētas pasākumu plāns

Uzzini vairāk: jelgava.lv

IZSTĀDES
 � No 26. novembra līdz 16. janvārim – Dainas Šulcas personālizstāde «Rozes un 

cits» (Sv.Trīsvienības baznīcas torņa kāpņu telpā).
 � No 3. decembra līdz 30. janvārim – Ligitas Caunes gleznu izstāde (Sv.Trīsvienības 

baznīcas tornī). 
 � No 26. novembra līdz 26.februārim – Toma Tauriņa personālizstāde «Savādā 

ikdiena» (Jelgavas Tehnikuma bibliotēkā). 
 � No 10. decembra līdz 21. janvārim – Ilzes Rēderes gleznu izstāde «Tīšām» (bērnu 

un jauniešu bibliotēkā «Zinītis»). 
 � Līdz 14. janvārim – Daces Krēgeres izstāde «Radi pats savu pasauli» (ZRKAC  

1. stāva foajē Svētes ielā 33).
 � No 15. janvāra līdz 26. februārim – izstāde par godu Pekinas olimpiskajām 

spēlēm no Latvijas Sporta muzeja «Latvijas sports laiku laikos» (Miezītes bibliotēkā).
 � Līdz 30. decembrim – TLMS «Dardedze» izstāde «Daba iedvesmo». Dagnijas 

Jakobsones dabas foto kā iedvesmas avots krāsu un faktūru spēlēm tekstilijās. Studijas 
vadītāja – Ingrīda Ozolniece (kultūras nama 1. stāva galerijā).

 � Līdz 30. decembrim – JVPI «Kultūra» Tautas gleznošanas studijas plenēra un 
vasaras darbu izstāde (kultūras nama 2. stāvā).

 � No 3. līdz 31. janvārim – Jura Zēberga (AFIAP fotogrāfa, foto dizainera, māksli-
nieka) fotoizstāde «Skatiens klīst pilsētā» (Jelgavas Pilsētas bibliotēkā).

 � No 3. līdz 31. janvārim – izstāde «Jelgavas Mākslas skolas audzēkņu darbi» 
(Pārlielupes bibliotēkā).

29. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – Gadumijas koncerts: ielūdz Jelgavas dziedošie aktieri un mūziķi. 

Režisors – Sandis Kalniņš, muzikālais vadītājs – Uldis Timma, scenogrāfs – Ivars Pirvics, 
vokālā pedagoģe – Erita Karlsone, horeogrāfe – Santa Jankovska. Biļešu cena – 4–5 € 
(kultūras namā).*

7. JANVĀRĪ 
 � Jauno grāmatu diena (Pārlielupes bibliotēkā). 

9. JANVĀRĪ 
 � Pulksten 13 – muzikāli māksliniecisks pasākums «Skatiens klīst pilsētā». Atklāsim 

Jura Zēberga fotoizstādi un fotoskiču grāmatu, baudīsim muzikālus priekšnesumus un 
dzejas lasījumus. Piedalās: dzejnieki Harijs Krūze, Inta Špillere, Rasma Urtāne un Velta 
Brinza, ģitārists Miks Ģērmanis (Jelgavas Pilsētas bibliotēkā).*

14. JANVĀRĪ 
 � Jauno grāmatu diena (Pārlielupes bibliotēkā).

20. JANVĀRĪ 
 � No pulksten 10 līdz 17 – Jauno grāmatu diena » (Jelgavas Pilsētas bibliotēkā).

21. JANVĀRĪ 
 � Jauno grāmatu diena (Pārlielupes bibliotēkā). 

22. JANVĀRĪ 
 � Jauno grāmatu diena (Miezītes bibliotēkā).
 � Pulksten 18 – mūzikls «Zvaigznes bērns». Komponists – J.Lūsēns, dzejnieks – K.Vēr-

diņš, režisors – M. Kagainis. Pārceltais pasākums no 4. decembra; iepriekš iegādātās 
biļetes derīgas. Biļešu cena – 15–22 € (kultūras namā).*

25. JANVĀRĪ 
 � Pulksten 16 – Lasītāju klubiņa tikšanās «Ziema dažādu autoru skatījumā» (Jelgavas 

Pilsētas bibliotēkā).

27. JANVĀRĪ 
 � Aizmāršīgo lasītāju diena (iespēja nodot grāmatas bez kavējuma naudas) (Jelgavas 

Pilsētas bibliotēkā).

26. FEBRUĀRĪ 
 � Pulksten 18 – koncertuzvedums «Kaupēn, mans mīļais». Biļešu cena – 20–30 € 

(kultūras namā).*
* ZAĻAIS PASĀKUMS – ieeja, uzrādot derīgu digitālo Covid-19 sertifikātu, kas apliecina 
vakcināciju pret Covid-19 vai tā pārslimošanu. Kopā ar sertifikātu obligāti jāuzrāda arī 

personu apliecinošs dokuments – pase vai ID karte.  
Apmeklējot pasākumu, jāievēro divu metru distance un jālieto sejas maska.

 Ritma Gaidamoviča

Katram no mums ir savas Ziemassvētku gaidīšanas un 
svinēšanas tradīcijas, un Ģederta Eliasa Jelgavas Vēstures 
un mākslas muzejs jelgavniekus aicina dalīties ar savām 
mīļākajām Ziemassvētku ieražām, stāstiem, atmiņām, 
apsveikumu kartītēm, eglīšu rotājumiem  – ar visu, kas 
šo svētku laiku padara īpašu. Jelgavnieku stāsti un lietas 
kļūs par daļu no muzeja krājuma, lai nākamajām paaudzēm 
vēstītu par Ziemassvētku laiku Jelgavā.

Stāstus un fotogrāfi-
jas muzejs aicina iesūtīt 
muzeja lapā sociālajā 
tīklā «Facebook», mu-
zeja kontā «Instagram» 
vai pa e-pastu laura.ste-
pina@muzejs.jelgava.lv 
vai marija.kaupere@
muzejs.jelgava.lv.   

Iedvesmai muzejs 
savā mājaslapā www.
jvmm.lv jelgavniekus 
aicina izlasīt Eliasu ģimenes un gleznotāju Jūliusa Dēringa un Mar-
garitas Kovaļevskas atmiņas par Ziemassvētku svinēšanu.

Muzejs aicina dalīties ar 
Ziemassvētku svinēšanas tradīcijām

 Ritma Gaidamoviča

Turpinot tradīcijas, arī šogad gada nogalē 
jaunrades nams «Junda» rīko Rūķu ciema 
aktivitātes. Tiesa, šogad ciemošanās «Le-
diņu» Rūķu ciemā iespējama tikai virtuāli. 
Proti, «Junda» ir izveidojusi mājaslapu 
www.rukuciems.lv, un ikviens var doties 
virtuālā ceļojumā un ielūkoties rūķu ik-
dienas dzīvē, kopā darboties un rast svētku 
noskaņu.

Laikā, kad visus nav iespējams sastapt klātienē, 
Salapapuks ar rūķiem aicina ielūkoties virtuālajā 
«Rūķotavā», «Gudrotavā», «Darītavā» un «Lū-
rētavā», tādējādi rodot svētku sajūtu. Virtuālajā 
Rūķu ciemā bērni kopā ar vecākiem var ielūkoties 
«Lediņu» rūķu pasaulē, pildīt dažādus praktiskus 
svētkiem veltītus uzdevumus, pārbaudīt savas 
zināšanas, piedaloties viktorīnā, pēc rūķu ietei-

kumiem paši pagatavot gardu piparkūku mīklu, 
veidot svētku rotājumus un paveikt daudzas citas 
radošas aktivitātes.

Mazie un lielie jelgavnieki vērt virtuālā Rūķu 
ciema vārtus aicināti līdz 3. janvārim. Jāpiebilst, 
ka aktivitātes paredzētas bērniem no piecu gadu 
vecuma. 

Rūķu ciems «Lediņos» ver virtuālās durvis

Aprīkotas Zemgales 
Restaurācijas centra darbnīcas  

 Līga Klismeta

Zemgales Restaurācijas 
centrā, kura mājvieta at-
rodas Vecpilsētas ielā 14, 
ar modernu un profesio-
nālu aprīkojumu pilnībā 
iekārtotas trīs restaurāci-
jas darbnīcas. Tajās varēs 
atjaunot arheoloģiskos 
un metāla priekšmetus, 
tekstilu un keramiku. 
«Jau janvārī pašvaldība 
izsludinās centra telpu 
nomas konkursu, lai dar-
bu varētu sākt restaurā-
cijas jomas speciālisti,» 
stāsta Jelgavas reģionālā 
Tūrisma centra vadītāja 
Anda Iljina. Plānots, ka 
centrā liela uzmanība tiks 
pievērsta arī sabiedrības 
izglītošanai un informē-
šanai par  kultūrvēstu-
risko mantojumu un tā 
saglabāšanas nozīmi. 

Kultūrvēsturiskais manto-
jums prasa īpašu attieksmi. 
Tas attiecas ne tikai uz dabā 
esošiem un publiskajai apskatei 
brīvi pieejamiem objektiem, bet 
arī uz lietām, kas izņemtas no 
savas dabiskās vides un atro-
das dažādu atmiņas institūciju  
–  muzeju, arhīvu, bibliotēku  –
krājumos un privātās kolekcijās. 
To saglabāšana nav iespējama 
bez atbilstošiem resursiem, kur 
dažāda materiāla priekšmetu 
restaurācija un konservācija ir 
pamatnepieciešamība. Līdz šim 

Zemgales reģionā tā netika no-
drošināta vai bija pieejama ļoti 
ierobežotā apjomā. 

Plānojot, kādas restaurācijas 
darbnīcas tiks veidotas Jelgavā, 
pašvaldības darbinieki apmeklēja 
dažādas restaurācijas darbnīcas 
un konsultējās ar speciālis-
tiem. Tas bija nepieciešams, 
lai saprastu, kādi restaurācijas 
pakalpojumi Latvijā tiek sniegti  
nepietiekamā apjomā un kādas 
iekārtas šim darbam nepiecieša-
mas. Piemēram, konsultējoties 
ar Rundāles muzeja speciālis-
tiem, noskaidrojās, ka keramikas 
darbnīcā ļoti noderīgs ir mufelis. 
Tāds nepieciešams, piemēram, 
restaurējot pils lustras, kad kādu 
detaļu nav iespējams atjaunot 
un tā ir jāizveido no jauna. 
Savukārt, izvērtējot Latvijā ie-
spējamos tekstiliju restaurācijas 
pakalpojumus, bija skaidrs, ka 
nepieciešama darbnīca, kur var 
restaurēt mazāka izmēra tekstil-
izstrādājumus. Šobrīd ir pietie-
kami daudz cilvēku, kuri man-
tojuši vairāk nekā pirms simts 
gadiem darinātus tautastērpus, 
kuru atsevišķās daļas nepiecie-
šams restaurēt. Tur  – vainagam 
pērlītes atirušas un pazudušas, 
tur – vilnas brunčos iemetusies 
kode, padiluši un iziruši smalkā 
baltā izšuvuma diedziņi. 

Piedāvātie restaurācijas pakal-
pojumi būs pieejami pašvaldību 
un valsts muzejiem, juridiskām 
personām un privātpersonām. 

Pēc šiem praktiskajiem restau-
rācijas darbiem sekos nākamais 

solis – lietišķās mākslas priekš-
metu saglabāšana un kultūrvēs-
turisko pieminekļu turpmākās 
saglabāšanas ilglaicīgums. Tāpēc 
otra Zemgales Restaurācijas 
centra darba joma būs sabied-
rības izglītošana. Tam plānots 
organizēt lekcijas un meistar-
klases, interaktīvas nodarbības 
un restaurēto darbu izstādes. 
Plānots sadarboties ar muzejiem, 
citām restaurācijas darbnīcām. 
Piemēram, Zaļenieku Komerci-
ālajā un amatniecības vidusskolā 
darbojas Restauratoru nams, kur 
var apgūt koka un mūra restau-
rāciju. «Pilsētu konkurētspēja 
slēpjas radošumā jeb spējā radīt 
jaunas idejas un inovācijās – spē-
jā šīs idejas īstenot. Radošumam 
un inovācijām ir nozīmīga loma 
ne tikai ekonomikas attīstībā, bet 
arī pievilcīgas dzīvesvietas radī-
šanā jaunu un talantīgu cilvēku 
piesaistei,» pārliecināta A.Iljina.

Zemgales Restaurācijas centra 
izveide vēsturiskajās ēkās nodro-
šinās Jelgavas vecpilsētas ielu 
kvartāla autentiskuma saglabā-
šanu un rosinās cilvēkos izpratni 
par kultūrvēsturisko mantojumu 
un tā saglabāšanas nozīmi un 
vērtību sabiedrībai. «Projekta 
ietvaros radītais restaurācijas 
pakalpojums ir uzskatāms par 
unikālu, jo šobrīd reģionā un 
valstī kopumā ir pieejams ļoti 
ierobežotā apjomā, līdz ar to 
daudzi no muzejos esošajiem 
kultūrvēsturiskajiem objektu 
krājumiem paliek nerestaurēti,» 
uzsver A.Iljina.

Foto: Ivars Veiliņš
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SOCIĀLAJOS 

TĪKLOS

JELGAVAS PILSĒTAS SLIMNĪCAS 
DZEMDĪBU NODAĻA
@JPSDZEMDIBUNODALA

JELGAVAS MĀKSLAS SKOLA
@JELGAVASMAKSLASSKOLA 

JELGAVAS PAŠVALDĪBAS 
IESTĀDE «KULTŪRA»

JELGAVAS VALSTS 
ĢIMNĀZIJA
@VGIM.JELGAVA

JELGAVAS VALSTSPILSĒTAS 
"JAUNRADES NAMS "JUNDA""
@JAUNRADESNAMSJUNDA 

Pateicamies Violetai Erdmanei par čaklo darbu 
un tik daudzām skaistām vilnas zeķītēm, 
iepriecinot un sildot dzemdību nodaļas jaun-
dzimušo pēdiņas!  
Labais vairo labo! 
Lai Ziemassvētku prieks nes gaismu sirdīs, 
prātos un darbos! 

Mūsu skolā rosās dažāda vecuma rūķi, kuri 
uzbur svētkus uz līdzenas vietas 

Gadumijas laiks. Brīnumu laiks. Šis ir īstais laiks 
sapņot. Saviem sapņiem, izdzīvojot dažādas 
situācijas no šī laika, koncertā ļausies Jelgavas 
dziedošie aktieri un mūziķi. To visu, iejūtoties 
Vecgada vakara atmosfērā, varēsim kopīgi 
izdzīvot Jelgavas kultūras namā 29. decembrī 
pulksten 19. Papildkoncerts – 28. decembrī 
pulksten 19. 

Rotājamies Ziemassvētkiem!       

Skat, ar Sarkancepurbikša iedvesmas palīdzību 
tika iedegta Jelgavas pilsētas galvenās egles 
jaunākā māsa! Lai visiem iedvesma pabeigt 
iesāktos un izvirzīt nākamos mērķus!

 Līga Klismeta

G a i d o t  g a d a  n o g a -
les svētkus, Jelgavas 
ielas, Hercoga Jēkaba 
laukums, parki un ci-
tas publiskas vietas un 
ēkas ieguvušas spožu 
svētku noformējumu. 
Ar Ziemassvētkiem tra-
dicionāliem rotājumiem 
un oriģinālām elektro-
instalācijām ir izgrez-
notas arī privātmājas un 
dārzi, dzīvokļu balkoni 
un lodžijas. Gadumijas 
svētkos savam priekam 
jelgavnieki aicināti iz-
staigāt izrotāto pilsētu, 
kas ļaus notvert Ziemas-
svētku brīnuma sajūtu 
un pozitīvi noskaņoties 
gaidāmajiem svētkiem. 

Vairums Ziemassvētku rotāju-
mu pilsētā tika iedegti Pirmajā 
adventē kopā ar pilsētas galveno 
egli Hercoga Jēkaba laukumā. 
Taču svētku egles izrotātas arī 
Driksas ielas gājēju posmā pie 
bistro «Silva», Loka maģistrālē, 
Uzvaras parkā un citviet pilsētā. 
Pie lielās svētku egles atrodas 
popularitāti jau ieguvušais te-
matiskais svētku fotorāmis ar 
lampiņu virtenēm un svētku 
rotājumiem, kur jelgavniekiem 
un pilsētas viesiem ir iespēja 
nofotografēties ar pilsētas gal-
veno egli fonā. Jau tradicionāli 
Hercoga Jēkaba laukumā koki 
izdekorēti ar LED gaismas vir-
tenēm, padarot pilsētas centru 
gaišu un svinīgu. 

Driksas ielā apskatāmas LED 
virtenes apgaismes balstos un 
Eņģeļu jeb Labo domu egle. 
Raiņa ielas posmu no Pētera 
ielas līdz Skolas ielai izgaismo 
spuldzīšu virtenes kokos. Arī 
tālāk no centra, Dobeles šosejā 
pie Mīlestības alejas, novietoti 
izgaismoti metāla karkasa de-
kori «Zvaigžņu koki». Svētku 
dekori atrodas arī Pasta salā, uz 
Lielupes un Driksas tilta, Loka 
maģistrālē, Rīgas un Lielajā ielā, 
Stacijas parkā, Satiksmes ielā, 
Vecpilsētas ielā un citviet pilsētā.

Apskati Jelgavu gadumijas svētku laikā!

Ziemassvētku noskaņā pilsēta 
būs izrotāta līdz janvāra vidum. 

Jelgavas reģionālais Tūrisma 
centrs (JRTC) šim svētku laikam 
ir sagatavojis pastaigu maršrutu 
«Lampiņu dancis Jelgavā», kas 
ietver piecpadsmit Ziemassvētku 
tematikā izgaismotus publiskos 
objektus pilsētā. Maršruta il-
gums ir apmēram divas stundas, 
tā kopējais garums – 7,5 kilo-
metri. Maršrutā JRTC aicina 
izmantot mobilo lietotni «Tours 
Across Baltics» (https:/toursa-
crossbaltics.qrd.by/Jelgava), kur 
pieejami audiostāsti un apraksti 
par tūrisma objektiem. 

Pašvaldība aicina, apskatot 
pilsētas publiskos izgaismotos 
objektus, līdz 26. decembrim 
pamanīt un pieteikt konkursam 
«Spožākais pilsētvides objekts» 
arī skaisti izgaismotus uzņēmu-
mus, privātmājas un to apkārtni, 
daudzdzīvokļu māju balkonus, 
lodžijas un logus, kā arī spožāko 
pilsētas ielu. Objektus var pie-
teikt pa e-pastu prese@dome.jel-
gava.lv, norādot objekta adresi, 
īpašnieku, pieteicēju un tālruņa 
numuru. Vēlams pievienot arī 
izgaismotā objekta fotogrāfiju.

PASTAIGU MARŠRUTS 
«LAMPIŅU DANCIS JELGAVĀ»
• Hercoga Jēkaba laukumā – 
pilsētas egle, tematiskais svētku 
fotorāmis un LED gaismiņu aizkari 
koku vainagos.

• Pasta ielā gar Raiņa parku kokos iz-
vietoti izgaismoti dekori – zvaigznes. 

• Pasta salā apskatāmi LED dekori 
– kuģītis un buras pie apgaismes 
balstiem, kā arī lielformāta svētku 
pastkartes, pie kurām iespējams 
fotografēties. 

• Lielajā ielā no Jāņa Čakstes bul-
vāra līdz Dambja ielai, uz Lielupes 
un Driksas tilta apgaismes balstos 
izvietoti LED 3D dekori.

• Raiņa ielā no Pētera līdz Skolas 
ielai kokos iekārtas spuldzīšu 
virtenes.

• Driksas ielas gājēju posms ro-
tāts ar LED virtenēm apgaismes 
balstos un izgreznota egle. 

• Vecpilsētas ielā izgaismoti later-
nu puzuri.

• Atpūtas un rotaļu pilsētiņā Uzva-
ras parkā ar gaismas virtenēm un 
dekoriem izrotāta egle.

• Rīgas ielas un Pērnavas ielas krus-
tojumā kokos iekārtas mirdzošas 
bumbas. 

• Stacijas parkā uz zemes un kokos 
ir dažāda izmēra izgaismoti puzuri.

• Lietuvas šosejā no Savienības 
līdz Platones ielai uz apgaismes 
balstiem ir LED virtenes. 

• Loka maģistrālē krustojumos 
ar Rīgas ielu, Veco ceļu un Bērzu 
ceļu ir egļu grupas ar spuldzīšu 
virtenēm.

• Rūpniecības ielā no Pulkveža Oska-
ra Kalpaka ielas līdz Tērvetes ielai ar 
dekoriem izrotāti apgaismes balsti.

• Dobeles šosejā pie Mīlestības 
alejas novietoti mirdzoši «Zvaig-
žņu koki».

• Satiksmes ielā uz zemes novieto-
ti LED dekori.

 Līga Klismeta

Jau desmito gadu Jelga-
vas pašvaldības iestāde 
«Kultūra» aicina 1.–4. kla-
šu kolektīvus piedalīties 
Ledus skulptūru festivāla 
kolāžu konkursā. Darbus, 
radoši interpretējot tēmu 
«Dzīvnieku pasaule», var 
iesniegt līdz 13. janvārim. 

Katra 1.–4. klase konkursam 
var iesniegt vienu kolektīvi veido-
tu kolāžu. Darbam obligāti jābūt 
A2 izmērā, bet tā izveidē var tikt 
izmantoti visdažādākie materiāli 
un tehnika. 

Konkursa uzvarētāji saņems 
apmaksātu braucienu visai klasei 
uz 23. Starptautisko ledus skulp-
tūru festivālu, kas norisināsies 
no 4. līdz 6. februārim Jelgavā. Ja 
1. vietu iegūs klase no Jelgavas, tā 
balvā saņems autobusa pakalpoju-
mus 300 kilometru apjomā klases 
ekskursijai, kā arī ielūgumus uz 
Ledus skulptūru festivālu.

Darbus līdz 13. janvāra pulk-
sten 10 var iesniegt Jelgavas 
pašvaldības iestādes «Kultūra» 
dežurantam K.Barona ielā 6 
vai sūtīt pa pastu (pasta zīmogs 
– 13. janvāris) uz adresi: JVPI 
«Kultūra», K.Barona iela 6, Jel-
gava, LV-3001, ar norādi «Skolēnu 
kolāžu konkursam «Starptautis-
kais Ledus skulptūru festivāls 
Jelgavā»».

Jāpiebilst, ka šā gada konkurss 
tiek apvienots ar pagājušajā gadā 
izsludināto pieteikšanos, jo pērn 
konkurss tika atcelts epidemio-
loģiskās situācijas dēļ. Tāpēc arī 
visi klašu grupu un individuāli 
iesūtītie darbi, kuri konkursā sa-
ņemti 2020. gadā, tiks vērtēti un 
cīnīsies par galveno balvu.  

Konkursa nolikums pieejams 
mājaslapā kultura.jelgava.lv. 
Tas gan var tikt mainīts, ņemot 
vērā valstī noteiktos epidemiolo-
ģiskās situācijas ierobežojumus. 
Papildu informāciju var iegūt pa 
e-pastu gundars.caune@kultura.
jelgava.lv.

Skolēni aicināti piedalīties Ledus 
skulptūru festivāla kolāžu konkursā  Līga Klismeta

Ziemassvētku priekšvakarā, sveicot jelgavniekus svētkos, 
pilsētas ielās dosies izrotātais un izgaismotais Ziemas-
svētku ekspresis. No ekspreša laba vēlējumus ikvienam 
sūtīs Ziemassvētku vecītis ar draugiem. Ekspresis 
brauciena laikā neapstāsies, taču Ziemassvētku vecīša 
sveiciens būs labi dzirdams, tāpēc jelgavnieki aicināti to 
vērot no savu mājokļu logiem, balkoniem vai ielas malām. 

22. decembra vakarā svētku ekspresis izbrauks maršrutu, pie-
skandinot ar Ziemassvētku dziesmām Jelgavas centru, Pārlielupes, 
Neretas ielas, Vīgriežu ielas, Puķu ielas, Satiksmes ielas un 4. līnijas 
dzīvojamo rajonu, kā arī Ozolpili.

Ievērojot valstī noteiktos ierobežojumus, svinēsim svētkus ģimenes 
lokā katrs savās mājās! Būsim piesardzīgi un vērosim Ziemassvētku 
vecīša komandu no mājokļu logiem vai balkona.

Svētkus  ieskandinās Ziemassvētku ekspresis

Foto: Ivars Veiliņš

• Pārlielupes dzīvojamais rajons: 
    no pulksten 17 līdz 17.20
• Puķu ielas dzīvojamais rajons: 
    no pulksten 17.20 līdz 17.40
• Satiksmes ielas dzīvojamais rajons: 
    no pulksten 17.40 līdz 18

Ziemassvētku ekspreša maršruts Ziemassvētku ekspreša maršruts 
22. decembrī22. decembrī

• 4. līnijas dzīvojamais rajons: 
    no pulksten 18 līdz 18.20
• Vīgriežu ielas dzīvojamais rajons: 
    no pulksten18.50 līdz 19
• Neretas ielas dzīvojamais rajons: 
    no pulksten 19.30 līdz 19.40
• Ozolpils: no pulksten 19.40 līdz 20


